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عناوینخبرها

ثروت سهامداران ایران خودرو در امنیت کامل است

همه کارخانه ها و واحدهای تولیدی تعطیل یا نیمه تعطیل 
باید به چرخه تولید بازگردند 

بازگشت یک میلیارد و 200 میلیون یورو

سهم 47درصدی زامیاد از خودروهای تجاری کشور

پیام صالحی به چهارمین دوره جام باشگاه های کتاب خوانی کودک و نوجوان

انعکاس بیشتر فعالیت های کتابداران کشور

اختصاص قیر رایگان به طرح های عمرانی روستایی 
تصویب شد

 افزایش ظرفیت و احداث یک خط نورد 
در فولاد هرمزگان 

متخلفانی که درآمد ارزی را بازنگردانده اند به قوه قضائیه 
معرفی شدند 

شماره 
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صنعت حمل و نقل
 رگ حیاتی اقتصاد کشور )2(

اجتماعی،  فاصله  رعایت   لطفاً 
ماسک زدن فراموش نشود، ویروس 
کرونا همچنان می تازد، هر 6 دقیقه 

یک فوتی؛ چرا لجبازی ؟!
با مراقبت از خود، بر مرگ زودهنگام 

پیروز شویم.
شامل  ما  کشور  حمل ونقل  صنعت 
دریایی  و  زمینی  هوایی،  حمل ونقل 
است و در ایران از گذشته های دور نیز بیشترین حمل ونقل زمینی 
صورت گرفته است. از سوی دیگر وسایط نقلیه سنگین همچنان در 
حمل ونقل کشور از جایگاه ویژه ای برخوردار است. اکنون بسیاری 
توسط  بنادر،  شدن  تخلیه  محض  به  کشور  اساسی  ملزومات  از 
خودروهای سنگین به دورترین نقاط کشور حمل می شوند و بخشی 
از کالاهای اساسی و مورد نیاز نیز مستقیما به وسیله تریلی ها و 
کامیون ها از کشورهای خارجی و از راه مرز زمینی به داخل کشور 

حمل می شوند.
با توجه به این مسائل، حقیقتی انکارناپذیر آشکار می شود و آن نقش 
اساسی و بسیار مهم خودروهای سنگین و رانندگان این خودروها در 
اقتصاد کشور است. در واقع می توان راننده ای که شبانه روز با قبول 
انواع خطرات و تنها ماندن خانواده خود، در جاده های غالبا پرخطر و 
غیراستاندارد، رانندگی می کند را یک ایثارگر گمنام نام نهاد. اهمیت 
کار رانندگان این خودروها زمانی بیشتر نمود می یابد که لختی به 

مشکلات متعدد آنها بیندیشیم. 
ادامه در صفحه 8
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قیمت 1500 تومان

از ایرانه خانم تا ایران جوان با 
پیمان سلطانی

همیشهازپخشنابجاوبیاجازهقطعه"ایرانجوان-وطنم"ناراضیبودهام.
فهمموسیقیخوبودرستیکیازبحرانهایجدیجهانامروزاست

منتشــر شد

مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

وزیر راه و شهرسازی:

دادگاه ویژه رسیدگی به مشکلات موجر 
و مستاجر در کلانشهرها ایجادمی شود

وزیر راه وشهرسازی گفت: بر اساس درخواست ما  از رییس قوه قضاییه، قرار است در هر کلانشهر 
دادگاه ویژه رسیدگی به مشکلات موجران و مستاجران در خصوص رعایت سقف اجاره بها تشکیل 
شود. محمد اسلامی در حاشیه مراســم »بهره برداری از ۵۰ دستگاه انواع ناوگان ریلی« در جمع 
خبرنگاران گفت: مصمم هستیم تا برنامه بهره برداری از ناوگان ریلی را هر ماه برگزار کنیم تا اهتمام خود 

به تولید داخل را نشان دهیم.
وی با بیان اینکه افزایش عمق ساخت داخل را در دستور کار داریم، افزود: سال آینده در تولید سیستم های ریلی 
به خودکفایی کامل خواهیم رسید. همچنین در استفاده از تکنولوژی روز، اراده تمام داریم.وزیر راه وشهرسازی ادامه 
داد: سال ها کارخانه های واگن سازی و لوکوموتیوسازی در رکود بود که از سال گذشته از رکود خارج شده اند، امیدواریم 
دستگاه های ذیربط نیز حمایت بیشتری از این کارخانه ها داشته باشند تا محصولات خود را توسعه دهند و به هدفگذاری 
۱۰ هزار دستگاه تا پایان سال جاری دست یابیم.اسلامی تصریح کرد: حمل ونقل ریلی، افزایش ایمنی حمل و نقل، 
کاهش آلایندگی و کاهش مصرف سوخت را در پی دارد و مورد تاکید همه مقامات نظام است. از این رو، سهم ریل از 
حمل بار را افزایش داده ایم که به عنوان مثال اتصال به چشمه های بار و مراکز لجستیک و دوخطه کردن خطوط از 
جمله این اقدامات است که در پی آن سهم ریل از حمل بار دو- سه برابر شده است.وی نتیجه این اقدامات را تشویق 
سرمایه گذاران و صاحبان بار برای سرمایه گذاری در حمل ونقل ریلی عنوان و اظهار کرد: به عنوان مثال دو هفته قبل 
قرارداد ساخت سیلو در مرکز لجستیک آپرین به ارزش دو هزار میلیارد تومان از سوی بخش خصوصی و همچنین 
قرارداد بخش معدن سنگان و دوخطه کردن راه آهن بافق به تربت حیدریه به ارزش ۸,۰۰۰ میلیارد تومان به امضا 
رسید.وزیر راه وشهرسازی در بخش دیگری از اظهارات خود درباره سقف اجاره بها گفت: حکم سقف ۲۵ درصد در 
تهران به همه دادگاه ها و شوراهای حل اختلاف ابلاغ شده و مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا برای همه لازم الاجراست.   
نیز به رییس قوه قضاییه اعلام کردم تا در هر کلانشهر شعبه خاص برای رسیدگی به مشکلات مستاجران تشکیل 
شود.اسلامی، اسباب کشی را از عوامل شتابدهنده گسترش ویروس کرونا دانست و یادآور شد: این مصوبه )مصوبه 
تعیین سقف اجاره بها( برای جلوگیری از افزایش اسباب کشی است. قوه قضاییه نیز با افزایش های بیش از این برخورد 
می کند.وی درباره وام ودیعه مستاجران گفت: ثبت نام این تسهیلات از   شروع شده و برای آنکه شبهه شرعی نداشته 
باشد، شورای فقهی بانک مرکزی مدلی طراحی کرده که بر اساس آن تسهیلات به موجر داده می شود تا شبهه شرعی 
آن رفع شود.وزیر راه وشهرسازی درباره تعرض هواپیمای ماهان اظهار کرد: این رفتار جنگنده های آمریکایی برخلاف 
پیمان شیکاگو بود چون هواپیمای ماهان در مسیر خود در حرکت بوده است؛ چنین رفتاری از سوی ما محکوم است 
و ما به سازمان جهانی هوانوردی )ایکائو( اعتراض کرده ایم.به گفته اسلامی، دولت ایران مراتب اعتراض خود را در 

خصوص رفتار دولت تروریستی آمریکا به مراجع ذیربط اعلام کرده است.     

عید سعید قربان و آغاز دهه ولایت مبارک باد

حسن روحانی در نشستی با تولیدکنندگان و فعالان 
صنایع پتروشیمی و فولاد کشور گفت: آمریکایی ها در این 
دو سال و ســه ماه که از تحریم ها می گذرد، حداقل ۲۳ بار 
درخواست مذاکره داده اند؛ اما ما نمایش نمی خواهیم و دنبال 
حل مساله هســتیم؛ آنها تحریمی بر خلاف همه مقررات 
بین المللی بر ما تحمیل کرده اند که باید اول آن را بردارند و 
این پیش شرط نیست، بلکه واقعیت است. روحانی افزود: اگر 
دولت افتخار می کند که من در برابر آمریکا و تحریم و فشار 

خارجی می ایستم، این ایســتادگی منوط به کمک همه 
تولیدکنندگان سرمایه گذاران و کارآفرینان است و مخصوصا 
زنجیره فولاد و پتروشــیمی بار بسیار سنگینی را برعهده 
داشتند. رئیس جمهوری در ادامه با تاکید بر اینکه دو بخش 
فولاد و پتروشیمی به موقع ارز خود را برگردانده اند، گفت: 
۱۴ میلیارد دلار برای پیشــبرد گام دوم توسعه در بخش 
پتروشیمی ســرمایه گذاری کرده ایم و ۸ میلیارد دلار هم 
تاکنون برای جهش سوم که سال ۱۴۰۳ به نتیجه می رسد، 

سرمایه گذاری کرده ایم. رئیس جمهوری یادآوری 
کرد: هم در پتروشــیمی و هم در فولاد، ما از خام 
فروشــی جدا شــده و وارد مرحله ارزش افزوده و 
زنجیره های بعدی شده ایم. روحانی همچنین در 
این نشست از دو برابر شدن میزان تولید پتروشیمی 
در هفت سال گذشته خبر داد و تصریح کرد: میزان 

تولیدات پتروشیمی از سال ۹۲ تا پایان امسال، دو برابر شده 
است. اینکه تولید دو برابر شده، هنر بسیار بزرگی است؛ یعنی 

هرچه تولید در قبل و بعد از انقلاب و در دولت های گذشته 
بوده، در این هفت سال معادل تولیدات آنها تولید و کار شده 

است که ارزشمند است.

روایت روحانی از ۲۳ تقاضای مذاکره آمریکا با ایران

رهبر معظم انقلاب اسلامی: 

پیری جمعیت
 از همه خطرات 
بزرگ تر است

7



www.etebar.net

دیـدار

www.etebar.net

پنج شنبه 9 مرداد ماه 1399، شماره 238

2
تولیددارویایرانیهفته نامه اقتصادی ایران

مؤثردردرمان
کرونا

دکترمخبررئیسستاداجراییفرمانحضرتامام)ره(گفت:اینستادداروی»رمدسیویر«راکهدردرمانبیماریکرونامؤثرتشخیصدادهشدهبود،بهتولیدانبوهرساند.دارویرمدسیویر،دارویی
استکهبرایدرمانبیماریکرونادریکیازمراحلبیماریمؤثرتشخیصدادهشده،امااینداروتاکنونباقیمتهاییبسیاربالادربازارسیاهبهفروشمیرسید.ویاضافهکرد:هماکنونماتوانستیماین
دارورابهتولیدانبوهبرسانیموخوشبختانهدیگرنیازیبهوارداتایندارونخواهدبود.رئیسستاداجراییفرمانحضرتامام)ره(گفت:مابرایحجمتولیدایندارو،محدودیتینداریموبههرمیزانکه
وزارتبهداشتتقاضاکندمیتوانیمآنراتولیدکنیم.بهدلیلاینکهنحوهتزریقاینداروکارحساسیاستوتنهادریکیازمراحلبیماریامکاناستفادهازآنوجودداردتصمیمبراینشدهاینداروتنها
دراختیاروزارتبهداشتقرارگیردوازاینطریقدربیمارستانهاتوزیعشدهوبهبیمارانیکهبهآننیازدارندتزریقشود.ویافزود:برنامهدیگریکهستاداجراییفرمانحضرتامام)ره(برایمقابله
بابیماریکرونادرپیشگرفته،تولیدواکسناینبیماریاست.مابرایکشفواکسنکرونا،چیزیازدیگرکشورهاعقبنیستیمودرحالحاضرازپنجروشمختلفدرحالتحقیقاتبرایتولیدایندارو
هستیم.دکترمخبرادامهداد:هماکنوندوروشازآن،بررویحیواناتبهپایانرسیدهومادرحالپیگیریبرایدریافتمجوزوانجامتستهایانسانیهستیمضمناینکهخطتولیدیبسیارمجهزیبرای

تولیدحداقل۱۰میلیونواکسنآمادهشدهکهدرصورتبهنتیجهرسیدنهرکدامازتحقیقاتکشفواکسنکرونا،اینامکانبهمادادهمیشودتاباسرعتآنرابهتولیدانبوهبرسانیم.

رئیس مجلس شورای 
اســلامی با صدور حکمی 
»حسین امیرعبداللهیان« 
را به عنوان دســتیار ویژه 
رئیس مجلــس در امور 
بین الملــل و مدیــرکل 
بین الملل مجلس منصوب 

کرد.
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی با صدور 
حکمی حســین امیرعبداللهیان را به عنوان دستیار ویژه رئیس 
مجلس در امور بین الملل و مدیرکل بین الملل مجلس منصوب کرد.
در حکم رئیس مجلس خطاب به امیر عبداللهیان آمده است:
»اهم انتظارات این جانب، شامل برنامه ریزی و اقدام در چارچوب 
سیاست های کلی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، ابلاغی مقام 
معظم رهبری در حوزه سیاست خارجی، با رویکرد تحول و تأکید بر 
کارآمدسازی، شفاف سازی، هوشمندسازی و مردمی سازی در عرصه 

دیپلماسی فعال پارلمانی و روابط بین المللی می باشد.«

خبـــــر

»حسین امیرعبداللهیان« دستیار ویژه 
رئیس مجلس در امور بین الملل شد

در ۲۴ مردادماه ۱۳۹8، جمعی از 
تشــکل های مردم نهاد فعال در حوزه 
خانواده، با حضــرت آیت الله العظمی 
خامنه ای دیدار کردند که رهبر انقلاب 
در این دیدار ضمن هشــدار نسبت به 
کاهش فرزندآوری در کشــور تاکید 
کردند: این معنایش این است که ما تا 
سی سال دیگر یک جامعه پیر داشته 
باشیم. خطر بزرگی است، این از همه 
خطرات بزرگ تر است. این خیلی مهم 

است. این احتیاج به تلاش و کار دارد.
در ۲۴ مردادمــاه ۱۳۹۸، جمعــی از 
تشکل های مردم نهاد فعال در حوزه خانواده، 
با حضرت آیت الله خامنه ای دیدار کردند. در 
این دیدار رهبر انقلاب به صورت اجمالی بر 
روی چهار مســئله محوری حوزه خانواده 
تأکید نمودند: »مســئله بقــای خانواده«، 
»مســئله فضای داخل خانواده«، »مسئله 

فرزندآوری« و »مسئله ازدواج مجردان«.
همچنیــن در ابتــدای ایــن دیدار، 
کارشناســان و فعالین این حوزه گزارشی از 
فعالیت های خود ارائه کردند. به مناسبت روز 
ازدواج )اولین روز از ماه ذی الحجه(، بخشی 
از متن این دیدار برای نخســتین بار توسط 
 بخــش زن، خانــواده و ســبک زندگــی

KHAMENEI.IR )ریحانه( منتشــر 
می شود.

 بسم الله الرّحمن الرّحیم
... یک مســئله، مسئله بقای خانواده و 
جلوگیری از تلاشی خانواده است. راه هایی را 
پیدا کنید!  یکی از آقایان گفتند که طلاق در 
فلان شهر این مقدار کاهش پیدا کرده، خیلی 
خوب، این مهم است، این را دنبال باید کرد، 

این چیز خیلی مهمی است، خانواده ها را از 
تلاشی باید نجات داد. این یک مسئله است 
کــه باید دنبال کنید، راه های عملیاتی آن را 

پیدا کنید.
 نکته دوم در مورد خانواده، فضای داخل 
خانواده اســت. فضای داخل خانواده خیلی 
مهم اســت... این احتیاج به قانون دارد، باید 
قوانینی وجود داشــته باشد که روابط داخل 
خانه را که گاهی اوقــات برخلاف عدالت و 
گاهی اوقات شــکل های ناهنجــاری دارد، 

اصلاح کند.
 واقعاً  به زن ها ظلم می شود؛ این البته 
مخصوص محیط ما نیست، در محیط های 
فرنگی بیشتر از اینجاها ظلم می شود، البته 
حالا من که می گویم به زن ها ظلم می شــد، 
چون این جنبه غالب است و الّا گاهی هم به 
مردها ظلم می شد، یعنی الان هم همین جور 

است. باید یک هنجارِ درستِ دینیِ اسلامی  
تنظیم بشــود و برایش ضوابــط و مقرراتی 
گذاشته بشود که این هنجار بر محیط داخل 

خانواده حاکم بشود.
 مســئله دیگری که در مورد خانواده 
اولویت دارد، مسئله فرزندآوری است و خیلی 
مسئله مهمی است. چند سال ما این مسئله 
را مطرح کردیــم و گفتیم؛ خب یک عده از 
دخترخانم های خوب، خانم های جوان قبول 
کردند و عمل کردند لکن در محیط عمومی 
جامعه اثری از این قضیه نیســت. الان آمار 
فرزندآوری ما به قدر جانشــینی هم نیست، 
یعنی کمتر از جانشینی است، الان این جوری 
است. این معنایش این است که ما تا سی سال 
دیگر یک جامعه پیر داشــته باشیم. خطر 
بزرگی اســت، این از همه خطرات بزرگ تر 
اســت. این خیلی مهم است. این احتیاج به 

تلاش و کار دارد. مســلّماً راه هایی هم وجود 
دارد برای اینکه بشود این را درست کرد؛ باید 

بنشینید این راه ها را پیدا کنید.
 یک ]مسئله[ هم ازدواج مجرّدان است. 
الحِینَ مِنْ  »وَ أنَکِْحُــوا الْیَامی  مِنْکُــمْ وَ الصَّ
عِبادِکُمْ وَ إمِائکُِــمْ«)۱( این الان واقعاً ]لازم 
است.[ گاهی دخترهایی بدون آوردن نام یا 
گاهی هم با نام، به من نامه می نویســند که 
طالب ازدواجند و برایشان فراهم نمی شود. 
یکی از دعاهایی که بنده دائم می کنم برای 
ازدواج دخترها و پسرهایی است که مایل به 
ازدواجند و امــکان ازدواج ندارند. فکر کنید 
ببینید چه کار باید کرد؟ همه اینها قابل علاج 

است. بایستی این را ]علاج کرد[.
 در مسائل خانواده به نظر من روی این 
چند موضوع به خصوص باید تکیه کرد و باید 
راه های عملی پیدا کرد. یکی از کارهای بسیار 
اساســی در این زمینه فرهنگ سازی است؛ 
باید فرهنگ ســازی کنیــد. ببینید چگونه 
می شود فرهنگ ســازی کرد؛ بالاخره بروید 
افکار عمومی را درست کنید، یعنی یک کار 
بزرگ این است. کار مردمی هم -که اشاره شد 
کارهای مردمی و اینها- کاملًا درست است. 
باید کار از دست مردم گرفته نشود، اگر چه 
دســتگاه حکومت مســئولیت دارد، ما هم 
مسئولیت ]داریم[، در مورد مسائل خانواده 
ما مسئولیت داریم، دولت ها مسئولیت دارند، 
همــه دســتگاه های مختلــف حکومتی 
مســئولیت دارند و باید به وظایفشان عمل 
کنند لکــن این پویش مردمــی و حرکت 
عمومی مردمی نبایستی متوقف بشود؛ کار 
اساســی را این می کند و دولت ها بایســتی 

کمک کنند.

قضائیه  رئیس قوه 
تأکید کــرد: دولت باید 
برای حمایت از تولید، با 
فوریــت و کار مضاعف 
برای رفع مشکل و تعیین 
وضعیــت مجموعه های 
تولیدی و صنعتی آسیب 
دیده از خصوصی سازی 

اقدام نماید.
به گزارش اعتبار به 
نقل از مرکز رســانه قوه 
قضائیــه، آیت  الله ســید 
ابراهیم رئیسی در ارتباطی 
تصویــری بــا رؤســای 
دادگســتری استان  های 
مرکزی و هرمزگان برای 
پیگیری مصوبات سفر به 
این اســتان  ها، سفر های 
استانی را فرصتی ارزشمند 
برای دیــدار با مــردم و 
همکاران دســتگاه قضا و 
آشــنایی بــا مســائل و 
مشکلات آنها دانست، اما 
در عین حــال تأکید کرد 
نتیجه این سفر ها باید گره 
  گشــایی از کار مــردم

باشد.

رفع تصرف از ۱۴۹۴ 
هکتار اراضی ملی
 در استان مرکزی

رئیس کل دادگستری 
استان مرکزی در این ارتباط 
تصویری با ارائه گزارشــی از 
وضعیت اســتان مرکزی و 
پیگیری مصوبات ســفر ۱۹ 
تیر سال گذشته رئیس قوه 
قضائیه به این استان گفت: 
طی سال گذشته هزار و ۴۹۴ 
هکتار و در سه ماهه نخست 
سال جاری نیز ۴۰۵ هکتار از 
اراضی ملی در اســتان رفع 
تصرف و همه دســتگاه ها به 
حفاظت از عرصه های ملی 

مکلف شده اند.
فرایند واگذاری هپکو 

به ایمیدرو
 متوقف شده است

حجت الاسلام موسوی 
با بیان اینکه استان مرکزی 
اســتانی صنعتی و کارگری 
است و با  اشاره به تلاش های 
صــورت گرفته بــرای رفع 
کارگــران  مشــکلات 
شرکت های هپکو و آذرآب و 

اعلام خبر توقــف واگذاری 
شرکت هپکو به ایمیدرو به 
منظور بررسی واگذاری آن به 
ســازمان تأمین اجتماعی، 
خواستار برگزاری جلسه ای با 
حضــور رئیس قوه قضائیه و 
مسئولان دولتی برای تعیین 

وضعیت این شرکت شد.
رئیس دستگاه قضا در 
اظهــارات  بــه  واکنــش 
استان  رئیس دادگســتری 
مرکزی درباره شرکت هپکو، 
گفــت: در جلســه ای که با 
حضور مســئولان قضایی و 
اجرایی و مدیران شــرکت 
هپکو برای تعیین تکلیف این 
شرکت در قوه قضائیه برگزار 
شد، مقرر شد شرکت هپکو 
بــه ایمیدرو واگذار شــود و 
اکنــون نیز مهم این اســت 
هرچه سریع تر وضعیت این 
شرکت توسط دولت روشن 

شود.
رئیســی ادامــه داد: 
شرکت هپکو از مجموعه های 
اقتصــادی و صنعتــی مهم 
کشور و استان مرکزی است 

و اگر به وضعیت آن رسیدگی 
شــود، تأثیر زیادی در تولید 
ملی در گستره وسیع خواهد 
داشت و موجب قطع واردات 
بی رویه به کشور خواهد شد 
و بایــد موضوع تــا حصول 
نتیجه با جدیــت پیگیری 
شــود. دولــت بــرای رفع 
شــرکت های  مشــکلات 
آســیب دیده از خصوصــی 

 سازی  اقدام کند
وی با بیان اینکه روشن 
شدن وضعیت شرکت هپکو 
موجب روشن شدن وضعیت 
تولید، کارگــران و وضعیت 
صنعــت منطقه می شــود، 
تصریح کرد: دولــت باید با 
فوریت و با کار مضاعف برای 
رفع مشکل از مجموعه های 
از  دیــده  آســیب 
خصوصی سازی در راستای 
رونق تولید در کشــور اقدام 

نماید.
رئیس قوه قضائیه اعلام 
کرد کــه به زودی جلســه 
دیگری با حضور او و دادستان 
کل کشور و مسئولان وزارت 

ســازمان  و  صمــت 
خصوصی سازی و همچنین 
اســتاندار مرکزی و مدیران 
شــرکت هپکو برای بررسی 
آخرین وضعیت این شرکت 
و تعیین تکلیــف آن برگزار 

خواهد شد.
نباید اجازه دهیم خللی 
در چرخه تولید کشور به 

وجود آید
رئیســی بــا تقدیر از 
تلاش های صــورت گرفته 
همکاران دســتگاه قضا در 
اســتان مرکزی تأکید کرد: 
رونق و جهش تولید مسئله ای 
محــوری و از تأکیدات ویژه 
رهبر معظم انقلاب اســت و 

مســئولان همه استان ها به 
ویژه استان مرکزی به عنوان 
یک استان صنعتی و تولیدی 
باید اهتمام داشــته باشند 
هیچ خللی در چرخه تولید 
ایجاد نشود. وی متذکر شد: 
هر کارخانه یا واحد تولیدی 
که تعطیل یــا نیمه تعطیل 
شــده، باید با کمک مدیران 
اســتان بــه چرخــه تولید 
بازگردد و مشکلاتش برطرف 
شود؛ در این عرصه اولویت با 
دولت است، اما هر جا نیاز به 
حمایــت دســتگاه قضایی 
هســت، باید همــکاران ما 
مســئولان اجرایی را در رفع 

موانع یاری دهند.

 بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار جمعی از فعالان حوزه خانواده منتشر شد

پیری جمعیت از همه خطرات بزرگ تر است 
رئیس هیــات معارف 
جنگ ارتش گفت: برخي از 
اســراي منافقین ابتدا توبه 
کردند و با رافت نظام مواجه 
شدند اما بعدها توبه شکستند 
و در عملیات هاي مختلف علیه 
کشور حضور داشتند، بنابراین 
اینها منصفانه   حکم اعدام 

بود.
به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ ناصر آراسته، همرزم شهید صیاد 
شیرازي در عملیات مرصاد با حضور در برنامه سلام صبح به خیر، با بیان 
این کــه هدف اصلي منافقین براندازي نظام بــود،  گفت: این گروهک 
تروریستي در سال 67 با چراغ سبز چند تن از نمایندگان کنگره آمریکا و 
سناتورهاي مجلس سنا براي براندازي جمهوري اسلامي اقدام کرد . وي با 
اشاره به این که در فاصله پذیرش قطعنامه تا روز حمله منافقین، مسعود 
رجوي سرکرده این گروهک تروریستي سه بار با صدام ملاقات کرد ، افزود: 

وي در این ملاقات ها از صدام تقاضاي حمله به ایران را کرده بود.
رئیس هیات معارف جنگ ارتش همچنین با تاکید بر این که میزان 
کشت و کشتار منافقین به عدد ۱7 هزار شهید مي رسد، اظهار داشت: این 
در حالي بود که صدام در کل بمباران شهرهاي کشور در طول هشت سال 
دفاع مقدس، ۱۵ هزار نفر از مردم بي گناه را به شهادت رساند.آراسته در 
بخش دیگري از ســخنان خود با اشاره به عملیات مرصاد گفت: در این 
عملیات قرار بر این بود که منافقین پس از عبور از مرز عراق با پشتیباني 
توپخانه اي و هواپیمایي رژیم بعثي، پایگاه هاي تبریز ، همدان و کرمانشاه را 
تسخیر کنند و پس از ۳۳ ساعت با برنامه ریزي انجام شده به تهران برسند. 
وي افزود: البته لازم به توضیح است منافقین با استعداد نیروي ۵ هزار نفري 
فعال در صحنه که شامل ۳۲ تیپ به ظرفیت۵۰۰ تا 7۰۰ نفر بود اقدام به 
عملیات کردند ولي در صحنه نبرد، نیروهاي آن ها به 6 تا 7 هزار نفر هم 

مي رسید.
عضو گروه مشاورین نظامي رهبر معظم انقلاب در ادامه با بیان نقش 
برجسته پدافند هوایي ایران در عملیات مرصاد، اظهارداشت: در همان روز 
اول عملیات، ۱۴ فروند از هواپیماهاي ارتش عراق که به پشتیباني از منافقین 
در این عملیات مشغول بودند، توسط نیروهاي مقتدر پدافند هوایي ارتش 

جمهوري اسلامي ایران ساقط و منهدم شدند.
امیر آراسته در تشریح این عملیات به نقش بي بدیل امیر سپهبد 
شهید صیاد شیرازي اشاره و با بیان ذکاوت نظامي ایشان بیان کرد: به محض 
اعلام به شهید صیاد در شب قبل از عملیات، ایشان خود را ساعت۲۳ به 
منطقه رساند و به دلیل این که تازه از منطقه بازگشته بودند تسلط خوبي 
روي آنجا داشتند.وي افزود: شهید صیاد در اولین تحلیل خود از اتفاقي که 
در حال رخ دادن بود متوجه شدند که مهاجمان به کشور منافقین هستند 
که با پشتیباني ارتش بعثي عراق تدارک حمله دیده اند اما این در حالي بود 
که براي بسیاري از فرماندهان هنوز صحت وسقم این موضوع روشن نشده 

بود.
رئیس هیات معارف جنگ ارتش در ادامه با اشاره به فعالیت هاي 
شهید صیاد شیرازي یادآور شد: ایشان به محض ورود به هوانیروز اقدام به 
تشکیل کوچکترین قرارگاه تاکتیکي و متحرک ترین  پاسگاه فرماندهي در 

آسمان کرد که تا آن زمان در جنگ چنین چیزي رخ نداده بود.
وي ادامه داد: در مجموع 6۵ بالگرد نیروي زمیني از پایگاه هوانیروز 
کرمانشاه، کرمان و پشتیباني اصفهان، ۴۲۵ ساعت پرواز عملیاتي داشتند 
و شهید بزرگوار بیشتر طراحي ها و هماهنگي هاي این پروازها رادر هوا انجام 
داد. این فرمانده ارشد دوران دفاع مقدس همچنین با اشاره به دلایل ضعف 
ایران در ابتداي مواجهه با گروهک منافقین گفت: یکي از دلایل ضعف 
نیروهاي مسلح در ابتداي این عملیات، به دلیل شوک پذیرش قطعنامه 
۵۹۸ بود که نیروي هاي مسلح ما تصور مي کردند جنگ پایان یافته است 

ولي با نهیب حضرت امام )ره( دوباره به صحنه نبرد بازگشتند.
امیرآراســته با اشــاره به جنایت هاي منافقین گفت: آنها اگر با 
کوچکترین مقاومت یا سئوال از طرف مقابل خود مواجه مي شدند، بلافاصله 

آن را از بین مي بردند.
رئیس هیات معارف جنگ ارتش در بخش دیگري از اظهارات خود 
با بیان دلیل اعدام برخي از اعضاي این گروهک تروریستي گفت: برخي از 
اسراي منافقین ابتدا توبه کردند و با رافت نظام مواجه شدند اما بعدها توبه 
شکستند و در عملیات هاي مختلف علیه کشور حضور داشتند، بنابراین 

حکم اعدام براي اینها منصفانه بود.
امیر آراسته در ادامه با برشماري سه ویژگي بارز منافقین خطاب به 
جوانان گفت: منافقین سه ویژگي خیانت،جنایت و حماقت را با هم دارند، 
چراکه نه تنها براي آسیب زدن به کشور با دشمن هم پیمان شدند بلکه در 
جنایاتي تکرار نشدني بسیاري از مردم بي گناه را به خاک و خون کشیدند. 
عضو گروه مشاورین نظامي رهبر معظم انقلاب در واکنش به تهدیدهاي 
اخیر این گروهک تروریستي گفت: از نظر عملیاتي و رزمي حسابي روي 
این پیرمردها و پیر زن هاي خائن، جاني و احمق نمي کنیم، چرا که خود را 

از ارتش به قول آن ها مجهز آمریکا بالاتر مي دانیم.
وي در پایان با اشاره به راهبرد جدید این گروهک تروریستي، تاکید 
کرد: باید دقت داشت که این گروهک تروریستي توان جنگ هاي رو در رو 
و نظامي را ندارد و به همین علت به فضاي مجازي و رسانه اي روي آورده 

اند که مهم ترین هدف آن ها نا امید کردن مردم از نظام است.

خبـــر
رئیس هیات معارف جنگ ارتش:

حکماعداممنافقینتوبهشکن
منصفانهبود

مراسم معارفه رئیس جدید دیوان محاسبات برگزار شد
بذرپاش: ذره ای از حقوق مردم کوتاه نمی آیم

رئیس مجلس: من مکلفم از قانون دفاع و مو به مو 
قانون را اجرا کنم

مراســم معارفه رئیس جدید دیوان محاسبات برگزار و 
مهرداد بذرپاش جایگزین عادل آذر شد.

به گزارش اعتبار، پس از حاشیه های صورت گرفته در فضای مجازی 
درباره انتخاب رئیس جدید دیوان محاسبات، جلسه معارفه مهرداد بذرپاش 
برگزار شد تا وی به صورت رسمی کار خود را در این مرکز نظارتی آغاز کند.

رئیس مجلس سخنران مراسم بود. محمدباقر قالیباف در اظهارات 
خود با اشاره به برخی حواشی پیرامون انتخاب مهرداد بذرپاش به ریاست 
دیوان محاســبات، خطاب به بذرپاش گفت: هر چه بود گذشت، از   عمل 
شماست که در پیشگاه خدا، نمایندگان و مردم قضاوت می شود. ثابت کنید 
فرزند گام دوم هستید، این خواسته یکایک ما در مجلس شورای اسلامی از 
شماست. وی ادامه داد: من مکلف هستم از قانون دفاع و مو به مو قانون را 
اجرا کنم. فرآیند انتخاب رئیس و دادستان دیوان محاسبات بر اساس قانون 
پیش رفت. تعداد نامزدها در این دوره بیشتر بود و رقابت جدی مومنانه ای 
شکل گرفت. من موظف هستم انتخاب مجلس شورای اسلامی را پاس بدارم 
و از آن حمایت کنم. ان شاء الله دو برادر عزیز هم با کار و تلاش شان به انتخاب 

درست مجلس شورای اسلامی صحه بگذارند.
رئیس مجلس در بخش دیگری از اظهاراتش گفت: مجلس یازدهم 
زمانی شکل گرفت که کشور در شرایط سخت و خاصی بوده و مردم عزیز و 
شریف ما سختی هایی را تحمل می کنند. این تحمل از نجابت مردم است. 
مردم هم به خاطر نظام و انقلاب سختی را تحمل می کنند اما در کنار آن 
توقعاتی از یکایک ما دارند، از جمله اینکه توقع دارند مشکلات را به یکدیگر 
پاس ندهیم. مردم مجموعه نظام را یکپارچه می بینند و باید یک حرف و 
عمل از ما ببینند. مســؤولان جمهوری اسلامی در هر قوه ای باید در این 

شرایط از مردم گره گشایی کنند.
وی با بیان اینکه نظارت اولویت اصلی مجلس یازدهم است، گفت: 
ما ۲ وظیفه قانون گذاری و نظارت داریم که اولویت ما نظارت اســت. ما در 
اجرا دخالتی نداریم اما وظیفه ذاتی ما نظارت بر اجرای قانون است. کشور 
ما هم بیش از هر زمانی به این امر نیاز دارد. ما باید از همه ابزارهای مان برای 

نظارت استفاده کنیم.
قالیباف در ادامه نظارت دیوان محاسبات را اثرگذار، عملگرا، دقیق، 
منصفانــه، مداوم و بازدارنده توصیف کرد و گفت: ما باید تلاش مضاعف و 
ایثارگرانه داشته باشیم. دیوان محاسبات هم باید مجلس را در کنار خود 
ببیند. امیدواریم رویکرد هوشمندسازی و شفاف سازی در تمام قوه مقننه 

جاری شود، چرا که در غیر این صورت نمی توانیم اثرگذار باشیم.
وی در پایان علت العلل مشکلات   اقتصادی را نحوه تصویب بودجه 
عنوان کرد و با تاکید بر ضرورت حل این مشکل، گفت: اصلاح ساختار بودجه 
اهمیت زیادی دارد و این مساله مطالبه صریح مقام معظم رهبری است و 
باید عملیاتی شود. متاسفانه گامی در جهت اصلاح ساختار بودجه برداشته 
نشــده اســت و تردیدی وجود ندارد کــه اگر دیوان محاســبات، مرکز 
پژوهش های مجلس و ســازمان برنامه و بودجــه در کنار هم قرار گیرند، 
می توانند اصلاح ساختار بودجه را محقق کنند و باید در این راستا گام بردارند. 
حاشیه سازی های سیاسی علیه مهرداد بذرپاش به بهانه ها درباره اختلاف 
تفسیر عده ای از عوامل سیاسیون در فضای مجازی درباره ملاک تعیین 
کار، ارتباط پیدا می کرد. برخی از این افراد معتقد بودند بذرپاش حدنصاب 
۲۰ سال سابقه کاری مرتبط با مسؤولیت ریاست دیوان محاسبات را ندارد. 
همین موضوع در فضای مجازی سرآغاز حواشی متعدد پیرامون انتخاب 
بذرپاش بود. البته چند نفر از اعضای کمیته دیوان محاسبات کمیسیون 
برنامه و بودجه و همچنین رئیس و نایب رئیس این کمیسیون که کمیسیون 
متبوع آنان وظیفه معرفی کاندیداهای ریاست دیوان به مجلس را برعهده 
داشت، در مصاحبه ها و گفت وگوهای متعدد به شبهات مطرح شده در این 
باره پاســخ دادند. به عنوان مثال احسان ارکانی، عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه در اطلاعیه ای با اشاره به روند بررسی صلاحیت کاندیداهای ریاست 
دیوان، درباره شبهه وارد شده پیرامون سوابق کاری بذرپاش گفت: سوابق 
و مدارک ۲۰ سال سابقه کار از آقای بذرپاش خواسته شد و ایشان هم تمام 
مستندات سابقه کار خود را که »از ابتدای سال ۱۳7۹« بود ارائه کرد و این 
موضوع توسط شخصیت امین و مورد وثوق، آقای مهندس منصور رحیمی، 
فرمانــده گــردان تخریب لشــکر ۲7 محمد رســول الله)ص(، جانباز و 
فارغ التحصیل دانشــگاه شریف و رئیس پژوهشکده ای که طی سال های 
۱۳7۹ تا ۱۳۸۲ آقای بذرپاش در آن مشغول به کار بودند مورد تایید قرار 
گرفت. سایر سوابق کاری، مسؤولیتی و مدیریتی ایشان از جمله مسؤولیت 
در پژوهشکده سامانه های هوشمند صنعتی شهید رضایی طی سال های 
۸۲-7۹، مشاور شهردار تهران از سال ۸۴-۸۲، مشاور رئیس جمهور از سال 
۸6-۸۴، مدیرعامــل پارس خــودرو و ســایپا از ســال ۸۸-۸6، معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان ملی جوانان از سال ۸۹-۸۸،  نماینده مجلس 
نهم و عضو هیأت رئیسه، معاون ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( و... نیز 

بررسی و تایید شد.
بذرپاش: سیاسی کاری نمی کنم

مهرداد بذرپاش، رئیس جدید دیوان محاســبات کشــور نیز طی 
اظهاراتی در مراسم معارفه خود با اشاره به برخی حواشی روزهای اخیر درباره 
سوابقش گفت: کلکسیونی از حرف ها  زده شد؛ بعضی افراد دلسوز بودند و 
برخی احتمالا نگران شدند، که من از همه آنها گذشتم و به خون پدر شهیدم 
قسم یاد می کنم و با خدا عهد می بندم که ایستاده ام و ذره ای از حقوق مردم 
و بیت المال کوتاه نمی آیم و اجازه نمی دهم به کسی به اسم عدالت خواهی 
ظلم شــود. وی در ادامه دیوان محاســبات را از اصلی ترین و مفتخرترین 
نهادهای نظارت مالی کشــور دانست و گفت: این دیوان در حوزه نظارت 
کمترین خطا و بیشترین کارایی را داشته اما همچنان مشکلات زیادی در 
کشور قابل رؤیت است. رئیس دیوان محاسبات کشور در ادامه با بیان اینکه 
حسابرسی عملکرد، اصلی ترین راهبرد در حوزه فعالیت دیوان است، عنوان 
کــرد: زمانی که دولت ضوابط بودجه را اعلام می کند، دیوان باید ســریعا 
شاخصه های زمان بندی را نیز به آن اضافه کند، همچنین باید پیگیری کرد 
تا دولت بودجه ریزی عملکرد خود را نیز ارائه کند که تاکنون چنین اقدامی 
از ســوی دولت ها انجام نشده است.  وی افزود: محافظه کاری عمده ای در 
میان مدیران نهادینه شده که باید از بین برود، همچنین مسؤولان نباید به 
خاطر نزدیکی به پایان دولت یا مجلس یا تازه کار بودن دولت یا مجلسی، 
امور را روی زمین بگذارند که در این راستا دیوان محاسبات نیز به پاسداری 
از بیت المال به عنوان مهم ترین وظیفه خود رسیدگی کرده و بر هیچ خطایی 

چشم نخواهد بست.
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همه کارخانه ها و واحدهای تولیدی تعطیل یا نیمه تعطیل 
باید به چرخه تولید بازگردند 

دادستان تهران به 
متخلف  صادرکنندگان 
هشدار داد اگر ارز حاصل 
از صــادرات را به چرخه 
اقتصــادی بازنگردانند 
اتهام  بــه  آنها  پرونده 
اخلال در نظام ارزی در 
دادگاه خــارج از نوبت و 
علنی رسیدگی می شود.

به گزارش اعتبار به نقل 
از صدا و سیما، علی القاصی 
مهر گفت: یکی از مشکلات 
کنونــی ما در نظــام ارزی، 
مســئله مربوط به تعهدات 
ارزی حاصــل از صــادرات 
کالا هایی است که ارز آنها به 
چرخــه اقتصادی کشــور 
برنگشته اســت. در این باره 
بانک مرکزی در دو مرحله، 

دو فهرســت جداگانه به قوه 
قضائیه اعلام کــرده که در 
مجموع شــامل ۲۵۰ نفر از 
صادرکنندگانی است که ارز 
حاصل از صادرات خود را به 
چرخــه اقتصادی کشــور 
برنگردانده اند. القاصی مهر 
افزود: در این باره فهرســت 
نخست شامل ۱۵۰ نفر را در 
دســتور کار بازپرســی قرار 
دادیم و اقدامــات خوبی در 
جهت تکمیــل تحقیقات، 
شناســایی و اطلاعات آنها 

انجام شد.
وی با بیــان اینکه در 
همان مرحله بازپرسی، یک 
میلیارد و ۲۰۰ میلیون یورو از 
این ارزها، رفع تعهد و برگشت 
داده شــد، اظهار داشت: در 

مــورد تعدادی کــه ارز ها را 
برنگردانده اند مسیر قضایی را 
طــی کردیــم و بــا صدور 
کیفرخواست، پرونده آنها در 
دادگاه ویــژه، رســیدگی و 
احکام صادر شد و تعدادی از 
آن ۱۵۰ نفــر، به علت اینکه 
اطلاعــات ما در مــورد آنها 
ناقص بــود در حال تکمیل 
اطلاعات و تحقیقات هستیم.

 تشــکیل کمیته ویژه 
استرداد ارز های صادراتی

دادســتان عمومی و 
انقلاب تهــران گفت: درباره 
فهرست دوم شامل ۱۰۰ نفر، 
بلافاصله با دستور ویژه رئیس 
قوه  قضائیه با جلسات متعدد 
در دادسرای تهران با حضور 
دســتگاه های اطلاعاتــی و 
امنیتی، کمیته ویژه ای برای 
پیگیری و اســترداد ارز های 
حاصــل از صــادرات آنهــا 
تشــکیل دادیم. این کمیته 
متشکل از سازمان اطلاعات 
ســپاه، وزارت اطلاعــات و 
پلیس اقتصادی ناجاست که 
در آن تمهیدات بسیار خوبی 
را پیش بینــی کردیم تا این 

افــراد در مهلت پیش بینی 
شــده مراجعه کنند و ارز را 

برگردانند.
القاصــی مهــر افزود: 
بلافاصله بر اساس فهرست 
بانــک مرکــزی، به صورت 
پیامکی به ایــن افراد اطلاع 
داده شد که مراجعه کنند و 

ارز را برگردانند.
وی اظهار داشت: این 
کمیته کار خود را آغاز کرد و 
با سه هدف اساسی تشکیل 
شده است یکی اینکه ارز ها در 
مهلت تعیین شده برگردانده 
شوند و دوم اینکه با سازوکار 
و ظرفیــت دســتگاه های 
اطلاعاتی امنیتی و همکاری 
انجام شده، پشت صحنه این 
افراد، مشــخص و شناسایی 
شود و در مرحله سوم، خلأ ها 
و مشــکلات شناسایی تا در 

آینده پیگیری و حل شود.
حدود ۲۵ میلیارد یورو 
ارز حاصل از صادرات 
رفع تعهد نشده است

دادستان تهران ادامه 
داد: مجمــوع تعهدات ارزی 
حاصل از صادرات و رفع تعهد 

نشده، حدود ۲۵ میلیارد یورو 
است، اما مجموع آنچه که به 
قوه قضائیه در قالب فهرست 
۲۵۰ نفر اعلام شد، 6 میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون یورو است که 
از ایــن مقدار، یک میلیارد و 
۲۰۰ میلیون یورو در مرحله 
بازپرسی برگردانده شد و در 
ماه گذشــته پس از تشکیل 
کمیته اطلاعاتی، بر حسب 
گــزارش بانک مرکزی، یک 
میلیارد و 7۰۰ میلیون دلار 

دیگر برگشته است.
القاصی مهر افزود: این 
کمیته پــل ارتباطی میان 
بانک مرکــزی و قوه قضائیه 
است و پیش از اینکه پرونده 
در چرخه رسیدگی قضایی 
قرار گیــرد تمهیدات لازم را 
اتخاد می کند و افراد دعوت 
مهلــت  در  و  می شــوند 
تعیین شده، مقرر می شود که 
ارز را برگرداننــد اگــر ارز را 
برگشت دادند در کمیته، رفع 
تعهد و پرونده بسته می شود، 
اما اگر رفع تعهد نشــد، این 
کمیتــه صورتجلســه ای را 
تنظیم و با امضای هر ســه 

دستگاه ضابط، به قوه  قضائیه 
ایــن  می شــود،  اعــلام 
صورتجلســه را بــه منزله 
تکمیــل تحقیقــات تلقی 
می کنیم و مبنای رسیدگی 
قضایــی و بازپرســی قرار 

می گیرد.
وی به صادرکنندگانی 
کــه بــه تعهــد خــود در 
بازگردانــدن ارز حاصــل از 
صادرات، عمل نکردند توصیه 
کرد هرچه زودتر به تعهدات 

خود عمل کنند.
دادستان تهران با  اشاره 
به اینکه با رجوع آنها به این 
کمیته و رفع تعهد، مسئولیت 
قانونــی از آنهــا برداشــته 
می شود، تأکید کرد: در غیر 
این صورت، ضمن انتشــار 
اســامی، پرونده آنها به اتهام 
اخلال در نظــام اقتصادی و 
ارزی کشــور در دادگاه های 
ویژه و خارج از نوبت و علنی 

رسیدگی می شود.
القاصی مهر گفت: به 
بانک مرکزی اعلام کردیم که 
اسامی  همه صادرکنندگان 

متخلف را به ما اعلام کنند.

بازگشت یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون یورو 
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ارشد   ســعید مدنی/ کارشــناس 
صنعت خودرو

 متاسفانه صنعت خودروی کشور 
در بحران به ســر می برد که یک 
علتش انتخاب مدیران براساس 
تخصــص   به جــای   رابطــه 

است.
 باید مدیرانی در صنعت خودرو انتخاب شوند که ذینفع نباشند 
سهامدار نباشند، اعضای هیئت مدیره نباشند و حتی اعضای 
زیرمجموعه شرکت های تابعه هم نباشند، این فرد مامور انجام 
خصوصی ســازی شرکت خودروساز باشــد در یک بازه زمانی 
مشــخص و معتقد به این کار هم باشد. باید قیمت ارز نوسان 
نداشته باشد و اگر به همین شکل اگر بخواهیم دچار این نوسانات 
باشیم، صنعت خودروی کشور پا نمی گیرد و بخش خصوصی 
هم نمی تواند کاری انجام دهد. الان مسئله قیمت گذاری یک 
فاجعه است که در حال رخ دادن است، یکی از عوامل بیچارگی 
صنعت خودروی کشــور مســئله قیمت گذاری است که باید 

برطرف شود.
اگر به عنوان مثال اجازه می دادند قیمت پراید منطقی رشد کند 
و به زور قیمت آن را ثابت نگه نمی داشــتند   قیمت پراید ۲۰ 
میلیون نبود و در بدترین حالت حدود ۱۵ تا ۱6 میلیون تومان 
بود و فرمول های آن را در زمان مدیریت برای شــورای رقابت 

ارسال کردم.
او با  اشاره به ضمانت های اجرایی گفت: دولت باید ضمانت های 
اجرایی را در قراردادها رعایت کند و قراردادی را منعقد نکند که 
هیچ ضمانت اجرایی نداشته باشد مثلا من بارها گفته ام که ۳۰ 
درصد از خودروها را به خاطر مســئله صادرات شماره گذاری 
نکنید، اما زورمان نرســید اگر همین ۳۰ درصد صادرات انجام 
شود و ساخت داخل هم به 6۰ درصد برسد آنگاه خودرو می تواند 

جان بگیرد و ارز مورد نیازش را تامین می کند.

برگزاری مجمع ایران خودرو با حضور برخط و بی سابقه بیش از ۲۴ هزار سهامدارخبـــــر

انتخاب مدیران صنعت خودرو مقیمی: ثروت سهامداران ایران خودرو در امنیت کامل است
براساس رابطه است نه تخصص

گفتگو2

هفته نامه اقتصادی ایران

در بازدید مدیرعامل گروه سایپا از خطوط تولید زامیاد مطرح شد: 

سهم 47درصدی زامیاد از خودروهای تجاری کشور/ تداوم عملکرد زامیاد برای تحقق “جهش تولید”

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در بازدید از خطوط 
و سالن هاي تولید شــرکت زامیاد بر تداوم عملکرد 
مناسب شرکت زامیاد در سال جاري به منظور دستیابي 

و تحقق شعار “جهش تولید” تاکید کرد.
به گزارش سایپانیوز و به نقل از ارتباطات شرکت زامیاد، سید 
جواد سلیماني در این بازدید با اشاره به عملکرد مناسب شرکت 
زامیاد در ســال گذشته و ســه ماهه ابتدایي ســال جاري، 

خاطرنشــان کرد: این شرکت به عنوان بزرگترین خودروساز 
تجاري گروه سایپا با بهره مندي از نیروي انساني متخصص و 
نیز دارا بودن ســال ها تجربه در تولید ســاخت خودروهاي با 
استحکام و توانایي حمل بار مناسب، داراي جایگاهي ویژه در 
برنامه کلان گروه خودروسازي سایپا در حوزه خودروهاي کار 

است.
مدیرعامل گروه خودروســازي سایپا ادامه داد: فرآیند تولید و 
اجرای پروژه های متنوع توسعه ای و زیرساختی در این شرکت 
رشد قابل توجهی یافته است و امیدوار به تداوم این روند هستیم.
وي افزایش تولید و توسعه ســبد محصولات گروه سایپا را از 
اولویت های این گروه در سال” جهش تولید” بیان کرد و گفت: 
باید با استفاده صحیح از امکانات و سرمایه های موجود، به سمت 
تولید بهره ور حرکت کرده و همزمان، با توسعه سبد محصولات 
به عنوان یکی از برنامه های استراتژیک و مهم در مجموعه گروه 

سایپا، خود را در مسیر سودآوري قرار دهیم.
در این بازدید همچنین، بهروز غفاری مدیرعامل شرکت زامیاد 

ضمن اشاره به روند افزایش تولید این شرکت اظهار داشت: سیر 
صعودی تولید به همراه حفظ و ارتقاء کیفیت یکی از مهمترین 
اهداف فعلی زامیاد به شمار می رود و این امر با همکاری و اجماع 
تمامی شرکت های زنجیره تامین گروه خودروسازی سایپا، در 

حال انجام است.
وي در ادامه از کســب بیش از نیمي از سهم بازار خودروهاي 
تجاري سبک کشور توسط شرکت زامیاد خبر داد و یادآور شد: 
این شرکت در سال گذشته، ضمن افزایش ۴۳ درصدی تولید 
نسبت به سال ۹7 و کسب ۵۱ درصد از سهم بازار خودروهای 
تجاری سبک و متناســب با آن سهم ۴7 درصدی از کل بازار 
خودروهای تجاری کشور، توانست رتبه نخست تولید را در این 
بخش حفظ کرده و همچنین رکورد تولید سال های اخیر خود 

را نیز بشکند.
گفتنی است شرکت زامیاد در سه ماهه ابتدایي “سال جهش 
تولید” توانســته است تولید انواع محصولات خود را نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته ۱۴ درصد افزایش دهد.
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سهگزینه
»صمت«
برایخودرویارزان

 مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
در جلسه مجمع که به منظور حفظ سلامت 
سهامداران، به صورت اینترنتی و غیرحضوری 
برگزار شــد، گزارشــی از فعالیــت ها و 
دستاوردهای سال گذشــته و برنامه های 

امسال ارایه کرد.
فرشاد مقیمی، با بیان این که از شرایط بحرانی 
سال گذشته که تولید روزانه به کمتر از هزار دستگاه 
خودرو رسیده بود عبور کرده ایم، گفت: بعد از اعمال 
تحریم های ظالمانه و خروج شرکای خارجی، داخلی 
سازی تولید را در دستور کار قرار دادیم و توانستیم 
در میزهای خودکفایی وزارت صمت و برنامه های 
نهضت خودکفایی و میثاق با قطعه سازان، تولید را 
به بیش از دوهزار دســتگاه در پایان سال گذشته 
برســانیم. درحال حاضر خودمان میزان تولید را 
مشخص می کنیم و به هیچ کشور خارجی که تعیین 

کننده باشد، وابستگی نداریم.
وی تصریح کرد: موفقیت ها، به برکت سرمایه 
های انسانی ایران خودرو، همدلی و همراهی شبکه 
تامین و شبکه خدمات پس از فروش حاصل شده 
است.  مقیمی از شکسته شدن پیاپی رکوردهای 
تولید خودرو در سال گذشته خبر داد و افزود: رکورد 
تولید در اردیبهشت ماه امسال نیز با تولید حدود ۵۱ 
هزار دستگاه خودرو شکسته شد. بیش از ۹۰درصد 
از برنامه های تولید امسال در ۴ ماه ابتدایی با وجود 
تاخیر یک هفته ای در شــروع سال کاری به دلیل 
بیماری کرونا و محدودیت های ناشی از آن محقق 
شده است. در کنار افزایش تولید،در سال گذشته 

موفق به ارتقای کیفیت شش محصول شده ایم.
وی ادامه داد: تیــراژ تولید در ۴ ماه ابتدایی 
امســال به میزان ۳۴ درصد نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته افزایش داشته است. امسال تولید ۵۰۰ 
هزار دستگاه انواع خودروی ســواری و وانت را در 
دســتور کار قرار داده ایم. در سال گذشته به تولید 
رونق بخشیده و امسال در مسیر جهش تولید قرار 
داریم.  مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، کاهش 
تعهدات معوق و افزایــش عرضه به بازار را از نتایج 
افزایش تیراژ تولید برشمرد و گفت: علاوه بر این که 
از آبان ماه ســال گذشته توانستیم تعهدات فروش 
های فوری را زودتر از موعد، تحویل مشتریان بدهیم، 
در حال حاضر تعهدات معوق در سایر فروش ها به 
کم تر از ۵۰ هزار دستگاه رسیده است. در حالی که 
در سال گذشــته بیش از ۲۰۰ هزار دستگاه تعهد 

معوق داشتیم. 
مقیمی اضافه کرد:سهم بازار محصولات ایران 
خودرو از ۴6.۵ درصد در ســال ۹7 به ۵۲ درصد در 
سال ۹۸ رسیده است. خوشبختانه با افزایش عرضه 
و اقدامات توسعه بازار، درحال حاضر ایران خودرو 
حدود ۵۴ درصد از سهم بازار خودروی سواری کشور 
را در اختیار دارد.  وی ادامه داد: در همین حال روند 
فروش تعدادی در خودرو سواری و وانت نیز افزایشی 

بوده اســت. کل فروش در سال گذشته ۴۰۸ هزار 
دستگاه خودرو بوده درحالی که عدد فروش در سه 
ماه ابتدایی امسال 76 هزار دستگاه بوده که بیانگر 
رشد ۴7 درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
است.  مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، افزایش 
حجم سرمایه شرکت ایران خودرو از طریق ارزیابی 
مجــدد دارایی ها برای خــروج از ماده ۱۴۱ قانون 
تجارت را اقدامی بســیار مهم در ارتقای اعتبار این 
شرکت برای تامین مالی عنوان کرد و گفت: سرمایه 
شرکت را حدود ۲۰ برابر افزایش دادیم. هم اکنون 
ارزش بازار سرمایه ایران خودرو با بیش از ۱۹۰ هزار 
میلیارد تومان، در صدر خودروســازان داخلی قرار 
دارد.  وی از واگــذاری ۲۱۰۵ میلیارد تومان دارایی 
های غیرمولد برای سرمایه پروژه های توسعه ای در 
ســال ۹۸ خبر داد و گفت: این سرمایه در توسعه 
محصول و قوای محرکه مورد اســتفاه قرار گرفته 
است.  مقیمی تصریح کرد: در حال حاضر ۳۰ پروژه 
توسعه ای به ارزش ۲۰ هزار میلیارد ریال در دست 
اجرا است و سرمایه گذاری در پروژه های توسعه ای 
دیگر به ارزش ۱۰ هزار میلیارد ریال نیز در دســت 
بررسی و تصویب است. برای تامین مالی از شرکت 

های گروه و بازار سرمایه هم استفاده می کنیم.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، تدوین 
نقشه راه محصول و قوای محرکه را از اقدامات بسیار 
مهم و موثر در برنامه های توســعه ای ایران خودرو 
برشمرد و گفت: توسعه گیربکس، موتور و پلتفرم و 
محصول با همت مجموعه ایران خودرو دنبال می 
شــود.  وی در این باره اظهار کرد: طراحی و توسعه 
گیربکس های شش ســرعته دستی و AMT و 
 DCT و AT توسعه پروژه گیربکس های اتوماتیک

در دستور کار قرار دارد. همچنین ارتقای موتورهای 
جاری از منظر استاندارد آلایندگی و مصرف سوخت، 
در کنار طراحی و توسعه خانواده موتور سه استوانه 
درحال انجام است. درحال حاضر تمامی خودروهای 
بنزینی براساس استانداردهای یورو۵ تولید می شود، 
برای محصولات گازسوز نیز اقدامات لازم صورت 
گرفته و با دریافت تاییدیه ها، این محصولات نیز با 

استاندارد یورو ۵ تولید و عرضه خواهد شد.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو ادامه 
داد: توسعه پلتفرم ایران خودرو با هدف توسعه سهم 
بازار از جمله برنامه های توسعه ای در سال ۹۹ است 
که نتایج آن به زودی با عرضه محصول جدید به بازار 
دیده خواهد شد. محصول پروژه K۱۳۲، خودرویی 
به روز و مدرن ایران خودرو است که تا پایان سال به 
تولید انبوه خواهد رسید. افزون بر آن کراس اوور و 
محصول هاچ بک دیگری نیز بر روی پلتفرم جدید 
ایران خودرو عرضه خواهد شد. ایران خودرو هر سال 
دست کم یک محصول جدید وارد بازار خواهد کرد.

مقیمی از افزایش ظرفیت تولید موتور ملی 
EF۷ به روزانه هزار دستگاه در سال ۹۹ خبر داد و 
گفت: به منظور توسعه ناوگان حمل و نقل، ون وانا با 
موتور TC EF۷ نیز در سال جاری عرضه خواهد 
شد. خط تولید اتوبوس شهری نیز بعد از ۸ سال فعال 
شده که به زودی محصولات آن وارد بازار خواهد شد. 
وی توسعه موتور خودروهای تجاری را نیز از 
برنامه های امســال دانست و گفت: موتور ۳۵۵ به 
استاندارد یورو ۵ و موتور ۴۵7 به استاندارد یورو ۴ 

ارتقای خواهند یافت.
مقیمی با بیــان این که بــه منظور عرضه 
محصول مورد نیاز مشتریان، اقدام به طراحی و تولید 

خودروی اتوماتیک کرده ایم، خاطرنشــان کرد: 
راناپلاس، سورن پلاس، سمند سال امسال روانه بازار 
خواهد شــد. محصول ۲۰7 پانورامــا و دناپلاس 
اتوماتیک نیز از دیگر محصولاتی است که به زودی 

به مشتریان عرضه خواهد شد.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو افزایش 
همکاری ها با شرکت های دانش بنیان و دانشگاه و 
استفاده از توانمندی شرکت های قطعه ساز داخلی 
را از رویکردهــای اصلی ایران خودرو در توســعه 
محصول عنوان کرد و گفــت: از توانمندی برخی 
نهادها و ارگان ها مانند صنایع دفاع و معاونت علمی 
و فن آوری ریاست جمهوری، در توسعه محصولات 
بهره خواهیم برد. بومی سازی ECU و کالیبراسیون 
موتور از دستاوردها مهم این همکاری ها است که در 
نیمه دوم امسال محقق خواهد شد. ایران خودرو از 
همکاری تمامی نهادها و شرکت های دانش بنیان 
برای توسعه داخلی سازی و تولید محصول جدید 
استقبال می کند. وی  ســال ۹۹ و ۱۴۰۰ را زمان 
چیدن میوه های دوران تحریم در صنعت خودروی 
کشور دانســت و گفت: با همراهی زنجیره تامین، 
شرکت های دانش بنیان، نهادهای توانمند، کارکنان 
و مدیران و متخصصان ایران خودرو بتوانیم مسیر 
توسعه صنعت خودروی کشور را با سرعت بیشتری 
طی کنیم.گفتنی است، مجمع عمومی شرکت ایران 
خودرو به صورت برخط و اینترنتی به ســمع و نظر 
ســهامداران رسید که تا زمان تنظیم این گزارش، 
بیش از ۲۴ هزار ســهامدار از آن بازدید کردند. در 
مراسم مجمع، گزارش حسابرس و بازرس قانونی نیز 
ارایه شد و صورت های مالی به تصویب سهامداران 

رسید.

تحت هر شرایطی ارز مواد اولیه 
و کالاهای اساسی تأمین می شود

صرفه جویی در سوخت با کم مصرف ها 

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به تصمیم 
ستاد اقتصادی دولت گفت: براساس تصمیم این ستاد، اقدامات 
بسیار خوبی برای ترخیص و انتقال کالاهای موجود در بنادر و 

گمرکات کشور اتخاذ شده است.
حسین مدرس خیابانی،   در جلسه ستاد تنظیم بازار گفت: مقوله 
بازار برای مردم به لحاظ امنیت روانی و ذهنی و برای دولت فوق العاده مهم 
است و خوشبختانه متولیان بخش بازار و بزرگان تشکل های صنفی بارها 
ثابت کرده اند که بیشتر از همه دغدغه اداره و آرامش بازار را دارند. سرپرست 
وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: اصناف در دوران کرونا حماسه آفریدند 

و نشان دادند که بیشتر از همه به فکر مردم هستند. 
وی با تأکید بر اینکه دولت تحت هر شرایطی ارز مواد اولیه و کالاهای 
اساسی را تأمین می کند، بیان داشت: با تصمیمی که ستاد اقتصادی دولت 
گرفته، اقدام بسیار خوبی برای ترخیص و انتقال کالاهای موجود در بنادر 
کشــور و گمرکات کشور اتخاذ شده است. مدرس خیابانی بیان داشت: 
همیشه بحث تأمین مواد اولیه و کالاهای اساسی در اولویت بوده است، البته 
با تصمیمی که ستاد اقتصادی دولت اتخاذ کرده، تأمین ارز کالاهای اساسی 
و مواد اولیه شتاب می گیرد و مفهوم آن این است که مواد اولیه کارخانه ها 

نیز بموقع تأمین خواهد شد. 
وی بیان داشت: نزدیک به ۴ میلیون تن کالای اساسی در گمرکات 
کشور است و اگر این عدد تغییری نمی کند، به این دلیل است که مدام در 
حال تأمین کالاهای اساسی هستیم و بدون وقفه، تأمین کالای اساسی 
ادامه دارد. سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: البته اتکای 
ما برای تأمین کالاهای اساسی حتماً تولیدات داخلی و تنها در مواردی که 
به دلیل شرایط امکان تولید آن کالا در داخل فراهم نباشد یا کسری وجود 
داشته باشد، از طریق واردات، آن را تأمین می کنیم. مدرس خیابانی با بیان 
اینکه به تناسب تشدید تحریم ها، تشدید و نظارت بر کنترل بازار را خواهیم 
داشت، گفت: بازار و تنظیم آن برای ما مهم است، زیرا بازار و نوع رفتار آن در 
زندگی روزمره مردم برای ما فوق العاده اهمیت دارد و لذا معیشت مردم جزو 
اولویت های دولت است و تلاش می کنیم با وجود تکانه های شدیدی که در 
برخی شاخص های کلان اقتصادی به بخشی از اقتصاد کشور وارد شده و 
منشأ آن حتماً خارجی و تشدید تحریم های ظالمانه امریکا است، تبعات 

کمتری بر معیشت مردم داشته باشد. 
سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت بیان داشت: تمام متولیان 
بخش بازار از جمله واحدهای صنفی، دستگاه های نظارتی مانند سازمان 
حمایت، سازمان تعزیرات، بازرسان اتحادیه ها و بازرسان اتاق های اصناف و 
حتی دادستانی کشور، بالای سر مجموعه  بازار خواهد بود و نگاه نظارتی 
شدید بر بازار را خواهند داشت و طرح تشدید نظارت ها بخصوص در محدوده 
انبارها و مراکز نگهداری انجام می شود. وی بیان داشت: تشکیل ستاد مبارزه 
با احتکار به ابتکار سازمان حمایت اقدام خوبی است که احیاناً کسانی که 
می خواهند از فضای کنونی اقتصاد سوءاستفاده کنند مانعی برای آنها به 

وجود آید و اقدامی نتوانند انجام دهند./فارس

کروز تولیدکننده قطعات و سیستم های باکیفیت خودرو

ــی  ــه مل ــت ۹۳۰۰8 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــادر ش ــرکت اردن ــرات ش ــی تغیی آگه
۱۰۱۰۱۳7۱۱۹۱ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹8/۱۲/۰7 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: 
آقــای حســین ســلیمانی بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ، ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 8۰8۲۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال افزایــش داد. -آقــای کیــوان محمــدی بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ، ســهم الشــرکه خــود را بــه 
مبلــغ ۳۲۳۲۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. د-خانــم فاطمــه معصومــی بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ، ســهم 
الشــرکه خــود را بــه مبلــغ ۴8۴8۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. -در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 6۲ میلیــارد ریــال 
ــرکای  ــامی ش ــد. ۳-اس ــلاح گردی ــنامه اص ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــال افزای ــارد ری ــغ ۱6۲ میلی ــه مبل ب
شــرکت بعــد از تغییــرات بــه شــرح ذیــل مــی باشــد: ۱- آقــای حســین ســلیمانی کدملــی ۰۰۴۵۴۴۴۹۹۴ دارای 8۰8۲۰ 
میلیــون ریــال ســهم الشــرکه. ۲- خانــم فاطمــه معصومــی کدملــی۰۰۵۴۲۹۲۱۱۵ دارای ۴8۴8۰ میلیــون ریــال ســهم 
الشــرکه. ۳- خانــم علویــه نظیــری مهربانــی کدملــی6۰۲۹۰6۱۳۲۱ دارای ۲۰۰ میلیــون ریــال ســهم الشــرکه. ۴- آقــای 
کیــوان محمــدی مهربانــی کــد ملــی ۰۰78۱۵88۵۰ دارای ۳۲۳۲۰ میلیــون ریــال ســهم الشــرکه ه- غلامرضــا چلنگری 
مهربانــی کــد ملــی ۰۰۳۳۰۰۴7۲۲ دارای 6۰ میلیــون ریــال ســهم الشــرکه 6-فرهــاد اصفهانــی کدملــی ۰۰۵۲۱۹۲8۵7 
دارای ۱۰۰ میلیــون ریــال ســهم الشــرکه 7- خانــم ســتاره فرزانــه کیــش کــد ملــی ۰۰8۲8۰۳۴۲۰ دارای ۲۰ میلیــون 
ریــال ســهم الشــرکه. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران 

 )۹۲۵۲۹۴(

ــی  ــه مل ــت ۱۳77۰8 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــرکت س ــرژی ش ــرکت دوام ان ــرات ش ــی تغیی آگه
ــل  ــات ذی ــورخ ۱۳۹7/۰8/۲۹ تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ۱۰۱۰۱8۰8۰۹۰ ب
ــوی ــید عل ــیدمحمود س ــد: س ــاب گردیدن ــال انتخ ــدت ۲ س ــرای م ــل ب ــرار ذی ــره بق ــت مدی ــای هیئ ــد : اعض ــاذ ش  اتخ
) ش م ۰۰7۳7۹۹۵۲۱( بــه ســمت مدیرعامــل و نایــب رئیــس هیئــت مدیــره علیرضــا احمــد خانــی هــا ) ش م ۰۰۴۱۲۱۵7۹6 ( 
 بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره مســعود فتحــی ) ش م ۰۹۳78۳۹۱۵۹( بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره ســیدعلی موســوی 
ــه ســمت عضــو هیئــت  ــر مهاجریــن) ش م۰۹۴۱8۵۹۲۹۰( ب ــره نیلوف ــه ســمت عضــو هیئــت مدی ) ش م ۰888۲۴۳۹۳6 ( ب
ــی اســحاقی ) ش م  ــا نمایندگــی عل ــی ۱۰6۱۰۰۴76۲۵ ب ــه شناســه مل ــره شــرکت اوکســین صنعــت ســهامی خــاص ب مدی
۰۰67۳۱7۹87 ( بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره . کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، 
بــروات، قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره بــه همــراه مهــر شــرکت و اوراق عــادی 
ــت  ــازمان ثب ــد. س ــی باش ــار م ــرکت دارای اعتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــل هم ــاء مدیرعام ــا امض ــلات اداری ب ــات و مراس و مکاتب

ــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹۲۵۲۹۳(  اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ه

آگهــی تغییــرات شــرکت مقــوا مروارید صفادشــت بــا مســئولیت محدود بــه شــماره ثبــت ۵۲۴8 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۴۰۱۱۵۴8 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۰7/۰۴/۱۳۹۹ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مرتضــی مــرادی با شــماره 
ملــی ۰۰6۹۰۹8۲۲۰ بــا پرداخــت ۳۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــودرا از ۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریــال بــه ۳۴۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ــه صنــدوق شــرکت ســهم  ــال ب ــا پرداخــت ۳۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ری ــا شــماره ملــی ۰۰۵۹68۹۹6۱ ب ــال افزایــش داد. و ســعید مــرادی ب ری
ــا  ــی ۵۵۲۹8۳۴۳۲۹ ب ــماره مل ــا ش ــرادی ب ــا م ــش داد. و عبدالرض ــال افزای ــه ۳۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ری ــال ب ــودرا از۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ری ــرکه خ الش
ــال افزایــش داد.  ــه ۳۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ری ــال ب ــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را از ۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ری ــال ب پرداخــت۳۱۰/۰۰۰/۰۰۰ ری
در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 6۰/۰۰۰/۰۰۰ ریــال بــه ۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح 
گردیــد. لیســت شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه: مرتضــی مــرادی دارنــده ۳۴۰/۰۰۰/۰۰۰ ریــال و ســعید مــرادی دارنــده ۳۳۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریــال و عبدالرضــا مــرادی دارنــده ۳۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریــال حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری 
شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری شــهریار )۹۲۵۲۹۰( 

آگهــی تغییــرات شــرکت ســامان مهــر کوشــا شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲8۲۰۳۰ و شناســه ملــی 
۱۰۱۰۳۱8۳۹۹۴ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۹/۰۲/۰۳ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ 
شــد : اعضــای هیــات مدیــره بــرای مــدت نامحــدود بــه شــرح ذیــل انتخــاب شــدند: ۱ـ آقــای ســید مهــدی موســوی بــه شــماره 
ملــی ۰۰7۱۴۰۹۴۴۰ بــه ســمت رئیــس هیــات مدیــره ۲ـ آقــای داود رجبــی بــه شــماره ملــی ۱۱7۱۳۰۵7۵۳ بــه ســمت عضــو هیات 
مدیــره ۳ـ خانــم رویــاء دانــش فضلــی بــه شــماره ملــی ۴8۹۹۱۵۱8۲۹ بــه ســمت مدیــر عامــل . )خــارج از شــرکا و اعضــا هیــات 
مدیــره ( .کلیــه اســناد و مــدارک و اوراق بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته، بــرات ، قراردادهــا و عقــود اســلامی و 
اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء مدیرعامــل منفــردا همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبت اســنادواملاک کشــور 

اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹۲۵۲۹۲( 

آگهــی تغییــرات شــرکت آفتــاب مهتــاب طلــوع شــهر بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۵۰۰۵۱8 و شناســه 
ملــی ۱۴۰۰6۲76876 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹8/۰۳/۲6 تصمیمــات 
ذیــل اتخــاذ شــد : افــراد ذیــل بــه ســمت اعضــا هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب شــدند. خســرو عباســی به 
شــماره ملــی ۱6۰۰7676۱۳ مدیرعامــل و عضوهیئــت مدیــره و رضــا عباســی بــه شــماره ملــی ۱6۰۲۹۱۰۳8۳ رئیــس هیئــت 
مدیــره و حســین عباســی بــه شــماره ملــی ۱6۰۲۹۰86۴8 نائــب رئیس هیئــت مدیــره و کلیــه اســناد و مــدارک و اوراق بهادار 
و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چک-ســفته-بروات-قراردادها و عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء مدیرعامــل یا 
رئیــس هیئــت مدیــره منفــردا همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر میباشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹۲۵۲۹۱( 

آگهــی تغییــرات شــرکت کیهــان تبدیــل ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۴۰۰۹۹۱ و شناســه ملــی ۱۰۳۲۰۵۱۳۵۲7 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع 
عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹8/۰۹/۲۵ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مهــدی رضوانــی ) ۰۰7۹۴666۴8 ( بســمت بــازرس اصلــی و وحیــد 
ابراهیمــی ) ۴۵۹۲۱۲۵۴۴۴ ( بســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال انتخــاب گردیدنــد علیرضــا هاشــم پــور الهاشــم )۴۵8۰۱87۲۰۲( به ســمت 
مدیرعامــل و نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و محمدرضــا اردیانــی)۴۵۹۱۰۲۵۰۳۹( بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و ابوالفضــل خدامــی )۴۵8۰۱۵۴886( خانم 
مونیــکا جلالــی )۴۵8۰۱۵۹۰۰۴( و ســلیمه یزدانــی پهنــه کلائــی)۲۰۹۳۵۳۲۵6۵(و مبینــا اردیانــی )۴۵۹۲۱۵77۰۲( بــه ســمت اعضــاء هیئــت مدیــره بــرای 
مــدت ۲ ســال انتخــاب گردیدنــد. امضــاء کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــرات، قراردادهــا و عقود اســلامی بــا امضاء 
آقــای ســعید کریمــی بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت و نامــه هــا و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء هریــک از اعضــاء هیئــت مدیــره بــه تنهایــی همــراه 
بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت. ترازنامــه و حســاب ســود و زیــان منتهــی بــه تاریــخ ۱۳۹7/۱۲/۲۹ بــه تصویــب رســید . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹۲۵۲8۹( 

آگهــی تغییــرات شــرکت ســاختمانی افــق تدبیــر پارس ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۲768۰۲ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳۰6۵۲۹۰ به اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹8/۱۲/۰۳ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ســیدعلیرضا پــرورده بــه شــماره ملــی 
۲۳۰۰۹7۴886 ) خــارج از اعضــای هیئــت مدیــره ( بــه ســمت مدیــر عامــل حمیدرضــا یــاری گل بــه شــماره ملــی ۰۰۴۵6۲88۱۵ بــه ســمت رئیس 
هیئــت مدیــره رضــا فهیمــی بــه شــماره ملــی ۱۰6۲6۳۹۹۳6 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره محمدعلــی ســعیدیان بــه شــماره ملــی 
۰۰۳۵6۹۲6۳۴ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــرای مــدت دو ســال انتخــاب گردیدنــد کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل 
چــک، ســفته، بــرات، قرارداداهــا و عقــود اســلامی و نامــه هــای عــادی و اداری بــا امضــاء آقــای ســعید ســعیدیان یــا مدیــر عامــل هریــک بــه 
تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت فرزانــه فــلاح بــه شــماره ملــی ۰۰8۲6۵۴۰8۵ بــه عنــوان بــازرس اصلــی و محمــد کمالی به شــماره 
ملــی ۰۰8۳6۴۴۰۹۱ بــه عنــوان بــازرس علــی البــدل بــرای مدت یکســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹۲۵۲88( 

هرگز نمی توان منکر 
شرایط ســخت، پیامدها و 
کمبودهای متعــددی که 
تحریم های آمریکا با خود به 
همراه آورده، شد اما واقعیت 
این است که این محدودیت ها 
موجب شــد تــا همدلی و 
میــان  یکپارچگــی 
همچــون  قطعه ســازانی 
شرکت صنایع تولیدی کروز 
با خودروسازان شکل گیرد و 
در نهایــت منتــج به خلق 
اتفاقات بزرگ و شــکوفایی 
فراوان شــود. از بومی سازی 
قطعــات  از  بســیاری 
اســتراتژیک که روزی فقط 
رویایی در دستیابی به آن بود 

گرفته تا اشــتغالزایی برای 
هزار نفر در ســال جاری با 
وجود مشــکلات فراوان و 
کاســتی های موجود که از 
جمله توفیقــات کروز بوده 
اســت. در همین خصوص 
محمدرضا شبانی قائم مقام 
مدیرعامل کارخانه سایت ۳ 
شرکت صنایع تولیدی کروز 
با اشاره به اینکه کروز فعالیت 
خــود را با تولیــد کلیدها و 
دسته سیم آغاز کرده است، 
گفت: با گذشــت زمان و با 
رشد و توسعه محصولات، در 
حال حاضر سه هزار محصول 
با شماره های فنی متفاوت در 
ســه ســایت خــود تولید 
می کنیــم کــه از جمله آن 
می توان به محصولاتی چون 
داشبورد و سپر، آینه، چراغ، 
کویــل، قطعــات موتوری، 
ایربــگ، سیســتم تهویه، 

سیلندر اشاره کرد. 
شبانی با تاکید بر اینکه 
رشد خودروســازی در گرو 
رشد قطعه سازی است، اظهار 
کرد: همــواره تولید قطعات 
خودرو در کشور یک نیاز بوده 
و از آنجا که قطعه سازی یکی 

از ارکان اصلی تولید خودرو 
است و این قطعه سازی است، 
می تــوان گفــت توســعه 
محصول و افزایش کیفیت در 
صنعت قطعه سازی منجر به 
رشد خودروســازی کشور 

خواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه در 
سایت ســه کروز مهم ترین 
محصــولات تولیدی از نظر 
ایمنی ایربگ، سیستم ترمز و 
چراغ هســتند، بیان کرد: 
در  جدیــدی  طراحــی 
چراغ های تولیدی کروز به 
کار گرفتیم که سبب تمایز 
آن شــده و ال ای دی هــای 
افزوده شده به این محصول، 
تکنولوژی جدیدی در کشور 

به شمار می رود.
قائم مقــام مدیرعامل 
کارخانه ســایت ۳ کروز با 
اشاره به اینکه این مجموعه 
با همت صنعت و دانشگاه به 
دستاوردهای مهمی دست 
یافته است، گفت: توانستیم 
کشــور را از نیاز به قطعات 
استراتژیکی مانند آی سی یو 
بــه عنوان یکــی از قطعات 
اصلی خودرو و قطعات ایربگ 

خودکفا کنیم.شبانی با اشاره 
بــه اینکه هزار نفــر نیروی 
انسانی از ابتدای سال جذب 
کروز شده اند، تصریح کرد: در 
ایــن ســال ها بــا ایجــاد 
تحریم های بی رحمانه علیه 
کشورمان با تلاش مضاعف 
در بومی سازی قطعات گام 
برداشتیم و در ادامه همین 
مســیر با جــذب ۳۵۰ نفر، 
توانســتیم به ۳۳۵۰ نفر در 
سایت ۳ کروز برسیم و میزان 
جذب ما با این روند رشد، به 
زودی به حدود 6۰۰ نفر در 

سایت ۳ می رسد.
وی ادامه داد: این امر به 
تحقق شــعار جهش تولید 
کمک می کنــد و می تواند 
منجر به افزایش تیراژ تولید 
و اشتغالزایی در شرکت شود.

قائم مقام مدیرعامل کارخانه 
ســایت ۳ کروز در خصوص 
هدف این شــرکت در آینده 
نزدیک اظهار کرد: چشم انداز 
مــا افزایش تیراژ تولید و بالا 
بردن تنوع تولیدی همراه با 
ارتقای سطح کیفی قطعات 
است تا به اهداف فروش خود 

در آینده دست یابیم.

شرکت توسعه قوای محرکه تیوان به عنوان بزرگ ترین 
کارخانه تولید موتور در کشور با توجه به چالش کاهش مصرف 
سوخت و آلایندگی خودروها توانسته ساخت موتورهای خودرو 
را مطابق با آخرین استانداردهای جهانی آلایندگی و کیفیت، 
به دست متخصصان بومی آغاز کند. ساسان کاظمی نژاد، مدیر 
بهینه ســازی انرژی در بخش حمل ونقل شرکت بهینه سازی 
مصرف سوخت با اعلام این خبر اظهار کرد: انعقاد این قرارداد 
با شــرکت تیوان شامل تولید ۱۰۰ هزار دستگاه قوای محرکه 
کم مصرف است. این شــرکت متعهد شده است تا قراردادی 
جانبی با یکی از شرکت های خودروساز برای نصب موتورهای 
کــم مصرف روی خودروهای داخلی و جایگزینی با ۱۰۰ هزار 
دستگاه خودروی فرسوده داشته باشد. وی تاکید کرد: متوسط 
میزان مصرف سوخت در خودروهای تولیدی فعلی، 7 تا ۵/ 7 
لیتر در ۱۰۰ کیلومتر اســت که با اجرای این طرح به ۴ تا ۵/ ۴ 
لیتر کاهش می یابد و بازپرداخت به ســرمایه گذاران از محل 
صرفه جویی انجام شده ۳ تا ۵/ ۳ لیتری انجام طرح خواهد بود.
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مردادماه؛

موعدارایه

اظهارنامهالکترونیکی

صاحبانمشاغل

علی حیدری - عضو و نایب رئیس هیأت مدیره تامین اجتماعی، 
شرایط سازمان با گذشته متفاوت است، یعنی در طی سال های اخیر 
سازمان به خاطر کسری نقدی و جاری شدید مجبور به استقراض یا 
صدور اوراق با هزینه تأمین مالی بعضا ۳۵درصد شده بود و علی القاعده 
در چنین شرایطی اگر سازمان مالی را تهاتر کند و با مبلغ معادل یا 

حتی ۲۰درصد پایین تر بفروشد و استقراض نکند، بهتر است 
اخیرا سازمان تأمین اجتماعی قصد دارد پس از وصول حدود 
۱۰درصد از بدهی های بیمه ای دولت در قالب تهاتر سهام برای سومین 
بار نسبت به متناسب سازی مستمری ها اقدام کند که این امر 
واکنش ها و بازتاب های مثبتی در بین شرکای اجتماعی و تشکل های 
مربوطه داشته است. در این میان برخی افراد انتقادات کارشناسی 
نسبت به برخی جوانب موضوع داشته اند و عده قلیلی نیز که دچار 
نسیان نسبت به عملکرد دوره خود شده اند یا خود را به فراموشی 
می زنند، سعی در تخطئه این کار داشته و دارند. این طرح دو جنبه 
دارد؛ یکی محل تأمین منابع مالی مورد نیاز آن است  که اولا از محل 
کمک های دولت باشد یا از محل منابع سازمان تأمین اجتماعی؟ و 
ثانیا اینکه کمک دولت نقدی باشد یا در قالب تهاتر سهام؟ و دومین 
جنبه مربوط به نحوه اجرای متناسب سازی است که مبتنی بر اصول 
و قواعد بیمه ای و با رویکرد عدالت و براساس میزان مشارکت در 
پرداخت حق بیمه باشد )سنوات بیمه پردازی و مبنای کسر حق بیمه( 
یا اینکه با رویکرد یکسان سازی و چه بسا افزایش پلکانی نزولی به نفع 

سطوح پایین.
به هر تقدیر در دولت قبل و با توجه به رویکرد های خاص دولت 
مزبور و احیانا ضعف کارشناسی حوزه بیمه های اجتماعی و سازمان 
تأمین اجتماعی، از کلماتی نظیر یکسان سازی و همسان سازی 
مستمری ها استفاده می شد که تعبیری غیربیمه ای است و با اصول و 
قواعد بیمه ای مغایرت دارد، چراکه در نظامات بیمه های اجتماعی 
اعمال عدالت و رعایت تناسب بین میزان مشارکت بیمه ای )سنوات 
بیمه پردازی و مبنای کسر حق بیمه( یک اصل و قاعده لازم الرعایه 

است. 

گفتگو-1

 طرح دوفوریتی الحــاق یک بند به 
تبصره یک قانون بودجه سال ۱۳۹۹ در جلسه 
علنی مجلس شورای اسلامی در دستور کار 
قرار گرفت. بر اساس این طرح، قیر رایگان 
برای بهســازی راه های روستایی توسط 
شرکت ملی نفت و از محل خوراک تحویلی به 
پالایشگاه ها تأمین می شود. در این جلسه، 
نمایندگان موافق و مخالــف درباره طرح 
مذکور نظرات خود را مطرح کرده و در نهایت 
اکثریت نمایندگان با کلیات طرح تخصیص 
یک میلیون تن قیر رایگان به روســتاها و 

راه های شهری موافقت کردند.
محسن زنگنه در موافقت با این طرح، گفت: 
روستاها و راه های فرعی به ویژه در شهرهای زیر صد 

هزار نفر و مدارس مناطق محروم به علت مســائل مالی دچار 
مشکل هســتند که این طرح باعث تقســیم بندی قیر با کار 
کارشناسی می شود. تخصیص یک میلیون تن قیر اهمیت زیادی 
دارد و نباید با ترس از بروز فساد، اقدامات خود را در راستای حل 
مشکلات مردم انجام ندهیم اما نظارت بر توزیع قیر بسیار مهم 

است.
محمد علیپور هم در موافقت این طرح، اظهار داشت: دولت 
موظف است قیر را به صورت عادلانه در کشور توزیع کند که با 
این طرح امکان اجرایی شدن آن فراهم می شود. قیر کشور نباید 
برای درآمدزایی در بورس به کار گرفته شــود بلکه باید صرف 
عمران و آبادانی روستاها شود. کمال علیپور خنکداری به عنوان 
موافق با این طرح، گفت: از محل منابع داخلی یک میلیون تن 
قیر باید برای آبادانی روستاها تخصیص یابد. شهرهای زیر صد 
هزار نفر   به قیر نیاز دارند و مجلس برای حل مشــکلات مردم 

باید مسیر درست را طی کند.
اسناد خزانه بدون مجوز صادر شده

سید شمس الدین حسینی در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی طی اخطار قانون اساسی درباره طرح تأمین قیر رایگان،  
گفت: این طرح یک واکنشی بود به فشارهای مردم در مناطق 
محروم نسبت به ما نمایندگان، آنها به ما می گویند کشور دچار 

مشکل شده و شما هم دست روی دست گذاشته اید.
 دو فوریت طرح تأمین قیر رایگان با مبلغ ۸ هزار میلیارد 
تومان تصویب شــد اما چرا اکنون این مبلغ به ۴ هزار میلیارد 

تومان رسیده است؟  
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تأکید کرد: زمانی 
کــه مجلس می خواهد ۸ هزار میلیارد تومان را در بودجه جا به 
 جا کند، مسئولان اصل ۵۲ قانون اساسی را به رخ ما می کشند. 

این در حالی است که در زمان ارائه گزارش به  کمیسیون برنامه 
و بودجه مشخص می شود که دولت ۱۱ هزار میلیارد تومان اسناد 
خزانه اسلامی را بدون مجوز مجلس صادر کرده و صرف بودجه  

جاری شده است.
وی با بیان اینکه قانون اساسی حد و مرز فعالیت های دولت 
و مجلس را تعیین کرده اســت، گفت: این در حالی است که در 
کاغذی که اســناد خزانه در اختیار ما قرار داده است، در بحث 
صدور ۱۱ هزار میلیارد تومان نوشته شده که با مصوبه شورای 
عالی هماهنگی ســران قوا به تصویب رســیده است. این چه 
اختیاری است که ما نمی توانیم ۸ هزار میلیارد تومان را جابه جا 
کنیم اما دولت ۱۱ هزار میلیارد تومان را خلق و مصرف می کند؟ 
امیرحســین قاضی زاده هاشمی در پاسخ به اخطار، گفت این 
اخطار درباره موضوع دیگری بود که دیوان محاســبات وظیفه 
دارد به بحث صدور ۱۱ هزار میلیارد تومان اسناد خزانه رسیدگی 

و برخورد کند.
اما و اگرهای اعطای قیر رایگان 

معاون برنامه ریزی وزارت نفت گفت: از نظر وزارت نفت 
اجرای طرح قیر رایگان مشکلی ندارد و روش جدید اعطای قیر، 

منفذهای فساد را پوشش داده است.
هوشنگ فلاحتیان در گفت وگو با فارس درباره تصویب 
کلیات طرح قیر رایگان در مجلس شورای اسلامی گفت: در این 
موضوع نمایندگان تصمیم گرفتنــد و این طرح دو فوریتی را 
تصویب کردند. وزارت نفت در این باره نظر موافق یا مخالفی ندارد 
و هرچه مجلس تصویب کند برای ما لازم اجرا است. فقط نکته 
اینجاست که اگر در این پروسه می خواهند قیری تحویل بدهند 
باید مثل هر کالای دیگری از طرف مراکز ذی ربط پولش تامین 

و در وجه پالایشگاه ها واریز شود.
ملاحظاتی که وزارت نفت و مراجع نظارتی بر 
اساس تجربه سال های گذشته داشتند به مجلس 
منعکس شــده است. تا آنجایی که بنده در جریان 
پیش نویس طرح هســتم این ملاحظات در طرح 
مجلس در نظر گرفته شــده است و به نظر مشکل 

جدی ندارد.
 شرکت ملی نفت متولی خرید

 و اعطای قیر رایگان
 به دستگاه ها است

معاون برنامه ریزی وزارت نفت اظهار داشت: 
در مصوبه مجلس اتفاقا بحث اعطای قیر رایگان یا 
تهاتری در میان نیست، بلکه بنا شده که منابع مالی 
را دولت یا سازمان برنامه و بودجه تامین کند و در 
وجه شرکت ملی نفت واریز کند، سپس شرکت ملی نفت قیر را 
از پالایشگاه ها خریداری کرده و در اختیار دستگاه های مربوطه 

قرار دهد.
فلاحتیان تأکید کرد: این روش فعلی منفذهای فساد قبلی 
را پوشش داده است. در قانون جدید که مجلس پیش بینی کرده 
قیر غیرقابل فروش است. یعنی صراحتا ذکر شده که غیرقابل 

فروش است. 
در این بین بحث قاچاق دیگر معنا ندارد. زیرا وقتی دستگاه 
ذی ربط پروژه ای دارد که زیرسازی اش انجام شده و نیاز به قیر 
دارد، سهمی که بابت قیر به آن ابلاغ می کنند مشخص است که 
چقدر آن پروژه نیاز به قیر دارد، همان میزان حواله به دستگاه 
 ذی ربــط می دهنــد و دســتگاه ذی ربــط هم بــه پیمانکار 

می دهد.
در عین حال، مالک شریعتی؛ عضو هیئت  رئیسه مجلس 
نیز به عنوان مخالف طرح یاد شــده گفت: بــا تقویت راه های 
روســتایی و میان شهری مشکلی نداریم، اما با نحوه اجرای آن 
مخالفیم، زیرا نحوه اجرا فســادزا، غیرشفاف و رانت قیر به نظر 

می رسد.
گفتنی است، مزیت ایران برای پایین آمدن قیمت تمام 
شــده کالاها و خدمات و رقابت با تولیدات دیگر کشورها، باید 
اعطای منابع زیرزمینی ارزان یا رایگان به تولیدکنندگان باشد، 
همان طور که چین با نیروی کار ارزان و آمریکا با تکنولوژی ارزان 
این مزیت را برای خود ایجاد کرده اند اما باید تعرفه سنگین برای 
صادرات مواد اولیه، شفاف ســازی گمرکات و برخورد قاطع و 
بازدارنده با قاچاق در اجرای این طرح ها باشد تا ضمن جلوگیری 
از رانت و فســاد، بهای تمام شده کالای ایرانی را قابل رقابت با 

تولیدات دیگر کشورها کند.

افزایش قیمت اینترنت موبایلی سرکشی 
اپراتورها در برابر قانون است 

رئیس  ســازمان تنظیم 
مقــررات و ارتباطات رادیویی 
نسبت به، از دسترس خارج شدن 
بسته های اینترنتی پرمخاطب 
یک ماهه تا ســه ماهه از سوی 
اپراتورهای تلفن همراه انتقاد 

کرد.
به گزارش اعتبار به نقــل از  روابط عمومی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، حسین فلاح جوشقانی معاون وزیر ارتباطات، در پاسخ به سؤالی مبنی 
بر اینکه آیا می توان بسته های اینترنتی یک ماهه تا سه ماهه را از اپراتورها خرید، 
گفت: اپراتورهای تلفن همراه هنوز بسته های اینترنتی یک ماهه تا سه ماهه را 
برای خرید بازنگردانده اند، ولی ما روال قانونی را دنبال می کنیم تا همان طور که 
به مردم قول داده بودیم این بسته ها را برگردانیم. برای بازگشت این بسته ها 
مقاومت هایی از سوی اپراتورها شده است و دلایلی از جمله افزایش هزینه ها 

مطرح می شود، روشی که پیش گرفته اند برای ما قابل قبول نیست.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا طبق قانون، هرگونه تغییر قیمت نباید با 
موافقت سازمان تنظیم مقررات باشد، افزود: تا به حال چنین اتفاقی رخ نداده و 
حرکت اپراتورها نوعی سرکشی در مقابل قانون است و ما با آن برخورد می کنیم. 
اوایل هفته جاری مرحله اول جریمه  که در پروانه پیش بینی شده را به اپراتورها 
ابلاغ کردیم که اعمال شد، در صورت ادامه این روند در مراحل بعدی، کاهش 

مدت اعتبار پروانه و محدودیت های دیگر نیز اعمال می شود.
وی با  اشاره به ضرب الاجل ۲۴ ساعته به اپراتورها، اظهار کرد: از سوی 
سازمان حمایت از حقوق مصرف کننده به اپراتورها اولتیماتوم داده شده و برای 
آنها ضرب الاجل ۲۴ ساعته تعیین شد. اگر اقدامی صورت نگیرد پرونده از سوی 
این سازمان به تعزیرات حکومتی ارجاع داده می شود. البته ما هم پرونده شکایتی 
علیه اپراتورها در سازمان تعزیرات باز کرده ایم. فلاح جوشقانی درباره کسانی که 
در این بازه زمانی از اپراتورها خرید کرده اند نیز توضیح داد: از تاریخ ۱۳ تیر که 
افزایش قیمت اعمال شده تا لحظه بازگردانده شدن تعرفه ها به قیمت قبل، 
هزینه ها محاسبه و در خریدهای بعدی مشترکان اعمال می شود. وی یادآور شد: 
پس از افزایش تعرفه ها از سوی دو اپراتور تلفن همراه، مشترکان آنها کاهش یافتند 
و در حوزه سرویس و دیتا به اپراتور سومی که این افزایش قیمت را اعمال نکرد 
مراجعه کردند بنابراین این موضوع در بلندمدت به نفع اپراتورها نیست. اپراتورها 
بدون اطلاع قیمت ها را افزایش داده اند که این کار نوعی بی قانونی است. بسته های 
اینترنتی یک ماهه تا سه ماهه جزو بسته های پرمخاطب هستند به طوری که 
بالای ۸۰ درصد مردم از این نوع بسته ها استفاده می کنند اما به یکباره از دسترس 
خارج شدند. این مسئول ادامه داد: اگرچه اپراتورها اعلام کردند که بسته های 
اینترنتی گران نشده است اما شاهد افزایش قیمت در چند بسته اینترنتی دیگر 
بودیم که با اعتراض ما و سازمان حمایت از حقوق مصرف کننده این افزایش قیمت 
اعمال نشد. پس از افزایش تعرفه ها، مردم مجبور به خرید بسته های اینترنتی 
گران با بیش از دو برابر قیمت قبل شدند، این روش کاملا غلط و برخلاف حقوق 

مردم است. بنابراین می توانم بگویم این افراد دانش بازاریابی ندارند.

هفته نامه اقتصادی ایران

اختصاص قیر رایگان به طرح های عمرانی روستایی تصویب شد در پاسخ به منتقدان »تهاتر بدهی دولت« و »متناسب سازی« 
مستمری بازنشستگان

علیحیدری:عدهایخودرابهفراموشیزدهاند

موسسه ملل اخیرا سرمایه خود را از 6 هزار و 6۰ میلیارد ریال به ۱۰ هزار میلیارد ریال رسانده است. در سه 
ماه سوم نخست امسال موسسه ملل با شناسایی 6۳۹  میلیارد سود نسبت به سال قبل حدود ۳۵ درصد 
رشد را تجربه کرده است. این درحالی است که جمع حقوق صاحبان سهام موسسه رشدی حدود 7درصد 
را تجربه کرده و از رقم ۹هزار و 77۵ میلیارد ریال در سال ۹۸ به مبلغ ۱۰ هزار و ۴۱۴ میلیارد ریال رسید.

برهمین اساس نسبت بازدهی موسسه در سال ۹۹ بالاتر از 6۰ درصد بوده  این در حالی است که در سال ۹۸ 
این نسبت حدود ۴۸ درصد بوده که نشان می دهد موسسه از امکانات خود به بهترین نحو استفاده کرده 
است. اما نکته دیگر نسبت اهرمی است که بر اساس حقوق مالکانه موسسه سنجیده می شود.در سال ۹۸ 
حدود این نسبت ۲۸ برابر حقوق مالکانه بوده اما در سال ۹۹ به ۲۴ برابر رسید که نشان از بهبود روزافزون 
وضعیت موسسه در پوشش ریسک دارد.   همچنین نسبت سرمایه به دارایی به عدد ۴درصد رسیده است 
حال آنکه در سال  ۹۸ عدد ۲ بود که این نسبت نیز  نشان از پوشش ریسک های این موسسه دارد.علاوه بر 
این ، موسسه ملل در چهارماهه منتهی به تیر ۹۹  دارای تراز مثبت خوبی بوده و توانسته  نزدیک به 7 هزار 
میلیارد ریال تراز مثبت را تجربه کند. در تیر ۹۹ این موسسه  ۱۱۳ میلیارد ریال مانده تسهیلات داشته که بر 
اساس آن ۱۵ هزار و 7۰۸ میلیارد ریال درآمد کسب کرده است. در مقابل ۱۴۹ هزار و 6۱۵ میلیارد ریال 

مانده سپرده داشته که برای آن تنها هزار و 7۹۲ میلیارد ریال سود پرداخت کرده است.

رشدچندبرابری
نسبتهایمالی
»ملل«

موسسه ملل

وزیر راه و شهرسازی در حکمی رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای کشور را برای ۲ سال دیگر در این سمت ابقا کرد. 

 به گزارش اعتبــار به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، 
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی طی حکمی عبدالهاشم حسن نیا، 
رئیس سازمان حمل و نقل جاده ای و رئیس هیات عامل این سازمان 

برای  ۲ سال دیگر در این سمت ابقا شد.
در حکم وزیر راه و شهرســازی خطاب به رئیس سازمان راهداری و 

حمل و نقل جاده ای آمده است:
به موجب این حکم، مســتند به مصوبه مورخ ۲۲/۴/۱۳۹۹ مجموع 
 عمومی عادی به طور فوق العاده ســازمان راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای و به استناد ماده ۱۲ اساسنامه سازمان، جنابعالی به عنوان 
مدیرعامل )رئیس سازمان( و رئیس هیات عامل سازمان مذکور برای 
مدت ۲ سال دیگر ابقا می گردید. توفیق روزافزون شما را از خداوند 

متعال خواستارم.

ابقایرئیسسازمانراهداری
وحملونقلجادهایکشور
برای2سالدیگر

عبدالهاشم حسن نیا

 رییس کمیسیون اقتصادی مجلس معتقد است ســالانه میلیاردها تومان رانت از طریق 
قیمت گذاری نامناسب سنگ آهن در کشور ایجاد می شود. محمدرضا پورابراهیمی در نشست 
مجمع نمایندگان استان کرمان با مدیران کل صمت شمال و جنوب استان کرمان و محیط زیست 
بیان کرد: بسیاری از معادن ما قرار بود عملیاتی شود که اتفاق نیفتاد. وی با بیان اینکه ظرفیت 
تولید معادن استان کرمان امسال باید افزایش پیدا کند، افزود: متولیان در بخش تولید و معدن 
گزارشات و برنامه های خود را ارائه کنند تا برای آن برنامه ریزی کنیم.رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس گفت: به دلیل عدم نقدینگی و سرمایه در گردش واحدهایی داریم که تعطیل یا نیمه فعال 
هستند. ضمن اینکه باید یک برنامه مشخصی برای واحدهای راکد، متوقف و… داشته باشیم؛ این 
واحدها مشکلات بانکی دارند و تامین نقدینگی برای آنها از بورس امکان پذیر است. پورابراهیمی 
تصریح کرد: بازار سرمایه ظرفیتی مهم در راستای تامین مالی شرکت های مختلف است ضمن 
اینکه 7۰ تا ۸۰ درصد شرکت های متوقف و راکد مشکل تامین مالی و نقدینگی دارند که اگر به 
سمت تامین مالی برود ۵۰ درصد این موارد دوباره فعال شده و مشکلشان حل می شود.نماینده 
مردم کرمان و راور در مجلس همچنین گفت: در بخش سنگ آهن متاسفانه با قیمت گذاری 
نامناسب مواجه هستیم که اصلاح آن در دستور کار شــورا قرار دارد. وی اظهار کرد: سالانه 
میلیاردها تومان رانت از طریق قیمت گذاری نامناسب سنگ آهن در کشور صورت می گیرد؛ مواد 

اولیه ارزان می دهیم اما قیمت فولادی که می خریم ۵ تا ۱۰ درصد بالاتر از قیمت آن است. 

رانتزاییبا
قیمتگذارینامناسب
سنگآهن

محمدرضا پورابراهیمی

عباس معمارنژاد معاون وزیر امور اقتصاد و دارایی اعلام کرد: دو ETF )صندوق سرمایه گذاری( 
 ETF دولتی دیگر تا پیش از پایان شهریور ماه امسال عرضه خواهند شد.  در نیمه اول امسال دو
دولتی دیگر به ترتیب با تخفیف ۲۰ تا ۳۰ درصدی بر اساس قیمت میانگین یک ماه آخر سهام در 
بورس منتهی به آگهی واگذاری به همه دارندگان کد ملی ایرانی واگذار می شود. بر این اساس 
صندوق  دارا دوم از گروه پالایشی )شبریز، شپنا، شتران، شبندر( و صندوق دارا سوم ترکیبی از 
 ETF گروه فلزی و خودرویی  )فولاد، فملی، خودرو، خساپا( است. بر اساس این گزارش، دومین
صندوق واسطه گری پالایشی مرکب از باقیمانده سهام دولت در چهار پالایشگاه تهران، تبریز، 
بندرعباس و اصفهان است. همچنین سومین ETF صندوق واسطه گری صنعت شامل باقیمانده 
سهام دولت در شرکت فولاد مبارکه، ملی مس ایران، ایران خودرو و سایپا خواهد بود. گفتنی است 
نخستین صندوق از صندوق های سه گانه دولتی، مربوط به عرضه سهام دولت در برخی بانک ها و 
بیمه ها بود که با استقبال گسترده مردم مواجه شد. صندوق واسطه گری مالی یکم، سهام های 
باقیمانده دولت در بانک های تجارت، ملت، صادرات و بیمه های البرز و اتکایی است که وزارت 
اقتصاد به نمایندگی از دولت مطابق با شرایط و قوانینی اقدام به واگذاری آن با ۲۰ درصد تخفیف 
کرد، تخفیفی که البته حالا با سودآوری قابل توجهی نیز همراه بود. صندوق دارا یکم پس از آنکه 
به سبد بورسی سهامداران وارد شد قابلیت معامله پیدا کرد، بیش از ۱۰۰ درصد بازدهی را ثبت 

کرد که این بازدهی باعث شد تقاضای بالقوه برای صندوق های بعدی بیشتر شود.

2صندوقجدیدسهامدولت
بهزودی
فروختهمیشود

عباس معمارنژاد

مصطفی قلی خسروی رئیس  اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه بخش زیادی از 
خانه های خالی متعلق به بانک هاست، گفت: بازار مسکن به  دلیل افزایش قیمت کساد 
شده است. وی درباره وضعیت بازار مسکن اظهار کرد: قانون مالیات بر خانه های خالی 
مصوب سال ۱۳۹۴ است که زیرساخت های آن فراهم نبود اما امیدواریم با طرح جدیدی 
که دولت و مجلس برنامه ریزی کرده اند به طور جدی شاهد اجرای این قانون باشیم؛ زیرا 
این پایه مالیاتی در بسیاری از کشورهای دنیا اجرا می شود و جواب داده است. با این حال 
معتقدم افراد عادی خانه خود را خالی نگه نمی دارند. ممکن است بعضی افراد دو تا سه 
آپارتمان یا حتی بیشتر داشته باشند که اجاره داده اند و کسی سرمایه خود را بدون 
اســتفاده نگه نمی دارد. بخش زیادی از ۵/۲ میلیون خانه خالی در کشور متعلق به 
سازمان ها و بانک هاست که قانون باید بدون اغماض برای آنها نیز اجرا شود. او درباره 
ضرایب مالیاتی تعیین شده به میزان نصف مبلغ اجاره در سال دوم، معادل اجاره در سال 
سوم و ۵/۱ برابر اجاره بها در سال چهارم برای واحدهای خالی گفت: به هر حال این طرح 
با نظر کارشناسان و اقتصاددانان طراحی شده اما به نظرم نباید به صورت پلکانی اجرا شود 

بلکه از همان سال اول، ضرایب سال آخر را به اجرا بگذارند. 

بسیاریازخانههایخالی
متعلق
بهبانکهاست

مصطفی قلی خسروی

محمدرضا طلایی مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور از تأمین ذخایر 
گوشت کشور با خرید تولید گوشت داخلی به ازای هر کیلو 7۰ هزار تومان خبر 
داد وگفت:بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار شرکت پشتیبانی امور دام موظف 

شده بحث ذخایر گوشت را از محل تولید داخلی تأمین کند.
مدیرعامل شرکت پشتیبانی اموردام کشور افزود: قیمت قطعی خرید گوشت از 
محل مازاد تولیدات داخل به صورت پنج تکه مشروط بر رعایت درصد استاندارد 
قطعات، مفاد قرارداد تأیید شده و سایر شرایط و ضوابط مربوطه هر کیلوگرم 7۰ 
هزار تومان تعیین و اعلام شده است.وی در ادامه اظهار داشت: شرایط خرید 
گوشت از دیروز در کشور مهیا شده است.مدیرعامل شرکت پشتیبانی اموردام 
کشور گفت: خرید به صورت نقدی خواهد بود یعنی به محض تحویل گوشت به 
سردخانه وجه آن حداکثر ظرف ۴۸ ساعت پرداخت می شود.وی افزود: با توجه به 
این که خریدهای قبلی زمان دار بود سعی بر این که پول این عزیزان به صورت 
نقدی در کوتاه ترین زمان ممکن پرداخت شود.طلایی در ادامه از شرکت های 
پشتیبانی امور دام سراسر کشور خواست ضمن به کارگیری تمامی امکانات در 

استان و با حداکثر توان نسبت به خرید گوشت اقدام کنند.

تأمینذخایرگوشتکشور
باخریدتولیدداخل
هرکیلو۷۰هزارتومان

محمدرضا طلایی

بانک مهر ایران در چارچوب طرح همیاران مهر امکانی را فراهم کرده تا افراد خیر بتوانند 
به جای کمک بلاعوض به افراد نیازمند، به واسطه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه از 
سوی این بانک در توانمندسازی این افراد کمک کنند.به گزارش روابط عمومی بانک 
قرض الحسنه مهر ایران، این بانک در راستای توسعه و گسترش فرهنگ قرض الحسنه و 
همسو با نیات خیرخواهانه هموطنان عزیز، اقدام به تأمین مالی جمعی، به منظور حمایت 
از نیازمندان تحت عنوان »طرح همیاران مهر« کرده است. در این طرح، متقاضیان مبلغ 
مورد نظر خود را در قالب عقد صلح و به صورت بلاعوض در حسابی تعریف شده، نـزد 
بانک قرض الحسنه مهر ایران واریز می کنند. بانک نیز متعهد می شود مبالغ اهداء شده از 
سوی خیرین را، به پرداخت تسهیلات به اقشار نیازمند جامعه در زمینه های اشتغال، 
تأمین معیشت جوانان، بانوان سرپرست خانوار، درمان، تحصیل و همچنین بازسازی و 
توسعه  روستاها و مناطق محروم و ... تخصیص دهد. کارمزد وام ها در طرح همیاران مهر 
بین صفر تا ۲ در صد است.این طرح کارکردهای خیرخواهانه  دیگری نیز در خود تعریف 
کرده اســت؛ به نحوی که از طریق آن می توان با اهدای برگه  همیاران مهر در مراسم 
ترحیم و بزرگداشت درگذشتگان، تحت عنوان باقیات و صالحات متوفی، به جای هزینه 
خرید تاج گل و... این کار خیر و انسان دوستانه را گسترش داد؛ عمل خیری که علاوه بر 

این که لبخندی به لب یک نیازمند می نشاند سبب آرامش روح متوفی می شود.

مشارکت
درچرخهنیکیابدی
بهجایکمکبلاعوض

بانک قرض الحسنه مهر

محسن طرزطلب مدیرعامل شرکت مادر تخصصی تولید نیروی برق حرارتی گفت: 
علی رغم افزایش دما و مصرف بالا شرایط نیروگاه ها نرمال است اما از مشترکان تقاضا 
داریم طی ۱۰ روز آینده به مدیریت مصرف توجه داشته باشند. وی با اشاره به آخرین 
وضعیت نیروگاه های کشور، اظهار کرد: در حال حاضر نیروگاه وضعیت عادی دارند و 
مشکلی در روند تولید برق وجود ندارد و رکوردشکنی مصرف برق آسیبی به نیروگاه ها 
وارد نکرده است. وی با تاکید بر اینکه پیش بینی می شود که نیروگاه ها توان مقابله با 
افزایش مصرف را داشته باشند، تصریح کرد: نگرانی برای زمانی است که حادثه ای در 
یک یا چند نیروگاه اتفاق افتد و مشکلاتی را ایجاد کند؛ در غیر این صورت نگرانی 
خاصی برای تامین برق کشور وجود ندارد. او با بیان اینکه نگرانی از این بابت است که 
متوسط میانگین دمای هوا در کل کشور افزایش یابد، افزود: هر یک درجه میانگین 
وزنی که افزایش می یابد هزار و ۸۰۰ مگاوات بر میزان مصرف برق افزوده می شود.  
وقوع گرمای بیش از حد ممکن است در تولید برق پایدار و مستمر ایجاد مشکل کند. 
علاوه بر این در حوزه های پست، انتقال و بحث های توزیع نیز ممکن است مشکلاتی به 
وجود آید که مدیریت مصرف برق و همکاری مشترکان می تواند این موضوع را سامان 
بخشد. از پیک سال گذشته تا کنون حدود هزار و ۸۰۰ مگاوات به ظرفیت نیروگاه های 

کشور اضافه شده است.

وضعیتنیروگاههایبرق
باصرفهجوییمشترکان
طبیعیخواهدماند

محسن طرزطلب

»همراه کارت« بانک آینده، با سهولت و سادگی استفاده از آن و ارائه مجموعه ای از 
خدمات مورد نیاز و پراستفاده مشتریان عزیز، در دسترس عموم قرار دارد.همــراه 
کارت بانک آینده، یــک ابــزار موبایلــی اســت کــه مجموعــه ای از خدمــات 
مختلــف بانکــی مبتنــی بــر شـمـاره کارت را بــه کاربــران حقیقــی ارائــه 
می دهــد. مشتریان عزیز، می تواننــد بــه کمــک همــــراه کارت از خدمــات 
مبتنــی بــر کارت هــای بانک آینــده یــا کارت هــای ســایر بانک هــا اســتفاده 
نماینــد. همــراه کارت بانک آینده با داشتن امکانــات مختلف و به روز، بهره مندی 
مشتریان و عموم مردم برای استفاده از خدمــات بانکی را بــرای کاربــران تســهیل 
کرده است.نرم افــزار همــراه کارت را فقــط از طریــق حضور در شــعب و یــا رجوع 
به وب ســایت بانک آینــــده، ir.https://www.ba۲4  دریافــت نماییــد و 
هرگــز از منابــع غیرمعتبر کــه بــه تأییــد بانک نرســیده، اقــدام به دریافــت و 
نصــب ننمایید.آمار ۱۰۰ درصدی استفاده از همراه کارت بانک آینده در سه ماهه 
نخست امسال، حاکی از استقبال خوب مشتریان و عموم مردم عزیز از این سامانه مفید 
است.مشتریان محترم، می توانند برای اطلاعات بیشتر به شعب بانک آینده در سراسر 
کشور، صفحه معرفی همراه کارت بر روی تارگاه اینترنتی ir.ba۲4  و مرکز ارتباط 

۲۴ساعته بانک با شماره ۲766۳۲۰۰ - ۰۲۱ رجوع کنند.

»همراهکارت«بانکآینده
باسهولتوسادگیدر
دسترسعمومقراردارد

بانک آینده

ولی تیموری معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: 
با وجود انتشار ویروس کرونا و ایجاد موانع در ارتباطات بین المللی گردشگری، دستیابی 
به اهداف توسعه گردشگری خارجی از طریق سفرا و نمایندگان جمهوری اسلامی ایران 
مقیم در کشورهای هدف انجام می شود. در حال حاضر با وجود اینکه به دلیل انتشار 
ویروس کرونا موانع زیادی برای تبادل هیات های رسمی حوزه گردشگری وجود دارد، 
اما معاونت گردشگری همواره در این ایام با استفاده از ابزارهای مختلف در فضای مجازی 
و ارتباطات غیرمستقیم سعی در تداوم مشورت ها و تقویت روابط بین المللی داشته 
است. پیرو تعاملات برقرار شده و پیگیری های صورت گرفته از سوی وزارت گردشگری، 
اخیرا بعد از ارتباط شیبانی، سفیر جمهوری اسلامی ایران در تونس با وزیر گردشگری 

این کشور توافق همکاری درباره موضوعات مختلف صورت گرفته است.
بر این اساس پیگیری مصوبات یادداشت تفاهم میان دوکشور و تمدید آن، درخواست 
برگزاری ششمین دور کمیته فنی و در نهایت امضای برنامه اجرایی همکاری های 
مشترک گردشگری، پیشنهاد برگزاری وبینار دو وزارتخانه در سطح معاونین وزیر و نیز 
برگزاری کارگاه های آموزشی در زمینه گردشگری و تبادل تجربیات دو طرف مطرح و 

مورد توافق قرار گرفت.

تداومارتباطاتبینالمللی
گردشگریباوجود
بحرانکرونا

ولی تیموری

محمد شکرچی زاده رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی از راه اندازی سامانه 
پایش انرژی با هدف نشان دادن مصرف انرژی در ساختمان ها خبر داد.وی ادامه داد: 
به منظور راه اندازی سامانه پایش انرژی، مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی همکاری 
مشترک با معاونت مسکن و ساختمان و همچنین معاونت فناوری ریاست جمهوری و 
سازمان های نظام مهندسی را برای راه اندازی سامانه آغاز کرده است.بر اساس ماده ۴۴ 
برنامه ششم توسعه، مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی موظف شده است تا سامانه 
پایش انرژی را ایجاد کند که این موضوع در آیین نامه اجرایی ماده ۱۸ اصلاح الگوی 
مصرف نیز آمده است.شکرچی زاده راه اندازی سامانه پایش انرژی را اقدامی مهم ارزیابی 
کرد و گفت: راه اندازی سامانه به جهت آنکه می تواند وضعیت موجود مصرف انرژی در 
ساختمان ها را به شکل به روز نشــان دهد و همچنین به منظور سیاست گذاری در 
برنامه های آتی، بسیار مناسب است و می تواند به شرکت های خدمات انرژی، کمک کند تا 
بازاریابی را بهتر انجام دهند.وی اضافه کرد: مقدمات راه اندازی سامانه پایش انرژی آغاز شده 
و امید است با پشتیبانی  از وزارت راه و شهرسازی و همچنین سازمان برنامه وبودجه 
به منظور تأمین منابع، کار به خوبی پیش برود.رئیس مرکز تحقیقات راه مســکن و 
شهرسازی گفت: در حال حاضر مکانی در مرکز تحقیقات راه  مسکن و شهرسازی به این 

امر اختصاص یافته است و امیدواریم کار به نحو مناسب پیش برود.

سامانهپایشانرژی
راهاندازی
میشود

محمد شکرچی زاده

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه وشهرسازی گفت: مالک یک هزار واحد مسکونی خالی که پیشتر اعلام شده 
بود، یک بانک خصوصی-دولتی است. محمود محمودزاده درباره اقدامات وزارت راه وشهرسازی برای مدیریت بازار 
مسکن گفت: در یک سال گذشته اقدامات زیادی صورت گرفته و توانسته ایم این بخش را با این فعالیت ها، بار 
دیگر احیا کنیم. وی در پاسخ به این پرسش که اگر فردی وام ودیعه مسکن دریافت کند، از دریافت وام خرید 
مسکن از محل صندوق پس انداز مسکن یکم حذف می شود؟ اظهار کرد: این دو تسهیلات به هم ارتباطی ندارند 
و وامی که از   ثبت نام آن آغاز شد، برای مستاجران است؛ بنابراین اگر فردی این تسهیلات را دریافت کند، 
می تواند همچنان از صندوق پس انداز مسکن یکم نیز تسهیلات خرید یا ساخت مسکن دریافت کند. وام ودیعه 
مسکن به صورت یک ساله در اختیار متقاضیان قرار می گیرد و سپس به بانک بازگردانده می شود؛ بنابراین 
متقاضی از شمول خانه اولی بودن، خارج نمی شود؛ درنتیجه می تواند تسهیلات خرید یا ساخت مسکن صندوق 
پس انداز مسکن یکم را هم دریافت کند. وی در خصوص اینکه کدام دستگاه اجرایی است که هزار واحد مسکونی 
خالی احتکار کرده، گفت: برخی از همکاران ما از واژه نهاد نام برده بودند که شائبه ایجاد شده بود؛ مجموعه ای که 
هزار واحد خالی دارد و به بازار عرضه نکرده، یکی از بانک های شبه دولتی است.  قرار است از هفته آتی طی 
مراسمی ارسال پیامک به مالکان واحدهای خالی را آغاز کنیم؛ منظور همکاران ما که در مصاحبه خود یک نهاد 
را مالک هزار واحد عنوان کرده بودند، بانک ها بوده اند و منظور از نهاد، مجموعه های غیردولتی هستند.. وی با رد 
این شائبه که برخی رسانه ها گمانه هایی مبنی بر اختصاص این واحدهای خالی به نهادهای حاکمیتی مطرح 

کرده بودند، گفت: یک بانک خصوصی-دولتی مالک این واحدهاست. 

مالکهزارواحد
مسکونیخالی
یکبانکخصوصی-دولتیاست

محمود محمودزاده
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وواگذاریاموال
واملاک

بانکپارسیان

هفته نامه اقتصادی ایران

متخلفانی که درآمد ارزی را بازنگردانده اند به قوه قضائیه معرفی شدند 
بــا اتمام تیر ماه و مهلت بازگشــت ارز 
صادراتی به کشــور، بانک مرکزی اعلام کرد 
اطلاعات مربوط به ۲۵۰ نفری که بخشی از ۲7 
میلیارد دلار ارز صادراتی را برنگردانده اند، را به 

مرجع محترم قضایی ارسال کرده است.
موضــوع بازگشــت ارزهــای صادراتــی که 
مدت هاست از سوی مسئولان دولتی دنبال می شود، به 
ایستگاه آخر رسید. بانک مرکزی از اوایل تیر ماه چندین 
بار اعلام کرد کسانی که ارز صادراتی خود را در سال های 
۹7 و ۹۸ برنگردانده اند )رقمی در حدود ۲7 میلیارد دلار( 
تنها تا پایان تیر ماه وقت دارند این کار را انجام دهند وگرنه 

با واکنش قضایی رو به رو خواهند شد. 
بر همین اساس، بانک مرکزی با اتمام تیر ماه و 
مهلت یاد شده، اعلام کرد: »عده ای در شرایط جنگ تمام 
عیار بر علیه کشور، بدون توجه به سیاست های کلان 
ابلاغی با بهره مندی از منابع و امکانات کشور مبادرت به 
صــادرات کالا از کشــور کرده و هیچ گونــه مدارک و 
مستنداتی درخصوص برگشت ارز حاصله به چرخه 
اقتصــادی ارائه نکرده اند.  بانک مرکزی در مرحله اول 
اطلاعات مربوط به ۲۵۰ نفر شخص حقیقی و حقوقی، 
که بخشــی از مجموع ۲7 میلیارد دلار ارز صادراتی را 

برنگردانده اند، را به مرجع محترم قضایی ارسال کرده و 
حتی بعد از شکایت نیز به منظور مساعدت، جلسات 
متعدد به منظور برگشت ارز حاصل از صادرات با آنها 
برگزار کرده، لیکن متأســفانه کماکان از برگشت ارز 
اجتناب کرده اند.« در این باره، ولی اســماعیلی، نایب 
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در 
پیامی در صفحه مجازی خود اعلام کرد: »پیگیر قاطعانه 

بازگشت ۲7 میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات خواهیم 
بود و بانک مرکزی مکلف به این امر است.  مجلس انقلابی 
برای تعادل و آرامش بازار لحظه ای درنگ نخواهد کرد.« 
عدم بازگشت ارزهای صادراتی که رقم درخور توجهی 
است - با وجود تمام تلاش ها- منجر به تدوین یکسری 
دستورالعمل ها برای برخورد با متخلفان شد. چنانچه 
علاوه بر برخورد قضایی، اقداماتی نظیر توقف تسهیلات 

صادراتی و توقف صدور کارت های بازرگانی برای مقابله 
با عدم بازگشت ارز به کشور اجرایی شد. 

در همین زمینه، مهرداد ارونقی معاون گمرک 
ایران اظهار داشت: طبق بسته سیاستی بانک مرکزی 
تمامی تســهیلات صــادرات صادرکنندگانی که ارز 
صادراتی را بازنگردانده اند متوقف می شــود و صادرات 
کالای آنها در مسیر قرمز قرار می گیرد که برخی کالاها 
فسادپذیر هستند و گمرک سعی بر رفع مشکل این نوع 
کالاها و صادرات آنها قبل از فاسد شدن دارد. همچنین، 
حمید زادبوم، رئیس  سازمان توسعه تجارت ایران بیان 
کــرد: بیش از ۱۳۰۰ صادرکننده در کشــور با میزان 
صادرات حدود هشــت میلیارد دلار در ســال ۹7، ارز 
صادراتی خود را به صورت صد در صد بازگردانده اند که 
در صورت اجرای برنامه های تشویقی، پیش بینی می شود 
تعداد صادرکنندگان از نظر تعــداد و ارزش صادرات 
افزایش خواهد یافت. گفتنی است، وی طی نامه ای به 
روسای سازمان های صنعت، معدن و تجارت کشور اعلام 
کرد: عملیات صدور کارت بازرگانی از یک مرداد امسال 
در سامانه اتاق بازرگانی متوقف و صرفا در سامانه یکپارچه 

اعتبار سنجی انجام می شود.

دکترکورشپرویزیانمدیرعاملبانکپارسیانبااشارهبهبهبودعملکردمالیبانکپارسیاندرسال98نسبتبهسالقبل،مردمیسازیوعرضهسهاموواگذاریاموالواملاکبانکدر
راستایاجرایرفعموانعتولیدوهمچنینجهشتولیدواشتغالزاییدرهمکارینزدیکبابنیادبرکتستاداجراییفرمانحضرتامام)ره(راازاقداماتمهمبانکبرشمرد.

مدیرعاملبانکپارسیاندرمجمععمومیعادیسالانهبانککهبهدلیلرعایتپروتکلهایبهداشتیبهصورتمجازیبرگزارشد،ضمنتشکرازسهامداران،اعضایهیاتمدیره،مدیران
وتمامیپرسنلبانکپارسیانبرایعملیاتیشدنبرنامههاواهدافبانک،گفت:افزایشسرمایهبانکپارسیاندرواپسینروزهایسال98ازمحلتجدیدارزیابیداراییهادرراستایکمک

بهثباتوپایداریبانکصورتگرفتوامیدواریمکهافزایشسرمایهازمحلآوردهنقدیسهامداراننیزدرآیندهاینهچنداندور،عملیاتیشود.
دکترپرویزیانضمنابرازرضایتازاجرایبهینهخواستهسهامدارانمبنیبرایجادثباتوپایداریبانکافزود:بسیاریازبرنامهریزیهایصورتگرفتهباافزایشسرمایهبانکعملیاتی

شدهوامیدواریمکهدررعایتقوانینوافزایشسرمایهبانک،بهبودمناسبیدرخدماترسانیبانکایجادشود.

رئیس  کمیسیون عمران 
مجلس شورای اسلامی گفت: 
تمامی زمین  های حریم شهرها 
معادل ۲۵۰ هزار هکتار در اختیار 
وزارت راه و شهرســازی قرار 
گرفته که می تواند در راستای 

تولید مسکن قرار گیرد.
 محمدرضا رضایــی با بیان 
این که عمــده دلیل بحران در حوزه 
مسکن کشور نبود تعادل بین عرضه و تقاضاست، اظهار داشت: متأسفانه طی 
چند سال گذشته با کاهش شدید تولید مسکن روبه رو بودیم که این نیاز انباشته 
و   به یک عدد بزرگ تبدیل شده است. دولت طرح های مختلفی مثل مسکن 
اجتماعی و اقدام ملی تولید مسکن را در دستور کار خود قرار داده بود اما خروجی 
قابل توجهی نداشت به همین دلیل مجلس در این زمینه ورود کرده است. قرار 
بر این است، طرح تولید انبوه مسکن مجلس تحویل هیئت رئیسه و اعلام وصول 
شود. عمده محورهای این طرح شامل تأمین زمین ارزان قیمت، تسهیلات 
ارزان قیمت و مصالح ساختمانی ارزان قیمت است. با توجه به اینکه ۸۰ درصد 
قیمت یک واحد مسکونی به زمین ربط پیدا می کند، تلاش شده است در این 

طرح زمین های ارزان قیمت برای تولید مسکن در نظر گرفته شود.
رضایی با  اشاره به این که سالهاست بین وزارت راه و شهرسازی و جهاد 
کشاورزی در ارتباط با زمین های حریم شهرها مباحثی مطرح بوده است، بیان 
کرد: خوشبختانه طبق توافق صورت گرفته طی هفته گذشته تمامی زمین  های 
حریم شــهرها معادل ۲۵۰ هزار هکتار در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار 
گرفته است که می تواند در راستای تولید مسکن قرار گیرد.  از سرجمع کل 
تسهیلاتی که بانک ها پرداخت می کردند کمتر از هفت درصد به حوزه مسکن 
اختصاص پیدا می کرد. در این طرح حداقل ۲۵ درصد تسهیلاتی که بانک ها 
پرداخت می کنند باید در حوزه مسکن باشد. اگر احیاناً بانکی بخواهد این مصوبه 
مجلس را اجرا نکند جرائمی در نظر گرفته شده است که نقش بازدارندگی داشته 

باشد.
همچنین،   سیدســلمان ذاکر، نماینده مجلس با  اشاره به وضعیت 
پرتلاطم بازار مسکن، بیان کرد: شاهد تشدید مشکلات بازار مسکن به ویژه 
افزایش قیمت ها هستیم. این مسئله دلایل متفاوتی دارد، عدم تولید مسکن و 
نبود سیستم های نظارتی، عدم اخذ مالیات از بخش های سوداگرایانه بخش 
مسکن از عوامل تأثیرگذار در تشدید قیمت مسکن است.یکی از عوامل تشدید 
قیمت ها در بازار مسکن، عملکرد و فعالیت دفاتر مشاوران املاک است، حق 
کمیسیون املاکی بر اساس میزان قیمت فروش محاسبه می شود، یعنی آنکه 
به هر میزانی که قیمت نهایی مسکن بالا برود، درصد سود و حق کمیسیون 
مشاوران بالاتر خواهد رفت. با این سازوکار کاملا روشن است که مشاوران املاک 
انگیزه بالایی برای افزایش قیمت مسکن داشته باشند، چون افزایش قیمت 
مسکن به معنای افزایش سود آنها از معاملات است. این سازوکار باید اصلاح 

شود، چراکه این رویکرد در بازار تورم زا است. / تسنیم

برای ساخت مسکن
 هزار هکتار زمین در اختیار وزارت راه

 قرار گرفت 

محمود شایان عضو هیات مدیره بانک ملی ایران تاکید کرد که پرداخت تسهیلات مرتبط با »کرونا«، 
هیچ اختلالی در روند پرداخت تسهیلات به سایر بخش ها به ویژه تسهیلات حوزه تولید ایجاد نخواهد 

کرد. 
وی با بیان این که »کرونا« به عنوان یک حادثه بر همه ابعاد زندگی بشر تاثیر گذاشت، خاطرنشان کرد: 
نظام بانکی نیز از این قاعده مستثنا نبود؛ اما خوشبختانه این رخداد با تدابیر ویژه مدیریت شد؛ به طوری 

که فعالیت های جاری بانک بدون وقفه در حال انجام است.
وی به سهم حدود پنج میلیون و ۳۰۰ هزار فقره ای بانک ملی ایران از تسهیلات یک میلیون تومانی 
خانوارهای یارانه بگیر که پس از شیوع کرونا پرداخت شد اشاره کرد و گفت: این تسهیلات بدون مراجعه 

حضوری و حتی بدون دریافت وثایق معمول پرداخت شد که اقدامی کم نظیر در نظام بانکی بود.
او در پاسخ به این سوال که تضمین بازپرداخت اقساط این تسهیلات چیست، گفت: حساب »یارانه« 
وثیقه این تسهیلات است به طوری که هر ماه و پیش از واریز یارانه نقدی به حساب افراد، مبلغ قسط از 
آن کسر خواهد شد و در صورتی که یارانه فرد به هر دلیلی قطع شود، سازمان برنامه و بودجه بازگشت 

منابع بانک را تضمین می کند.
وی همچنین با بیان این که این بانک قرار است 7۵۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات به کسب و کارهای 
آسیب دیده از کرونا تزریق کند، اظهار کرد: گروه »رانندگان« در این بخش تسهیلات 6۰ میلیون ریالی 

را با ضمانت حداقلی دریافت کرده اند و در مورد سایر بخش ها نیز به مرور اقدام خواهد شد.

»کرونا«درروندعادی
پرداختتسهیلات
اختلالیایجادنمیکند

بانک ملی ایران

یادداشت-28
بانکداری اسلامی

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:

۴-۴-۱۱. مالیه اسلامی مخاطرات 
اخلاقی و انتخاب نادرست )کژگزینی( را 

کاهش می دهد
چون بانک های اسلامی به عنوان 
بانک جامع فعالیت می کنند، در زمینه 
نظارت و مراقبت کرااتر هستند، در نتیجه 

ریسک های ناشی از انتخاب ناردست و مخاطرات اخلاقی را به مقدار زیادی 
کاهش می دهد )کالومیرییس ، ۲۰۰۰(. ممکن است هنگامی کهبانک نتواند 
متقاضیانی را که عملکرد بهتری خواهند داشت، انتخاب کند، در معرض 
کژگزینی قرار گیرد. کاهش و رفع این مشکل با گزینش دقیق )اقزایش دقت( 
از میان متقاضیان وجوه، قابل اجتناب است. هنگامی که بانک دارایی و تعهد 
را همزمان ایجاد می کند، نسبت به زمانی که تنها تعهد ایجاد می کند، به 
اطلاعات بیشتری دسترسی دراد. در نتیجه گزینش متقاضیان بهتر انجام 

می شود و انتخاب نادرست کمتر اتفاق می افتد.
کاهش امکان مخاطرات اخلاقی نیازمند نظارت مستمر بر بنگاه هایی 
است که وجود را به کار می گیرند )آوکی ، ۱۹۹۴(. تأمین مالی سهام )که در 
بانکداری اسلامی ایجاد می شود( این امکان را به بانک می دهد که به اطلاعات 
ضروری دسترسی داشته باشد تا بتواند بر بنگاه نظارت مستمر داشته باشد 
و به بانک های جامع نیز این امکان را می دهد تا وام گیرندگان خود را تحت 

نظر قرار دهند )دونتر  و هس ، ۱۹۹7(.
همچنین تأمین مالی ســهام، انگیزه بنگاه هــا برای جایگزینی 
دارایی های پر رسیک تر به جای دارایی های مطمئن تر کاهش می دهد. 
تأمین وجوه تعهدات تمایل بنگاه را به پنهان کردن سودآوری خود کاهش 
می دهد. علاوه بر آن، وقتی بنگاه با مشکلی مواجه می شود، بانک به عنوان 

سهام دار برای محافظت از سرمایه گذاری خود، به بنگاه کمک می کند.
به وطر خلاصه، نظریه بانکداری بیان می کند که بانکداری جامع 
می تواند در معرض سطوح پایین ترین از مخاطرات اخلاقی و انتخاب های 
مخاطره آمیز قرار گیرد. به علاوه، بانک ها با قرار گرفتن به عنوان هیأت مدیره 
بنگاه می توانند نقش مؤثری در اداره بخش های با بازده بالا ایفا کنند و در 

نتیجه باعث بهبود عملکرد اقتصاد خواند شد.
مشاهدات تجربی نشان می دهد به کارگیری تأمین مالی ترکیبی 
دارایی ها و تعهدات توسط بانک ها به ایجاد منافعی برای بانک ها و بنگاه ها 
منجر می شــود که این نتیجه، تأییدی بر یافته های نظری است. نظریه 
بنکداری بیان می کند که بانک ها در دوران رونق، ممکن است به طور نسبی 
بیشتر در معرض انتخاب های مخاطره آمیز و در دوران رکود بیشتر در معرض 
مخاطرات اخلاقی قرار بگیرند. تحقیقات کاربردی به این نتیجه رسیده اند 
که بانک ها جامع در مقایسه با بانک های تجاری در هر دو دوره رونق و رکود 
با ریسک کمتری مواجه هستند. به علاوه تفاوت ریسک بین بانک های جامع 
 و بانک هــای تجاری در زمان رکود وســیع تر و قابل توجه تر می شــود

 )دونتر و هس، ۱۹۹۸(.

حجت الله صیدی مدیرعامل بانک صادرات ایران، گفت: سال ۱۳۹۹، سال تثبیت سودآوری پایدار و 
افزایش سهم بازار منابع بانک صادرات ایران است.

وی با اشاره به عملکرد خوب این بانک در تحقق اهداف تعیین شده گفت: طی دو سال گذشته با تلاش 
تمامی همکارانم موفق شدیم زیان دهی بانک را متوقف و بانک را به سودآوری برسانیم. 

در سال ۱۳۹۹ نیز برنامه های مستمری برای افزایش سهم بازار منابع داریم تا به تثبیت سودآوری 
پایدار برسیم. وی که در مراسم معارفه مدیرشعب بانک صادرات ایران در استان خراسان رضوی که 
به صورت وب کنفرانس برگزار شد، سخن می گفت؛ لازمه تحقق سودآوری پایدار را افزایش درآمدها و 
مدیریت هزینه ها دانســت و افزود: برای تثبیت سودآوری لازم اســت درآمدها را افزایش دهیم. 
درآمدهای عملیاتی شامل درآمد حاصل از پرداخت تسهیلات و کارمزد مهم ترین درآمد بانک است که 

پایدار است و اگر بتوانیم درآمدهای عملیاتی را افزایش دهیم، سود پایدار بانک افزایش می یابد.
با رعایت بهداشت اعتباری و بهینه سازی ترکیب تسهیلات و عقود می توان درآمدها را افزایش داد و 
تسهیلات بیشتر نیز همواره نیازمند منابع بیشتر است که ایجاد آن به کاهش قیمت تمام شده پول 
می انجامد. وی با اشاره به لزوم کاهش هزینه ها برای تثبیت سودآوری پایدار گفت: هزینه های مطالبات 
مشکوک الوصول و هزینه های مالی، دو هزینه مهم و تاثیرگذار هستند. سود عملیاتی به خودی خود 
تحقق نمی یابد و نیاز به تلاش و طی فرآیندها دارد و کار بانک نیز انجام عملیات بانکداری و تحقق 

همین سود است.

نویدتثبیتسودآوری
بانکصادرات
درسالجاری

حجت الله صیدی

دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی در آیین افتتاح رسمی پنجره واحد فیزیکی 
شروع کسب و کار چهار مرکز استان های آذربایجان شرقی، اصفهان، خراسان رضوی و 
فارس اعلام کرد: ما موفق شــدیم میانگین مدت زمان فرآیند صدور مجوز های قابل 
درخواست از طریق درگاه ملی مجوزهای کشور را در سطح استانی از ۵۸ روز به هشت و 
در سطح ملی از ۱۰۰ روز به ۱۸ روز کاهش دهیم که این یک جهش قابل توجه و نشان 
دهنده قابلیت های موجود است/ بنا بر قول همکاری اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران مبنی بر تامین فضای فیزیکی، تا پایان مهر ماه، آمادگی داریم، پنجره واحد 
فیزیکی همه استان های کشور را راه اندازی کنیم/ سامانه الکترونیکی پنجره واحد شروع 
کسب و کار، تا انتهای مهر ماه سالجاری راه اندازی خواهد شد/ با اقدامات بعمل امده و 
هماهنگی های انجام شده با سازمان ثبت اسناد و املاک کشور ، اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی ایران و سازمان بورس و اوراق بهادار، در صورت کامل بودن مدارک یک 

شرکت، ظرف مدت سه هفته، پذیرش شرکت ها در بورس انجام می شود.
وزیر اقتصاد در آیین افتتاح رسمی پنجره واحد فیزیکی شروع کسب و کار چهار مرکز 
استان های آذربایجان شرقی، اصفهان، خراسان رضوی و فارس اظهار داشت: برای رشد 
اقتصادی، رونق و جهش تولید، در همه عرصه ها، به ویژه سرمایه گذاری، باید با بهبود 

محیط کسب و کار با سرعت قدم برداشت.

آیینافتتاحرسمیپنجره
واحدفیزیکیشروعکسب
وکارچهارمرکزاستان

فرهاد دژپسند

علیرضا بلگوری، مدیرعامل بانک اقتصاد نوین با ارائه گزارشی از عملکرد  سال گذشته  گفت: 
سپرده های اشخاص در بانک اقتصادنوین ۴7درصد رشد داشته درحالی که سپرده های کل 
شبکه بانکی کشور ۴/ ۳۱ درصدی رشد کرده است. همچنین مانده تسهیلات اعطایی در پایان 
سال مالی منتهی به اسفند ۹۸ حدود ۴۵۹.۴ هزار میلیارد ریال بوده که با رشد ۵/ ۴6 درصدی 
نسبت به سال ۹7 مواجه شده است، ضمن اینکه روند رشد تسهیلات در سال جاری نیز ادامه 
داشته و در سه ماه ابتدایی سال جاری ۱۱درصد نسبت به پایان سال ۹۸ رشد یافته است. 
بلگوری افزود: بانک اقتصاد نوین در سال منتهی به پایان اسفندماه ۹۸ در ضمانت نامه های 
صادره ریالی رشد ۹۵ درصدی را به جا گذاشته است. وی با اشاره به اقدامات انجام شده در 
راستای وصول مطالبات غیرجاری بیان کرد: مجموعه اقدامات انجام شده منجر به وصول ۱6 
هزار میلیارد ریال از مطالبات غیرجاری بانک شد که بیانگر کاهش ۱۸ درصدی این شاخص 
است. با توجه به به کارگیری این منابع در عملیات انتهای سال گذشته سودآوری از محل آن 

منجر به افزایش درآمد تسهیلات اعطایی بانک در سال ۹۹ خواهد شد. 
مدیرعامل بانک اقتصاد نوین رشد خالص سایر درآمدهای بانک را ۲۹6 درصد اعلام کرد و 
گفت: این شاخص از 7/ 7 میلیارد ریال به ۳ هزار میلیارد ریال افزایش یافته که عمده آن به دلیل 
رشد ۲۴۲درصدی سود حاصل از فروش اموال تملیکی و دارایی های مازاد بانک در سال ۹۸ 

بوده است. 

رشد
4۷درصدی
دربانکاقتصادنوین

علیرضا بلگوری

حسام عقبایی نایب رئیس اتحادیه املاک استان تهران، گفت: درحالی که بازار اجاره به واسطه اجرای مصوبه 
تعیین سقف قیمت ها آرام شده است، رونمایی از برنامه دوم دولت برای اعطای وام ۵۰ میلیونی به مستأجران 
یک بار دیگر باعث تقویت ثبات و بازگشت آرامش به بازار اجاره بها شده است. تنظیم گری دولت در بازار اجاره 
توانسته تا حدود زیادی جو روانی را کنترل و از رشد قیمت های اجاره در تیرماه جلوگیری کند. دولت با ارائه 
تسهیلات بانکی به مستأجران درصدد جبران خلأ پولی و تطبیق شرایط مالی مستأجران با نرخ تورم است. تا 
آنجا که از همان لحظه ای که اعطای قطعی وام به مستأجران و رقم آن اعلام شد تا   تأثیر مثبتی در بازار اجاره 
داشته و یکبار دیگر جلو رشد جهشی را در ابتدای مردادماه گرفته است. اکنون مصوبه تعیین سقف اجاره بها در 
حال اجرا است، بسیاری از مستأجران که برای تمدید قراردادهای خود به بنگاه های املاکی مراجعه می کنند به 
موجران می گویند باید سقف افزایش را رعایت کنند که اثر مثبتی بر بازار اجاره و مقابله با پیشنهادات فضایی 

مالکان داشته و قیمت ها را کنترل کرده است.
عقبایی گفت: اکنون به عنوان طرحی مهم برای کنترل بازار اجاره به دهک های متوسط و پائین کمک می کند 

تا بتوانند از پس قیمت ها بربیاند.
وی با بیان اینکه شرایط مستأجران طوری است که دولت مجبور به اتخاذ برنامه های فوری برای تنظیم گری بازار 
اجاره بود، گفت: توقع داریم اعطای »وام اجاره« ادامه دار باشد و تنها برنامه دولت فعلی نباشد. در بودجه کشور به 
آن نگاه شود و تبدیل به سیاست کلان شده و همچنین جامعه آماری گسترده تری را تحت پوشش قرار دهد و 

فقط شامل یارانه بگیران نشود./ایرنا

کاهشنرخاجاره
درپیاعطایوامودیعه
بهمستأجران

حسام عقبایی

تفاهم نامه ارائه خدمات کیف پول الکترونیکی مشترک پست بانک ایران و اپلیکیشن گپ با حضور 
مدیرعامل این بانک و رییس هیات مدیره موسسه توسعه سامانه پویش آسیا رونمایی شد. 

به گزارش مرکز  روابط عمومی و  اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، بهزاد شیری 
مدیر عامل پست بانک ایران در این مراسم با اشــاره به تاکید وزیر ارتباطات برای ارائه خدمات 
الکترونیکی به مشتریان و توسعه دولت الکترونیک در کشور گفت: این تفاهم نامه با هدف سهولت 
دسترسی مشتریان به انواع خدمات بانکی بصورت آنلاین وشبانه روزی وعدم تردد غیرضروری آنان 

به شعب وباجه های بانکی روستایی در سراسر کشور به امضا رسیده است.
شیری افزود: برای رشد و توسعه اپلیکیشن های بومی و استارت آپ ها در عرصه فناوری های روز 

دنیا باید از آنها حمایت کرد.
بر اساس این گزارش، کیف پول الکترونیکی مشترک پست بانک ایران واپلیکیشین گپ خدماتی از 
قبیل؛ عملیات وخدمات تراکنش کارت) واریز وبرداشت(، ساتنا، پایا، انتقال داخلی وسایر عملیات 

خدمات بانکی را به مشتریان خود ارائه می دهد.
مشتریان پست بانک ایران می توانند با عضویت در اپلیکیشن گپ از طریق شماره تلفن همراه خود 
اقدام به فعال سازی کیف پول وانتقال پول به حساب های پست بانک ایران ویا سایر حساب های 

خود در دیگر بانک ها اقدام کنند.

کیفپولالکترونیکی
مشترکپستبانکایرانو
اپلیکیشنگپرونماییشد

بهزاد شیری

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رییس جمهوری در آیین رونمایی از نخستین سالنامه 
مهاجرتی ایران گفت: وجود معیارهای دوگانه در نگرش و مطالعه وضعیت مهاجرتی ایران 
یک آسیب در این حوزه به شمار می رود که اکنون با انتشار »سالنامه آماری مهاجرتی ایران« 
تصویری جامع و شفاف از این موضوع در اختیار مخاطبان قرار گرفته است. »نخستین 
سالنامه آماری مهاجرت ایران« رونمایی شد. این سالنامه، آمارها و معیارهای دقیق را در 

حوزه مهاجرت در اختیار مخاطبان قرار می دهد.
وی انتشار نخستین سالنامه آماری مهاجرتی ایران را گامی در ارائه تصویری شفاف و مستند 
از وضعیت مهاجرتی ایران دانست و افزود: این اقدام برای نخستین بار و با ارائه آمارهای دقیق 
و قابل استناد از وضعیت  مهاجرت ایران، خلأ وجود یک سند قابل اعتنا و بر اساس حقایق و 
ظرفیت های موجود را برطرف می کند.  با وجود آمارهای نادرست که منبعی برای استناد به 
آن ها آنها وجود نداشت، گمانه ها و باورهای نادرست جای حقایق و آمارهای صحیح را سلب 
کرده بودند. بنابراین، انگیزه تعریف یک مرجع در حوزه آمارهای مهاجرتی کشور توسط 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و بنیاد ملی نخبگان، شکل گرفت. باورها و 
گمانه هایی که عمدتاً بدون هیچ سند و مدرکی ایران را نخستین کشور مهاجر فرست با 
بیش ترین و بالاترین نرخ مهاجرت نخبگان و دانشجویان معرفی می کرد؛ این آمار البته 

منتسب به صندوق بین المللی پول بود که چنین گزارشی وجود خارجی ندارد.

تصویریشفافومستند
ازوضعیتمهاجرتیایران
ارائهشدهاست

سورنا ستاری

نود و هفتمین جلسه دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور با حضور مسوولان 
وزارت صمت، سازمان تامین اجتماعی، نماینده مردم اراک در مجلس شورای اسلامی، 
نمایندگان کارگران و مدیران مجموعه هپکو برگزار شد. میثم زالی، دبیر ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید کشور در این جلسه با اشاره به لزوم حل هر چه سریع تر مشکلات این 
مجموعه صنعتی گفت: امیدواریم با واگذاری این مجموعه صنعتی به سازمان تامین 
اجتماعی و تایید این واگذاری توسط مجلس شورای اسلامی، هرچه سریع تر فرآیند 
تولید در این واحد به جریان افتاده و رونق گذشته به هپکو بازگردد. وی همچنین با 
اشاره به لزوم حفظ فضای آرامش و متانت برای حل سریع تر مشکلات هپکو افزود: 
هرگونه اختلال در روند تولید این واحد، متوجه کارگران خواهد بود، بنابراین بازگشت 
رونق به هپکو باید در فضای آرام و بدون تنش اتفاق بیفتد. محمد حسن آصفری، 
نماینده مردم اراک در مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه با تاکید بر لزوم پیگیری 
مطالبات کارگران توسط مدیران مجموعه تصریح کرد: رونق مجدد هپکو خواست همه 
مسوولان استان است و تمامی ارگان های مسوول باید وظایف خود را برای تحقق رونق 
تولید به نحو احسن انجام دهند. نماینده کارگران، مدیران مجموعه، مدیران سازمان 
تامین اجتماعی و همچنین تعدادی از مدیران ایمیدرو و سازمان خصوصی سازی نیز در 

این جلسه به بیان نظرات و راهکارهای خود برای حل این واحد صنعتی پرداختند.     

واگذاریهپکو
بهتامیناجتماعی
باتصویبمجلس

سازمان تامین اجتماعی

محمدحسین حسین زاده مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت به فضای اقتصادی جامعه 
در سال جاری اشاره کرد و گفت: ارائه خدمات بانکی غیرحضوری را مهم ترین رسالت خود 
می دانستیم که خوشبختانه با عملیاتی کردن بانکداری دیجیتال این مهم تحقق یافت و در 
حال حاضر صددرصد تسهیلات به صورت غیرحضوری واریز و پرداخت می شود.  در سال 
۹۸ ادامه ساماندهی ها دربانک به نحو احسن عملیاتی شــد. بعد از توسعه بانکداری 
اجتماعی، در مسیر بانکداری دیجیتال گام برداشتیم که شکل گیری بیش از ۱۸ هزار 
کانون همیاری اجتماعی با میانگین هرکانــون ۲۳۰ نفر عضو گویای موفقیت بانک 
قرض الحسنه رسالت در ارائه خدمات غیرحضوری است. همسو با اهداف بانکداری بدون 
شعبه از مجموع حدود ۳۰۰شعبه در حال حاضر فقط ۳۰شعبه فعالیت دارند که تا سال 
آینده خاتمه بانکداری سنتی را اعلام خواهیم کرد. وی اظهار کرد: بانک قرض الحسنه 
رسالت به عنوان یکی از دو بانکی که در کشور صرفا به صورت قرض الحسنه ای فعالیت 
داشته، نظام مالی مطلوبی برای کســب و کارهای خرد و خانگی دارد. حسین زاده به 
همکاری و مشارکت جمعی سازمان های راهبری شبکه توسعه اجتماعی رسالت اشاره و 
اظهار کرد: تقویت و توسعه کسب و کارهای خرد و حفظ اشتغال از مهم ترین ماموریت های 
شبکه به شمار می رود و همکاری سازمان هایی همچون وزارت ورزش و جوانان، کمیته 

امداد امام خمینی)ره( و سازمان بهزیستی گویای عملکرد مطلوب شبکه است.

پرداختتسهیلات
غیرحضوری
دربانکرسالت

محمدحسین حسین زاده

 معاون اقتصادی دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد تجاری  ـصنعتی گفت: مقررات اداره مناطق ویژه 
اقتصادی با علم به توانایی ایجاد اشتغال و رشد تجارت 
برای این مناطق پیش بینی شده اند که یکی از این 

موارد، معافیت مالیاتی مناطق آزاد است. 
»احمد جمالی« با اشاره به حکم دیوان عدالت 
اداری در خصوص پرداخت مالیات کارکنان مناطق 
آزاد، تصریح کــرد: پیش از این کارکنان بنگاه های 
اقتصادی و واحدهای مشغول فعالیت در این محدوده 
ها معاف از مالیات بودند اما پس از طرح یک شکایت، 
این مرجع حکمی مبنی بر کســر مالیات از حقوق 
کارمندان شرکت ها صادر کرده است. این حکم دیوان 
عدالت اداری، قوانین تصویب شده پیشین را نقض 
کرده در حالی که شــورای عالی مالیاتی به عنوان 
بالاترین تصمیم گیرنده در این زمینه این حق را لغو 
نکرده است و بر همین اساس بنگاه ها و دستگاه های 

اجرایی برای رفع شبهه رای صادره از معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری نظرخواهی کرده اند تا درباره این 
حکم دیوان عدالت اداری تصمیم گیری شود. در جلسه 
صدور حکم از سوی دیوان هیچ نماینده ای از دبیرخانه 
مناطق آزاد حضور نداشــته که به اعتقاد ما به دلیل 
شرایط ویژه و توسعه و رشد این محدوده همه نهادهای 

تحت تاثیر منطقه آزاد باید معاف از مالیات باشند.
او با اشــاره به قانون مصوب شورای عالی امور 
مالیاتی جهت کسر نشدن مالیات از حقوق کارکنان 
در مناطق آزاد، تاکید کــرد: در چارچوب قوانین و 
مقررات دیوان عدالت اداری راه حل هایی وجود دارد 
تا اگر دستگاهی به احکام صادر شده معترض باشد از 
طریق ریاست قوه قضاییه یا سایر نهادهای ذی ربط 
موضوع را پیگیری کند و ما نیز برای رسیدگی به این 
موضوع اقدام کــرده ایم. این قوانین با علم به اینکه 
مناطق آزاد خاص تجارت و اشتغال هستند تدوین 

شــده اند، معافیت از مالیات در این مناطق نیز برای 
جذب مشارکت مردم در این مناطق است. قوانینی 
مانند ماده 6۵ قانون احکام دائمی برنامه توسعه کشور 
همه اختیارات مدیریت دســتگاه های اجرایی در 
مناطق آزاد را به مدیرعامل منطقه واگذار کرده است 
تا بتواند به مشکلاتی مانند پرداخت مالیات از حقوق 
کارمندان با کمک نهادهای مربوطه رسیدگی کند، 
البته سازمان مناطق آزاد در چارچوب این ماده فعالیت 
نمی کنند که این موضوع موجب کندی فعالیت ها 
شده است. امور زیربنایی، عمران و آبادانی رشد و توسعه 
اقتصادی، سرمایه گذاری و افزایش درآمد عمومی، 
ایجاد اشتغال سالم و مولد، تنظیم بازار کار و کالا، حضور 
فعال در بازارهای جهانی و منطقه ای، تولید و صادرات 
کالاهای صنعتی و تبدیلی و ارائه خدمات عمومی از 
اهداف اصلی اداره این محدوده ها هستند.  بر همین 
اساس اقدامات مناسب در زمینه گردشگری، درمانی، 

آموزشــی در ابعاد توســعه اجتماعی، فرهنگی، 
اقتصادی، حمل و نقل و لجســتیک در مجموعه 
عملکرد هفت ساله دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد 
به چشم می خورد.6 میلیارد و ۲۹۲ میلیارد تومان 
بودجه عمرانی از منابع سازمان های مناطق آزاد در 
حوزه رشد و توسعه اقتصادی و واحد های خدماتی 
دربرگیرنــده فعالیــت های مالی، گردشــگری و 
لجستیکی هزینه شده است و بر همین اساس یکهزار 
و ۴۰۰ واحد خدماتی در مناطق آزاد فعال شدند و ۴7 
هزار واحد صنفی نیز در این محدوده ها مســتقر 
هستند.افزایش درآمدها، رشد و توسعه اقتصادی و 
تلاش برای تولید و ایجاد اشتغال، مبنای اصلی فعالیت 
در مناطق آزاد اســت . تا پایان سال ۹۸،  یک هزار و 
۳۰۰ واحد تولیدی در این محدوده ها فعالیت کردند 
که موجب فراهم شدن ۳۰۰ هزار اشتغال در مناطق 

آزاد شده است.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد:

معافیت مالیاتی موجب رشد تجارت در مناطق آزاد می شود

به منظور تسهیل و تسریع در انجام خدمات بانکی با اینترنت بانک سینا، سرویس رمز یکبار مصرف 
برای برخی از خدمات این سامانه حذف شد.  به گزارش روابط عمومی بانک سینا، با تمهیدات 
اندیشیده شده و به منظور کاربری آسانتر اینترنت بانک، کاربران برای انجام تراکنشهای خرید شارژ، 
پرداخت قبض، پرداخت اقساط تسهیلات نیازی به استفاده از رمز یکبار مصرف )بلیط امنتی( ندارند 
اما برای ورود به سامانه اینترنت بانک و انجام عملیات انتقال وجه، استفاده از این رمز کماکان ضروری 
است. خدمت رمز یکبار مصرف )بلیط امنیتی( اینترنت بانک در راستای اقدامات صورت گرفته از 
سوی بانک سینا برای افزایش ضریب امنیت و استحکام سامانه های اینترنتی و نرم افزارهای بانکی راه 
اندازی شده است.  نحوه استفاده از این خدمت برای کاربران اینترنت بانک سینا بدین صورت است که 
در هنگام ورود به سامانه یا انجام عملیات بانکی مختلف شامل انتقال وجه از سپرده )عادی، مستمر، پایا 
و ساتنا( یک رمز یکبار مصرف با عنوان بلیط امنیتی به شماره تلفن همراه مشتری که در بانک ثبت 
شده است، ارسال می گردد که با وارد نمودن این کد در قسمت مربوط به بلیط امنیتی، عملیات 
مربوطه انجام می پذیرد. گفتنی است با استفاده از اینترنت بانک سینا، طیف وسیعی از خدمات بانکی 
شامل انواع انتقال وجه، مدیریت چک، مدیریت تسهیلات، مدیریت کارت، خرید شارژ با سپرده و 
کارت، امکان پرداخت قبض با سپرده و کارت، تغییر نام کاربری و تغییر رمز عبور و بسیاری دیگر از 
خدمات در هر زمان و هر مکان قابل انجام است. شایان ذکر است امکان تعریف سرویس اینترنت بانک 

و بازیابی رمز عبور به صورت غیر حضوری نیز به قابلیتهای سامانه اضافه شده است

حذفسرویسرمزیکبار
مصرفبرایبرخیخدمات
اینترنتبانکسینا

بانک سینا

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان بهزیستی کشور با ارسال نامه ای از ایفای 
نقش مؤثر بانک سپه در مسئولیت اجتماعی و اتخاذ رویکرد کارآفرینانه به منظور ایجاد اشتغال 

برای جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی تشکر و قدردانی کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ در نامه دکتر وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی 
کشور خطاب به محمدکاظم چقازردی مدیرعامل بانک سپه آمده است: »کارآفرینی، موتور 
محرک رونق اقتصادی در جوامع مختلف است و برخورداری مسئولان و دست اندرکاران در یک 
کشور از رویکرد کارآفرینانه در نظام های مدیریتی در شرایط عادی یک مزیت رقابتی و در 
وضعیت بحران یک راهبرد اساسی محسوب می گردد. در همین راستا ضمن ابراز تشکر از اهتمام 
جنابعالی و مدیران و کارکنان محترم آن بانک در ایفای نقش مسئولیت اجتماعی و مساعدت 
اثربخش در اجرای تکلیف بند )ب( تبصره ۱6 قانون بودجه سال ۱۳۹۸ که منجر به تحقق برنامه 
های کارآفرینی و اشتغال جامعه هدف تحت پوشش سازمان بهزیستی گردید. توفیق روزافزون 
شما عزیزان را در تحقق فرمایشات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و سربلندی ایران اسلامی 
از خداوند متعال مسئلت می نمایم. یقین دارم از طریق تعامل و همیاری مؤثر فی مابین در 
راستای تحقق شعار تولید »جهش تولید« بستر مناسبی در جهت تسهیل و تسریع حمایت های 
لازم و توانمند سازی و اشــتغال افراد دارای معلولیت و مددجویان سازمان بهزیستی فراهم 

گردد.«

قدردانی
رئیسسازمانبهزیستیکشور
ازبانکسپه

بانک سپه

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی در نخستین نشست اتاق فکر بانک به ضرورت نوآوری و خلاقیت برای 
موفقیت در ماوریت ها و اهداف تعیین شده تاکید کرد.

به گزارش روابط عمومی بانک دی، دکتر برات کریمی ، مدیرعامل بانک دی در این نشست که با حضور رحیم 
طاهری، عضو هیئت مدیره، مجتبی حیدری، معاون سرمایه انسانی و جمعی از کارکنان بانک به عنوان منتخبین 
واحدهای مختلف صف و ستاد برگزار شد، ماموریت اصلی اتاق فکر را پشتیبانی فکری و مشاوره ای سیاست 

گذاران و تصمیم گیران و بهره گیری از خرد جمعی برای تحقق اهداف سازمانی دانست.
کریمی با اشاره به این که تفکر خلاقانه در تمامی سطوح سازمان اهمیت ویژه ای دارد، گفت: اتاق فکر می تواند 
با بهره گیری از خلاقیت و نوآوری کارشناسان بانک، ضریب خطای سیاست گذاری و تصمیم گیری را کاهش 
داده و به صفر برساند تا علاوه بر گره گشایی از مشکلات سازمان، دغدغه ایده پردازی و آینده پژوهی را نیز 
برطرف کند. وی با اشاره به چابکی و برخورداری از سرمایه انسانی جوان، خلاق و پویا به عنوان دو امتیاز منحصر 
به فرد در بانک دی، افزود: باید تلاش کنیم با استفاده مناسب از این فرصت از رویکردهای کلیشه ای در بانکداری 
فاصله گرفته و با بهره گیری از  نوآوری و خلاقیت، بانک دی را به بانکی خلاق و پیشرو در کشور تبدیل کنیم. 
مدیرعامل بانک دی، دستاوردهای چند ماه اخیر بانک دی را مطلوب ارزیابی کرد و گفت: بانک در سایه عزم 
جدی مدیران و با تلاش جمعی همکاران در زمینه های مختلف به نتایج قابل قبولی دست یافته و امیدوارم با 
تداوم این اقدامات و شناسایی نقاط ضعف و تبدیل آن ها به نقاط قوت، اهداف تعیین شده در کوتاه ترین زمان 

ممکن تحقق یابد و تشکیل اتاق فکر نقش مهمی در تسریع و تسهیل دستیابی به اهداف دارد.

اتاقفکر
بانکدی
تشکیلشد

برات کریمی
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مدیرعامل گروه فولاد مبارکه:

 افزایش ظرفیت و احداث یک خط نورد 
در فولاد هرمزگان 

خبرخبر

دکترمحمدبیگدلیمدیرعاملبانکملتاعلامکردکهارزشبازاراینبانکدرســالگذشتهبارشد۱8۰درصدی،رشدینزدیکبهرشدشاخصکلبورسداشتهونسبتبهبازدهی۱۶۷درصدیصنعت
بانکداری،بازدهیبیشتریرانصیبسهامدارانخودکردهاست.دکترمحمدبیگدلیدرمجمععمومیعادیسالیانهاینبانکبرایبررسیعملکردمنتهیبه۲9اسفندماه98باابرازتاسفازاینکهمجمعبه
دلیلشرایطناشیازشیوعویروسکرونابدونحضورهمهسهامدارانوبهصورتآنلاینبرپاشدهاست،اظهارامیدواریکردکهباریشهکنشدناینویروس،مجامعآتیپرشورتروباحضورهمهسهامداران
برگزارشود.ویدرمقایسهعملکردسهامبانکملتومقایسهآنبابازارسرمایهتاکیدکرد:درحالیکهارزششاخصکلبورسدرسالگذشته۱8۶درصدوارزشبازارصنعتبانکهاوموسساتاعتباری،
۱۶۷درصدرشدکرده،ارزشسهامبانکملت۱8۰درصدبیشترشدهواز۱۴۵.8۵۰میلیاردریالدرسال8۷به۴۰8.8۵۰میلیاردریالدرپایانسال98افزایشیافتهواینشرکتدرزمرهفعالترینشرکتهای
بورسیدرششماههدومسالقرارگرفتهاست.مدیرعاملبانکملتدرعینحالازجایگاهنخستبانکملتدرنظامبانکیدرشاخصهاییهمچونماندهسپردههایجاریریالی،ماندهکلمصارف،سرانه
پرسنلیدرجذبچهارسپرده،سرانهشعبدرجذبسپردههایریالیومنابع،منابعارزیوفروشاملاکمازادوسهامخبردادوبااشارهبهتدوینمحورهایعملکردیاینبانکدرراستایتحققاهدافافق

۱۴۰۰یادآورشد:ازابتدایسال9۷برنامههایبانکبراساساینمحورهاتدوینوتنظیمشدهاست.

مهنــدس عظیمیان، 
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، 
در جریان برگزاری جلســۀ 
توسعۀ فولاد هرمزگان که با 
حضور اعضای هیئت مدیره و 
مدیرعامل این شــرکت در 
محل فــولاد مبارکه برگزار 
شد، با اعلام این خبر گفت: بر 
اساس ســند چشــم انداز 
)۱۴۰۴( مقــرر اســت که 
ظرفیت فولاد کشــور به ۵۵ 
میلیون تن برسد. بر همین 
اساس، فولاد مبارکه    که در 
حال حاضر حــدود نیمی از 
تولید فولاد کشور را برعهده 
دارد، در نقشــۀ راه خــود 
به گونه ای برنامه ریزی کرده 
اســت که به یاری خداوند، با 
اجرای طرح های توسعه ای 
که عمدتا در منطقۀ جنوب 
کشــور اجرا خواهد شــد، 
همچنان سهم ۵۰ درصدی 
خود را در تولید فولاد کشور 

حفظ کند.
وی در همین خصوص 
ادامه داد: برای تحقق این امر، 
علاوه بر اقدامات انجام شده 
در فولاد مبارکــه، مجتمع 
فولاد سبا و   واحد ۸۰۰ هزار 
تنی فولاد سفیددشت، بنا را 

بر آن گذاشته ایم که ظرفیت 
فولاد هرمــزگان نیز از ۱,۵ 
میلیــون بــه ۲ میلیون تن 
افزایش یابد؛ ضمن این که در 
فولاد هرمزگان احداث یک 
خــط نــورد ورق عریض و 
همچنین احداث یک واحد 
احیا مستقیم به ظرفیت ۹۰۰ 
هزار تن در دســتور کارگروه 
فولاد مبارکه قــرار گرفته و 
پیش بینی می شود با کمترین 
فوت وقت اجرا گردد و به موقع 

به بهره برداری برسد.
مدیرعامل گروه فولاد 

مبارکه با  اشــاره به اهمیت 
احداث خط نورد عریض در 
فولاد هرمزگان تصریح کرد: 
بــا به بار نشســتن این خط 
تولید که ظرفیــت آن ۱,۲ 
میلیون تن در ســال است و  
ورق هــای خــاص را تولید 
خواهد کرد، شــرکت فولاد 
هرمــزگان دیگــر تنها یک 
تولیدکننــدۀ صِرف تختال 

نخواهد بود.
مهندس عظیمیان در 
بخش دیگری از سخنان خود 
به اجرای طرح های توسعه در 

شرکت فولاد امیرکبیر کاشان 
اشاره کرد و گفت: توسعۀ این 
شرکت براساس طرح جامع 
فولاد و با هدف تأمین هرچه 
بیشــتر نیــاز کشــور بــه 
محصولات خــاص صورت 
می گیرد؛ از این رو ایجاد خط 
نورد ســرد در این شــرکت 

به شدت موردنیاز است. 
بــه گفتــۀ مهندس 
عظیمیان، در جریان احداث 
ایــن طرح هــا به گونــه ای 
برنامه ریزی شده است که از 
توانایی و ظرفیت شرکت های 

داخلی بیشتر استفاده شود؛ از 
این رو در این فرایند بسیاری 
از ســازندگان و شرکت های 
عرصــۀ  وارد  داخلــی 
ساخت وســاز خواهند شد و 
درعین حــال فرصت هــای 
شــغلی قابل ملاحظه ای نیز 

برای جوانان ایجاد می شود.
در همیــن خصوص 
مدیرعامل فولاد هرمزگان نیز 
افزود: این افزایش ظرفیت با 
انجام اصلاحاتــی در واحد 
فولادسازی و ریخته گری و 
برخی زیرساخت های شرکت 
عملیاتــی خواهد شــد. در 
همین خصــوص پروژه های 
متعددی در دست اقدام است 
و برخی از آن ها نیز در آیندۀ 
نزدیک شروع به کار خواهد 

کرد.
فرزاد ارزانی همچنین 
در خصوص جزئیات احداث 
خط تولید ورق عریض )پلیت 
میــل( گفت: ایــن خط که 
ظرفیت آن ۱,۲ میلیون تن در 
سال است، زمینۀ دست یابی 
به ارزش افزودۀ بیشــتری را 
فراهم خواهد کرد. به عبارت 
بهتر شمش فولاد هرمزگان 
در بخش دیگری از کارخانه 

به ورق عریض تبدیل خواهد 
شد.

وی در خصوص کاربرد  
ورق های عریض تولیدی در 
این خط تولید گفت: ورق های 
خروجی این خــط نورد در 
صنایع کشتی سازی، نفت و 
گاز، پتروشیمی و بسیاری از 
صنایع دیگر استفاده خواهد 
شد و با توجه به نیاز بازارهای 
داخلــی و خارجــی، ارزش 
افــزودۀ قابل توجهــی برای 
شرکت و  گروه فولاد مبارکه 

ایجاد خواهد کرد.
فــولاد  مدیرعامــل 
هرمزگان با تأکید بر این که در 
حــال حاضــر در فــولاد 
هرمزگان با اســتفاده از دو 
واحــد احیا مســتقیم یک 
میلیــون و 6۵ هزار تن آهن 
اسفنجی تولید می شود، ادامه 
داد: با توجه به این که ظرفیت 
فولاد هرمزگان قراراست به ۲ 
میلیون تــن افزایش یابد، به 
آهن اسفنجی بیشتری نیاز 
اســت و به همیــن منظور، 
احداث یــک مــدول احیا 
مستقیم به ظرفیت ۹۰۰ هزار 
تن در سال در این توسعه ها 

در نظر گرفته شده است.

معــاون وزیــر راه و 
شهرســازی بــا اشــاره به 
کیفیــت، ظرفیــت و توان 
تولیــد ریــل در ذوب آهن 
اصفهان گفت: باید متکی به 
تولید داخل باشیم و این امر 
مهم یــک ارزش و انقلاب 
بزرگی در زیرســاخت های 
حمل و نقل کشور محسوب 

می شود.
عبــاس خطیبی ، در 
حاشیه بازدید از خط تولید 
ذوب آهن اصفهان و کارگاه 
تولیــد ریل این شــرکت 
اظهارداشت: تولید ریل ملی 

از سال ۹7 در کشور مطرح 
شد و اکنون مصرف ریل در 
طرح های مختلف کشور در 
شرکت ســاخت و توسعه 
زیربناهای حمــل و نقل از 
ذوب آهن اصفهــان تامین 

می شود.
وی ادامه داد: کیفیت 
ریل تولید شده در ذوب آهن 
مورد تایید است  و بر اساس 
استانداردهای  سخت ترین 
روز دنیــا تولید می شــود. 
معاون شــرکت ســاخت و 
توســعه زیربناهای حمل و 
نقل کشــور افزود: شرکت 

ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقــل  به حدود ۵۰ 
هزار تن ریل نیــاز دارد اما 
۱۰۰ هزار تن ریل در ســال 
مورد نیاز در کشــور است. 
خطیبی گفت : نخستین ریل 
ذوب آهن در راه آهن میانه - 
بســتان آباد نصب شد و در 
محورهــای میانه - اردبیل، 
همدان - سنندج، چابهار - 
زاهدان و ریل گذاری راه آهن 
رشت - کاسپین که تا یک 
ماه آینده آغاز می شــود و از 
این محصــول دارای ارزش 
افزوده بالا اســتفاده خواهد 

شد.
ذوب آهن  مدیرعامل 
اصفهان گفــت: هیچ گونه 
محدودیــت کمی، کیفی و 

تنوع تولید ریل در این واحد 
تولیدی وجود ندارد.

منصور یزدی زاده ابراز 
امیدواری کرد که  نخستین  

نمونه از ریل ســوزن هم در 
شــهریورماه تولید شــود و 
اظهار داشت: توان تولید ریل 
در این شرکت در صورتی که 
تولید ســایر محصولات تا 
۲۰۰ هزار تن وجود دارد اما 
در صورت توقف تولید سایر 
محصولات، توان تولید ۴۰۰ 
هزار تن ریــل در ذوب آهن 
وجود دارد. معاون وزیر راه و 
شهرسازی و معاونت ساخت 
و توسعه راه آهن با حضور در 
ذوب آهن اصفهــان از خط 
تولید و کارگاه تولید ریل این 

شرکت دیدن کرد.

همــه  را  اصفهــان 
به عنوان یک شــهر صفوی 
صفویــان  می شناســند. 
چهارصد و اندی سال پیش 
این شــهر را به عنوان مرکز 
خــود برگزیدنــد و آثــار 
ماندگاری چون میدان نقش 
جهان، چهلستون، سی و سه 
پــل و... را از خــود به یادگار 
گذاشــتند تــا شــناخته 
شده ترین برگه تاریخی این 
شهر پرجاذبه باشند. تاریخی 
که از صفوی هــا به جا ماند 

آنقدر خیره کننــده بود که 
باعث می شد کمتر کسی به 
تاریخ اصفهــان پیش از این 
سلسله، بویژه قبل از اسلام، 
حــالا  کنــد.  فکــر 
در  باستان شناســان 
کاوش هــای تپــه تاریخی 
اشرف به اسکله زنی اشکانی 
رسیدند که می تواند آنها را به 
تاریخ ناشــناخته این شهر 
پیش از اسلام در ۲۲۰۰ سال 
پیش ببرد. اشــکانیان یک 
امپراطوری هســتند که از 

۲۴7 ق.م. تــا ۲۲۴ م بــر 
قســمت اعظم غرب آســیا 
حکومــت می کردنــد. این 
کاوش اهمیت زیادی برای 
و  باستان شناســان 
پژوهشگران دارد. تپه اشرف 
بعد از تپه ســیلک کاشــان 
راهی است که می تواند پرده 
از تاریخ مبهم پیش از اسلام 

شهر اصفهان بردارد. 
نوع تدفیــن این زن، 
وزن اشکانی بودن آن را برای 
سنگین  باستان شناســان 

می کند. در این تدفین صورت 
زن به طرف شرق روی کتف 
چپ گردانده شــده اســت. 
همیــن نشــان می دهــد 
باستان شناسان با یک تدفین 
مهرپرستی روبه رو هستند. 
قســمت اعظم امپراطوری 
آییــن  پیــرو  اشــکانی 

مهرپرستی بوده است.
 البتــه در دوره هــای 
تاریخی پیش از اشکانی هم 
تدفین صورت به طرف طلوع 
خورشید دیده شده است اما 

وجود لایه سفال های اشکانی 
تعلق این زن به اشکانیان را 
باستان شناســان  بــرای 
می کنــد.  ســنگین تر 
علــم  باستان شناســی 
احتمالات است. پیش از این 
در  باستان شناســان  زن 
کاوش هــای تپه اشــرف به 
دومین گور خمره اشــکانی 
رســیده بودند. گورستان ها 
مهمترین سایت های تاریخی 
بــرای  باســتانی  و 
باستان شناسان هستند./ایرنا

بانکملتبیشترین
بازدهیرا
دربینبانکها
نصیبسهامداران
کردهاست.
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هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس هیئت عامل ایمیدرو:
 ایجاد هزاران فرصت شغلی با بهره برداری 

از 8 طرح توسعۀ فولاد مبارکه 

معاون وزیر صمت و رئیس هیئت عامل ایمیدرو گفت: گروه فولاد 
مبارکه ۸ طرح توســعه ای خود را با ســرمایۀ ۹۰۹ میلیون یورو و ۱۰ هزار 
میلیارد تومان تا ۱۴۰۳ به بهره برداری می رساند. برای تحقق این مهم، طبق 
سیاست های ایمیدرو، استراتژی تأمین مالی طرح های توسعۀ شرکت های 
بزرگ از محل سود، در دستور کار است. سازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران در راستای راهبردهای توسعه ای خود، استراتژی تأمین 
مالی طرح های توسعه ای شرکت های معدن و صنایع معدنی از محل سود 
خود شرکت ها را آغاز کرده است. هدف گذاری مذکور توسط این سازمان 
توسعه ای به این جهت انجام شده که کشور در شرایط محدودیت در تأمین 
مالی بین المللی )فاینانس(، نبود تسهیلات بانکی و تحریم نفت به سر می برد.
از سال گذشته مقرر شده این مدل تأمین مالی در شرکت های فولاد مبارکه، 
ملی مس، گل گهر، چادرملو و فولاد خوزستان با افزایش سرمایه عملیاتی 

شود.
نوردگرمشمارۀ2یکیازمهمترینطرحها

خداداد غریب پور اظهار داشت: پروژۀ نورد گرم شمارۀ ۲ شرکت فولاد 
مبارکۀ اصفهان یکی از مهم ترین این طرح ها محسوب می شود که تکمیل 
زنجیرۀ تولید آن به 7,۲ میلیون تن می رســد. آیین کلنگ زنی طرح فوق 
خردادماه امسال با حضور سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت و رئیس 
هیئت عامل ایمیدرو در اصفهان برگزار شد. میزان سرمایۀ موردنیاز پروژۀ 
نورد گرم شمارۀ ۲ فولاد مبارکه  ۲۵۵ میلیون یورو   و ۴ هزار   و  ۳۲۰  میلیارد 
تومان برآورد شــده و میزان اشــتغال زایی  آن به طور مستقیم هزار نفر و 

غیرمستقیم به ۱۰ هزار نفر می رسد.
بهرهبرداریازفازدومفولادسنگانبهزودی

احداث واحد تولید کنسانترۀ سنگ آهن شرکت صنایع معدنی فولاد 
سنگان با ظرفیت ۵ میلیون تن از دیــگر طــرح های توســـعه ای مبارکه 
محــــسوب می شــــود که فاز نخست آن )ظرفیت ۲,۵ میلیون تن( در 
خردادماه امسال با فرمان رئیس جمهوری افتتاح شد و فاز دوم آن به زودی 
در تابستان سال جاری راه اندازی می شود.  میزان سرمایه گذاری ارزی  این 
کارخانه ۱۵۰ میلیون یورو  و   ریالی آن 7۵۰ میلیارد تومان است. اشتغال زایی 

مستقیم و غیرمستقیم فولاد سنگان به ترتیب ۴۸۰ و ۳ هزار نفر است.
ایجــاد4هزارفرصتشــغلیمســتقیمبــابهرهبــرداریاز

واحدفولادسازیسفیددشت
فولادســازی و ریخته گری تختال شــرکت فولاد سفیددشــت 
چهارمحال و بختیاری با ظرفیت ۸۰۰ هزار تن تختال نیز ازجمله طرح های 
فولادی اســت که در فهرست طرح های توسعه ای این فولادساز قرار دارد. 
بنابر اعلام مسئولان مجتمع فولاد سفیددشت، تاکنون پروژۀ فولادسازی 
این مجموعه ۸۴ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و طی امسال به بهره برداری 

می رسد.
میزان سرمایه گذاری در واحد فولادسازی سفیددشت ۹۵ میلیون 
یورو   و   ریالی آن هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اســت. اشتغال زایی مستقیم 

فولادسازی سفیددشت ۴ هزار نفر  و غیرمستقیم  آن ۸ هزار نفر است.
بهرهبرداریازفازنخستالکترودگرافیتیاردکاندرسال99

غریب پور همچنین به اهمیت طرح الکترود گرافیتی برای صنعت 
فولاد کشور اشاره کرد و گفت: خط نخست سالن ماشین کاری شرکت نوین 
الکترود اردکان در فاز اول با ظرفیت ۳۰ هزار تن نیز امسال با سرمایه گذاری 

۸۵ میلیون یورو راه اندازی می شود.
به گفتۀ وی، اشــتغال زایی این خط ۵۸۰ نفر به صورت مستقیم و ۴ 
هزار نفر به طور غیرمستقیم اســت. پروژۀ الکترود گرافیتی شرکت نوین 
الکترود اردکان دارای بودجه ای در حدود ۳۳۰ میلیون یورو اســت که فاز 

نخست آن در سال ۹۹ به بهره برداری می رسد.
سهپروژۀتوسعهایدراندیمشکوهرمزگان

احداث واحد فولادسازی و ریخته گری بیلت مجتمع فولاد زاگرس 
اندیمشک )ظرفیت ۴۰۰ هزار تن بیلت(، پروژۀ افزایش ظرفیت زیرسقف از 
۱,۵ به ۲ میلیون تن تختال فولاد هرمزگان )۵۰۰ هزار تن تختال( و پروژۀ 
احداث کارخانۀ تولید ورق عریض شرکت فولاد هرمزگان )۱,۲ میلیون تن 
پلیت( از دیگر طرح های توســعه ای فولاد مبارکه محسوب می شود که به 

ترتیب در سال های ۹۹، ۱۴۰۱ و ۱۴۰۳ به بهره برداری می رسند.
مشارکت در طرح های تولید کک نفتی شرکت اروند کک ایرانیان، 
تولید ۱۰ میلیون تن فولاد در منطقۀ ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی 

خلیج فارس و نیز مشارکت در طرح تولید
۱۰ میلیون تن فولاد در منطقۀ آزاد چابهار نیز در دستور 

کار شرکت فولاد مبارکه قرار دارد.
رویکردافزایشسرمایۀفولادمبارکه

شرکت فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین واحد صنعتی و فولادساز 
کشور از مجموعه هایی است که این رویکرد را طبق سیاست های بالادستی 
اجرایی کرده است. این فولادساز سال گذشته در گام نخست افزایش سرمایۀ 
۸ هزار میلیارد تومانی را عملیاتی کرد و امسال نیز ۱۰ هزار میلیارد تومان 
دیگــر را در قالب افزایش ســرمایه به ســرمایه گذاری در طرح های خود 
اختصاص خواهد داد. در این زمینه مبارکه ۸ طرح توسعه ای در بخش های 
گندله، کنسانتره، تختال و ...، را در شمار برنامه های خود قرار داده که تا سال 

۱۴۰۳ به بهره برداری می رسد

بیژن زنگنه: قرارداد درازمدت با چینی ها شامل 
هیچ امتیاز نفتی نیست 

صادرات فولاد یک ماهه 2 برابر شد 

وزیــر نفت درباره بحث توافق بلندمدت ایران و چین گفت: با 
اطمینان می گویم در حوزه نفت، نه چینی ها از ما امتیازی خواسته اند 

و نه ما امتیازی می دهیم.
بیژن زنگنه، در پاسخ به سؤالی درباره توافق بلندمدت ایران و 
چیــن توضیح داد: بحث یک موافقت نامه کلی اســت و با  اطمینان 
می گویم در حوزه نفت، نه چینی ها از ما امتیازی خواســته اند و نه ما 
امتیازی می دهیــم، موضوع، همکاری های درازمدت در بخش های 
مختلف اعم از توسعه میدان ها، پالایش، پتروشیمی  و... است. هر کشور 
دیگــری به جز رژیم صهیونیســتی کــه بخواهد با ایــران چنین 
همکاری هایی داشته باشد ما حاضریم، حتی شرکت های آمریکایی 
هم در این شــرایط از فعالیت به عنوان پیمانکار یا ســرمایه گذار در 
پروژه های ما منع نشــده اند، نمی دانم این چه جنجالی است که در 
خارج از کشور راه انداخته اند و عده ای هم در داخل همراهی کرده اند 
نه دولت و نه مجلس موافقت نمی کنند به خاطر کشور دیگری از منافع 
ملی خود بگذریم، کسی هم چنین توقعی نداشته است، این همکاری 
دوستانه و دوطرفه خواهد بود. روابط کنونی ما با چینی ها نیز روابط 

خوب و بی تنشی است./تسنیم
بازگشت به توان داخلی

زنگنه همچنین گفت: امســال ۲۵ میلیــون تن به ظرفیت 
محصولات پتروشیمی کشــور افزوده می شود و ظرفیت پالایشگاه 
میعانات گازی ستاره خلیج  فارس هم افزایش خواهد داشت این در 
حالی اســت که در صادرات وضع خوبی داریم که به جزئیات آن به 

دلیل سوءاستفاده خارجی  اشاره نمی کنم.
وزیر نفت خاطرنشان کرد: » با قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا 
درباره ساخت فاز مجازی ۴ پالایشگاه ستاره خلیج  فارس مذاکراتی 
داشــته ایم. در این راستا سازوکار تخصیص خوراک به آنها مشخص 
خواهد شد.« گفتنی است، یکی از انتقادات جدی به وزارت نفت، نگاه 
به خارج و امید به پیشــبرد پروژه ها از ســوی شرکت های اروپایی و 
آمریکایی است، موضوعی که نه تنها دستاورد قابل قبولی نداشته، که 
با کارشکنی طرف های غربی و راکد ماندن بسیاری از پروژه ها، هزینه 
فرصت زیادی به کشــور تحمیل شــده است. این در حالی است که 
بسیاری از شرکت های ایرانی قادرند بخش های مهمی  از این طرح را 
به سرانجام برسانند و به نظر می رسد وزارت نفت پس از مدت ها تعلل، 
در سال پایانی دارد به سوی شرکت های داخلی ها باز می گردد. /فارس

صادرات فولاد در خرداد امسال نسبت به اردیبهشت ماه رشد 
دوبرابری داشــت، به طوری که ارزش صادرات به ۱۴۲ میلیون دلار 
رسید. وزن محصولات فولادی صادراتی در خرداد امسال ۴۰۰ هزار 
تن بوده است. اردیبهشت امسال ۲۴7 هزار تن محصولات فولادی 

صادر شده بود.
داریوش اســماعیلی؛ معاون صنایــع معدنی وزارت صنعت 
اردیبهشــت ماه طی نامه ای به شــرکت های فولادی محدودیت 
صادرات آنها در سال ۹۹ را مشخص کرد. در این نامه به شرکت های 
تولیدکننده میلگرد و تیرآهن دستور داده شد که فقط می توانند ۲۵ 
درصد تولیدات را صادر کنند. حجم صادرات شــرکت های بزرگ 
فولادساز کشور در نخستین ماه امسال یعنی فروردین ماه به ۲۲۱ 
هزار و ۵۹۲ تن رسید که بیش از ۴6 درصد آن سهم فولاد خوزستان 
بوده اســت. تولید فولاد میانی کشــور در ســال ۱۳۹۸ با رشد ۱۰ 
درصدی نسبت به سال ۱۳۹7 به ۲7 میلیون و ۲۴۰ هزار تن رسید. 
در حالیکه در ســال ۱۳۹7 میزان تولید آن ۲۴ میلیون و 67۰ هزار 
تن بوده است. پس از آن، تولید محصولات فولادی و آهن اسفنجی 
نیز با رشد شش درصدی پس از فولاد میانی بیشترین رشد تولید را 
داشته اند. محصولات فولادی از ۱۹ میلیون و ۸۹ هزار تن تولید شده 
در ســال ۱۳۹7 به ۲۰ میلیون و ۱۸۲ هزار تن رســید. میزان آهن 
اسفنجی تولید شده در سال گذشته نیز ۲7 میلیون و ۹۰7 هزارتن 
بوده است. طی سال ۱۳۹7 به میزان ۲6 میلیون و ۳۵۹ هزار تن آهن 
اســفنجی تولید شده بود.  رشد شش درصدی تولید آهن اسفنجی 
در سال گذشته که کمتر از رشد ۱۰ درصدی تولید فولاد میانی بوده 
است، سبب شــده در مجموع، میزان تولید آهن اسفنجی در سال 
گذشته فقط 667 هزار تن بیش از تولید فولاد میانی باشد. به همین 
دلیل در زنجیره فولاد، عدم توازن وجود داشته و این موضوع باعث 
کمبود آهن اسفنجی در سال ۱۳۹۸ شده است. همچنین مجموع 
مقاطع طویل فــولادی و مقاطع تخت فولادی نیز به ترتیب پنج و 
شش دهم درصد رشد تولید داشته اند. به طوری که در سال گذشته 
۱۰ میلیون و ۲۲۲ هزارتن مجموع مقاطع طویل فولادی و ۹ میلیون 
و ۹6۰ هزار تن مجموع مقطع تخت فولادی تولید شده است./ایسنا

  معاون وزیر راه و شهرسازی:

توان تولید400 هزار تن ریل در ذوب آهن اصفهان وجود دارد 

زن اشکانی، باستان شناسان را به تاریخ پیش از اسلامِ اصفهان برد

بــرق  مدیرعامــل 
منطقه ای اصفهان با ارسال 
تقدیرنامــه ای از همکاری 
فــولاد مبارکــه بــا بــرق 
منــــطقه ای در تنظیــم و 
کاهــش برق مصــرفی در 
این  تولیــــد  خطــــوط 
به منــــظور  شــــرکت 
پیشگیری از خاموشی های 

شهری قدردانی کرد.
رسول موسی رضایی، 
مدیرعامل بــرق منطقه ای 
اصفهــان، در این تقدیرنامه 
عنوان کرد: شبکۀ سراسری 
برق در روزهای اخیر، به لحاظ 
گرم شــدن هــوا و افزایش 
مصرف برق شــهروندان، با 
کمبود تولید مواجه شــده 

است. به همین دلیل باید از 
مشــترکین  ظرفیت  تمام 
صنعتی جهت عبور از پیک 
مصرف شبکۀ سراسری برق 
استفاده کند و خوشبختانه 
شرکت فولاد مبارکه علی رغم 
نیاز شدید خطوط تولید خود 
به برق، همانند ســال های 
گذشته همکاری مؤثری در 

خصوص اجرای برنامه های 
پاسخ گویی بار به منظور گذر 
از پیک مصرف شبکه داشته 
و در مواقــع اضطــراری با 
کاهش بــار دریافتــی، در 
پایداری شبکه به خوبی ایفای 

نقش کرده است.
وی تصریــح کــرد: از 
همــکاری شــرکت فولاد 

مبارکه در گذر موفق از پیک 
ســال های قبل و همچنین 
همکاری شاخص مدیریت 
بار در روزهای اخیر تشکر و 

قدردانی می کنیم.
گفتنی است همکاری  
فــولاد مبارکه در این زمینه 
به طورقطع کاهش تولید در 
این شرکت را به همراه خواهد 

داشــت؛ اما فولاد مبارکه در 
راستای تعهد به مسئولیت 
اجتماعــی خــود همانند 
ســال های قبــل بــا برق 
همــکاری  منطقــه ای 
قابل ملاحظه ای داشته است 
تا شــهروندان با مشکلات 
احتمالی ناشی از قطعی برق 

مواجه نگردند.   

معاون راهبری و نظارت 
بــر بهره بــرداری شــرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور 
در بازدید از تاسیسات آبرسانی 
اصفهان بــزرگ گفت: اولین 
مرکز مدیریت بحران صنعت 
آبفای کشور به منظور خدمت 
رسانی به مردم و امدادرسانی 
مطلوب به آســیب دیدگان از 
حوادث غیر مترقبه در اقصی 
نقاط کشور، در استان اصفهان 

تشکیل شد.
حمید رضا کشفی بیان 
کرد: در ۱۰ سال گذشته ارائه 
خدمات شــرکت آبفا استان 
اصفهان به بهترین شــکل در 
اختیار مردم قرار گرفته و این 
امر یکــی از عوامــل موثر در 
انتخاب اصفهان به عنوان اولین 
مرکز مدیریت بحران صنعت 
آبفا کشــور بوده است. مرکز 
مدیریت بحران صنعت آبفای 
کشــور مجهــز بــه بهترین 
تجهیزات است و در حال حاضر 
دارای بزرگترین دیزل ژنراتور 
سیار کشور می باشد. همچنین 
مقرر شــده اســت بهترین 
تجهیــزات روز دنیــا از محل 
کمک های بیــن المللی که 

حدود  ۳ میلیون یورو اســت 
تامین گردد.  وی افزود: در حال 
حاضر ۹۹ درصــد جمعیت 
شهری کشور تحت پوشش آب 
شــرب و بهداشت ســالم و 
بهداشتی هستند در حالیکه 
این شــاخص در دنیــا به ۸۵ 
درصد می رسد. معاون راهبری 
و نظارت بر بهره برداری شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور 
فرایند یکپارچه سازی آبفای 
شــهری و روستایی در استان 
اصفهــان را بســیار مطلوب 
برشــمرد و عنوان کــرد: این 
فرایند در اصفهــان از لحاظ 
علمی، فنی و ســاختاری به 
بهترین شکل ممکن اجرا شده 
اســت و در این زمینه استان 
اصفهان می تواند مانند همیشه 
الگوی مناســبی برای دیگر 

شرکت ها در کشور باشد.
کشــفی با بیان اینکه 
افزایش هزینه و نیز شــیوع 
ویروس کرونا خدمات رسانی 
پایدار به مشترکین را با چالش 
هایــی مواجه کرده اســت 
خاطرنشان ساخت: در چند ماه 
اخیــر با توجه به مشــکلات 
اقتصادی که در کشور رخ داد، 

شاهد  افزایش هزینه ها بودیم 
که این امر توسعه خدمات آبفا 
را با چالش هایی مواجه نمود. 
این در حالیســت که با شیوع 
ویروس کرونا مردم خواستار 
تامین خدمات پایدار به منظور 

غلبه بر این ویروس هستند .
وی تامین پایدار خدمات 
به مردم را ضروری برشمرد و 
خاطرنشان ساخت: روز به روز 
سطح انتظار مردم از حاکمیت 
به منظور رفع نیازهایشــان 
بیشتر می شود، بنابراین باید 
مســئولین امر در صنعت آبفا 
نهایت تلاش خود را در راستای 
تامین پایدار خدمات به مردم 
در دستور کار قرار دهند.  معاون 
راهبری و نظارت بر بهره برداری 
شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشــور با بیان اینکه 
شــرکت آبفا اصفهان در دهه 
اخیر با توجه اجرای طرح های 
توسعه ای که  منجر به ارتقا و 
گســترش خدمات به مردم 
گردید، به مشروعیت خاصی در 
این صنعت دست یافته تصریح 
کرد: شرکت آبفا اصفهان باید با 
تلاش شبانه روزی و ایجاد طرح 
های خلاقانه در ارائه خدمات 

پایدار به مردم، در حفظ جایگاه 
مطلوب خود در صنعت آبفای 
کشور کوشا باشــد.  در ادامه 
مدیرعامــل شــرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان با اشاره 
بــه اجــرای خــط ۱۴۰۰ 
میلیمتری از شیرخانه نجف 
آباد به مرکز کنترل و توزیع آب 
اصفهان گفت: در سال جاری 
در کمتــر از ۴7 روز، هفــت 
کیلومتر از این پروژه که به طول 
۱۲,۵ کیلومتر است، اجرایی 
شد و قطعا با تامین اعتبارات 

لازم در کمترین زمان ممکن 
مابقی این طرح عملیاتی می 
شود. هاشم امینی با اشاره به 
فرایند یکپارچه سازی شرکت 
های آبفا شهری و روستایی در 
استان اصفهان تصریح کرد: با 
یکپارچه سازی از بسیاری از 
موازی کاری ها در راســتای 
خدمات رســانی بــه مردم 
جلوگیری به عمل می آید و در 
سال جاری  طرح تامین پایدار 
آب شــرب  ۱۱۸ روستا که در 
مجاورت شهرها قرار داشتند 

عملیاتی شــد. رئیس هیات 
مدیره شــرکت آبفا اســتان 
اصفهان گفت: در ســال های 
اخیر این شرکت نه تنها برای 
مهار چالش کم آبی پروژه های 
مختلفی را اجرا نموده بلکه به 
منظــور جلوگیــری از وقوع 
هرگونه حادثه ، بازسازی شبکه 
فرسوده فاضلاب شهر اصفهان 
را  عملیاتی کرده است و برای 
تــداوم اجرای این پــروژه، به 
مســاعدت شرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشور نیاز است.

قدردانی برق منطقه ای اصفهان از فولاد مبارکه پایداری شبکۀ برق 

راه اندازی مرکز مدیریت بحران صنعت آبفای کشور در اصفهان

مراسم معارفه رئیس جدید دیوان محاسبات برگزار شد
بذرپاش: ذره ای از حقوق مردم کوتاه نمی آیم

رئیس مجلس: من مکلفم از قانون دفاع و مو به مو 
قانون را اجرا کنم

بقیه از صفحه ۲
مهرداد بذرپاش، رئیس جدید دیوان محاسبات کشور ،  با بیان اینکه 
دیوان محاسبات برخط می تواند مسیری برای رسیدن به حسابرسی عملکرد 
و بهینه سازی آن ایجاد کند، اظهار داشت: راه اندازی نهضت قیمت تمام  شده 
از مهم ترین اقداماتی اســت که باید صورت گیرد و قیمت گذاری کالاها و 
خدمات از ابتدای تولید آن تا پایان نظارت شود، همچنین باید به گونه ای 
رفتار شود که مردم احساس کنند دیوان محاسبات به عنوان ناظر مالی کشور 
می تواند گرهی از مشــکلات آنها بگشاید.  در این مسیر از ظرفیت عظیم 
نخبگان و جوانان اســتفاده می کنیم تا دیوان به جایی برسد که مردم نیز 
رفته رفته پشتیبان آن شــوند. وی در ادامه تفریغ بودجه را از اصلی  ترین 
انتظارات مجلس از دیوان محاسبات عنوان کرد و افزود: زمان بررسی بودجه 
نزدیک است و نمایندگان باید برای ارائه نظر در این حوزه، به گزارش تفریغ 
سال گذشته رجوع کنند، از این رو باید این گزارش ها دقیق و به موقع باشد. 
رئیس دیوان محاسبات کشــور در پایان خاطرنشان کرد: چابک  سازی، 
شفاف سازی، کارآمدسازی و اجتماعی سازی به معنای استفاده از ظرفیت 

مردمی برای امور نظارتی در دستور کار دیوان خواهد بود.
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش و اقتصاد

جهانگیری: 
تأمین لاستیک، سوخت و لوازم یدکی 

برای کامیون داران ضروری است

پرسپولیس؛ مثل رئال، مثل لیورپول
نمایش سرخپوشان در 4بازی باقیمانده 

نقش مهمی در معرفی تیم های سقوط کننده 
خواهد داشت

مدیرعامل فولاد مبارکه با حضور در محل 
تمرین تیم فوتبال  فولاد مبارکۀ سپاهان اظهار 
داشت: با نزدیک شدن به اواخر فصل لیگ، به 
جهــت حمایت از تیم فوتبــال فولاد مبارکۀ 
سپاهان در جمع سرمربی، مربیان و بازیکنان 
تیم حضور یافتم تــا از نزدیک به این عزیزان 
خسته نباشــید بگویم و از تلاش ها و زحمات 
ایشــان تقدیر  و  تشکر کنم و درعین حال این 
نکته را یادآوری نمایــم که تیم فولاد مبارکۀ 
ســپاهان برای مردم اصفهان بسیار بااهمیت 
است و مردم شریف اصفهان حساسیت بسیاری 
در مورد تیمشان دارند.  امیدواریم در این مدت 
باقیمانــدۀ فصل جاری، اتفاقــات خوبی رقم 
بخورد؛ چراکه شایستگی و جایگاه تیم  فولاد 
مبارکۀ سپاهان والاتر از شرایط موجود است و 
ما باید علی رغم مســائل ویژه ای که در ورزش 
فوتبال وجود دارد و بعضا قابل پیش بینی نیست، 
با وجود ســرمربی و  بازیکنــان بزرگی که در 
اختیــار داریم و همچنین امکانات خوبی که 
فـــراهم شــده، اتفاق نظر داشته باشیم و در 
قالب یک کار گروهی بتوانیم تا آخر فصل دل 

مردم اصفهان و هواداران را شاد کنیم.
 عظیمیان با تشــکر از هواداران باشگاه 
فــولاد مبارکۀ ســپاهان خاطرنشــان کرد: 
مســابقات فوتبال فراز  و فرود بسیاری دارد. 
بعضی مواقع فرایند کسب موفقیت ها رو به جلو  
است و خوب پیش می رود و چه بسا این فرایند 

در مقطعی متوقف شود.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در ادامۀ 
سخنان خود افزود: باید در نظر داشت که همۀ 
شرایط مستطیل ســبز در اختیار سرمربی و 
بازیکنان نیســت و مســائل مختلفی باعث 
می شود بعضا نتایجی به دست آید که مطلوب 

ما و هواداران عزیز نباشد.
حمیدرضا عظیمیان خطاب به هواداران 

باشگاه فولاد مبارکه سپاهان گفت: با وجود همۀ 
این شرایط، به هواداران اطمینان می دهم که 
همۀ دست اندرکاران، اعم از سرمربی محترم، 
کادر مربی گری و بازیکنان، تلاش خود را برای 
کســب بهترین نتایج به کار خواهند بست و 
خیال هواداران عزیز از این جهت راحت باشد 
که در مجموعۀ باشــگاه هیچ کس سستی و 
کم کاری نداشــته و همه با تمــام توان برای 

رسیدن به بهترین شرایط تلاش می کنند.
حمیدرضا عظیمیان ضمن اشــاره به 
موضوع مسئولیت های اجتماعی شرکت فولاد 
مبارکه و باشــگاه فولاد مبارکۀ ســپاهان، به 
سرمایه گذاری های خوب فولاد مبارکه در امر   
ورزش اشــاره کرد و اضافه شــدن رشته های 
والیبــال و دو و میدانی را ازجمله رویکردهای 
جدید این مجموعه در زمینۀ رشــد و پرورش 
رشته های مختلف ورزشــی در باشگاه فولاد 
مبارکۀ سپاهان برشمرد و خاطرنشان کرد: ما 

برای فوتبال که در تمام دنیا پرمخاطب است، 
برنامۀ خاصی تدوین کرده ایم؛ اما بقیۀ رشته ها 

را نیز به دست فراموشی نسپرده ایم.
وی از سیاست شرکت فولاد مبارکه در 
جهت کشف اســتعدادهای دختران و پسران 
جوان خبر داد و با اشاره به غنای استعدادهای 
ورزشی در اســتان گفت: استعدادهای بسیار 
خوبی در این شــهر وجــود دارد. از همین رو 
ترجیح ما این اســت که در همۀ رشــته های 
ورزشــی و همۀ رده ها استعدادها را شناسایی 
کنیم و رشــد دهیم. برنامۀ ما این است که در 
نهایت اســتعدادهای کشف شده را به جامعۀ 

ورزشی کشورمان، آسیا و دنیا معرفی کنیم.
حمیدرضا عظیمیان از  عزم  این شرکت 
در تأمین هزینه های لازم  در خصوص کشف و  
پرورش استعدادهای ورزشی نیز خبر داد و در 
پایــان اظهار امیدواری کــرد زحمات تمامی 
عوامل باشگاه ازجمله تیم فوتبال فولاد مبارکۀ 

ســپاهان در آخر فصل نتیجۀ مطلوب داشته 
باشد و دل همۀ هواداران شاد شود.

در ادامه، امیر قلعه نویی، ســرمربی تیم 
فوتبال فولاد مبارکۀ ســپاهان، با تشــکر از 
مدیرعامل فولاد مبارکه، هیئت مدیره و هیئت 
همراه، در خصوص چند هفتۀ باقیمانده از فصل 
گفت: ســپاهان تیم بزرگی است و افتخارات 
بزرگی دارد و تنها  تیمی  اســت که از  ایران در 
جام باشــگاه های جهان بــوده و از این جهت 
مسئولیت عظیمی بر دوش دارد. ما راه را خیلی 
خوب پیش رفتیم، ولی فراز و نشیب هایی در 
راه برای ما به وجود آمد که عمدۀ تقصیر آن بر 
گردن خود من است؛ چون در هرحال باشگاه و 
هیئت مدیره موارد و درخواست های موردنیاز 
را انجام داده انــد. ولی فوتبال قابل پیش بینی 
نیست و اتفاقاتی مانند این که تیم بارسلونا در 
زمین خودش قهرمانی را از دست می دهد این 
موضوع را تأیید می کند. تنها نگرانی ما این بود 
که ما مُزد  زحماتمان را نگیریم؛ ولی در این پنج 
بازی باقیمانده، چه در لیگ و چه در جام حذفی 
و جام باشــگاه های آسیا، شــما به لطف خدا 

سپاهان متفاوتی را خواهید دید.
ســرمربی تیم فوتبال فــولاد مبارکۀ 
ســپاهان در پایان ســخنان خود از مهندس 
عظیمیان مدیرعامــل فولاد مبارکه به جهت 
تلاش هایشان در زمینۀ ورزش استان و کشور 
و کاهش آسیب های اجتماعی در این خصوص 
تشکر کرد و افزود: علاقۀ کارگران شرکت فولاد 
مبارکه به مدیرعامل این شرکت و اظهار لطف 
آنان به ایشان نشــان از این دارد که ایشان راهِ 
درست را پیموده اند و رضایت نیروی انسانی، 
مهم ترین دســتاوردی است که ایشان در این 
مجموعه به دست آورده است. ما نیز به نوبۀ خود 
قول می دهیم که شــرمندۀ طرفداران و آقای 

عظیمیان نشویم.

به گــزارش اعتبار به نقل از 
مرکــز روابــط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، در متن پیام 
ســید عباس صالحی آمده 

است:
»اگر چه امسال جام باشگاه های 
کتابخوانــی به خاطر شــرایط 
کرونایی در فضای حضوری برگزار 
نمی شود اما دل ها به هم نزدیک 
است و   در این اجتماع یک فضای 

قلبی، روحی و درونــی را با هم 
داریم، جام باشگاه های کتابخوانی 
که امســال چهارمین دوره آن را 
گذرانده ایم و در چهارمین دوره 
آن حضور داریم اتفاقات بســیار 
خوبی را در این چهار دوره شاهد 

بوده است.
از یــک ســو گســترش کمی 
جغرافیایی و اعضای جام باشگاه 
مدنظر اســت، در سال نخست 
یعنی سال ۱۳۹۵ تنها ۱۵شهر با 
دو هزار باشگاه و ۲۲هزار عضو را 
داشته ایم اما در سال ۱۳۹۸ این 
رقم به ۳۰۰شهر، ۱۵۲۰روستا و 
۲۲هزار باشگاه با ۳۳6هزار عضور 
را داریم، این روند رو به رشد و قابل 
توجه نشان دهنده این است که 
اتفاقات خوبی هرســال رخ داده 
است که موجب شده یک جهش 
قابل توجه را تا سال پیش داشته 

باشیم.
همچنین برنامه های باشگاه های 
کتابخوانی تنوع قابل توجهی را در 
این چهارســال داشــته است، 
باشگاه ها دیگر صرفا فضایی برای 
خواندن کتاب نیست، بلکه این 
باشگاه ها هم به خواندن کتاب و 
هم به گفت وگــو در باب کتاب، 
خرید کتاب، مبادله کتاب، نامه به 
نویســندگان، فیلــم معرفــی 
کتاب های خوانده شــده و ده ها 
فعالیــت خلاقانــه ی دیگــر 

پرداخته اند.
نکته دیگری که می توان به عنوان 
مسیر رو به رشد جام باشگاه های 
کتابخوانــی از آن یاد کرد تنوع 
مکانی باشــگاه های کتابخوانی 
اســت، مــدارس، کتابخانه ها، 
کانون هــای فرهنگــی هنری 
مســاجد، مهــد کودک هــا، 

فرهنگســراها، مجتمع هــای 
مسکونی بزرگ و کوچک و ده ها 
مــکان دیگــر فضایــی را برای 
باشگاه ها ساخته است، اینکه هر 
نقطه اجتماعــی می تواند یک 
مکان خوب برای گفت وگو در باب 
کتاب، کتابخوانی و خلاقیت های 

مبتنی بر کتاب باشد.
از طرفی دیگر شاهد این هستیم 
که با گسترش و تنوع فعالیت ها 
رقابت در حوزه های مختلف در 
جام باشگاه های کتابخوانی دیده 
شده است، در ســال ۹۸ شاهد 
باشــگاه های منتخب، نامه های 
منتخب اعضا به نویســندگان، 
فیلم های منتخب در باب کتاب، 
تسهیل گرانی که کوشیدند و در 
این تلاش مزیت هــای ویژه ای 
داشتند، نویسندگان و مترجمان 
منتخب، مراکز فعال منتخب اعم 

از مدارس، کتابخانه ها، کانون ها، 
مهد کودک ها و ... هســتیم، در 
مجموع تنوعی در فضای رقابت 
فعالانــه در جام باشــگاه های 
کتابخوانی پدید آمده است. این 
جریان در چهار سال گذشته در 
مقطع نخست متوقف نشده است، 
بلکه سال به سال هم در گستره و 
تنوع کمی و هم در عمق بخشی و 
کیفیت افزایــی تلاش های قابل 
توجهی داشته و این نمود؛ کامل 

دیده می شود.«
در بخش دیگری از این پیام آمده 

است: 
»بنــده بــه ســهم خــود از 
مجموعه های مختلفی که در این 
پویش و سرعت دادن به آن سهیم 
بودند، مربیــان مهد کودک ها و 
مجموعه های دیگــر که در این 
مجموعه عظیــم ۲۰هزار نفری 

ســهم قابل توجهی را داشتند 
تشــکر می کنــم، ســهم زنان 
علاقمند بــه فرهنگ و کتاب در 
این مجموعه ۸۰درصد اســت، 
همچنین از دستگاه های مختلفی 
که با این حرکت وسیع جغرافیایی 
ایران مساعدت داشتند همچون 
نهــاد کتابخانه ها، آمــوزش و 
پــرورش، کتــاب فروشــی ها، 
مســاجد، بهزیســتی، بسیج و 
مجموعه های دیگــر که تلاش 
کردند تا با مســاعدت خود این 
حرکت را به این نقطه برســانند 

تشکر می کنم.
همچنیــن از معاونت فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
تشکر می کنم که اصل این ایده و 
مدیریت آن را برعهده داشتند و با 
ارائه پاره ای از تسهیلات همچون 
ارائه ۵۰درصد یارانه خرید کتاب 

در این پویــش عظیم فرهنگی 
اجتماعی نقش موثــری را ایفا 

کردند.«
در بخش پایانی پیام وزیر فرهنگ 

و ارشاد اسلامی آمده است: 
»به نظر می آید جام باشگاه های 
کتابخوانی فرصتی را برای اتفاقات 
خوب فراهم کرده اســت، هم در 
ارتقای سطح مطالعه این کانون ها 
با حدود بیش از ۳۳۰ هزار عضوی 
که ما در مجموعــه داریم و هم 
تلاش و اثرگذاری که در ارتقا تفکر 
انتقادی، گفت وگو و خلاقیت در 

کودکان و نوجوانان داشته ایم.
  جریان باشگاه های کتابخوانی 
علاوه بر گستره و وسعت کمی و 
کیفــی کــه داشــته طبعــا 
دستاوردهای مهمی را برای آینده 
کشــور خواهد داشت. نسلی که 
سرانه مطالعه آنها بالاتر خواهد 

رفت، نسلی که از طریق گفت وگو 
و خلاقیت هــای ارائه شــده در 
باشگاه ها نسل خلاق تری خواهند 
بود، نسلی که از طریق کار جمعی 
که در باشــگاه دارند مشارکت 
اجتماعــی آنها ارتقا پیدا خواهد 
کرد و نســلی که اعتماد به نفس 

بهتری پیدا می کند. 
امیدواریم این پویش و حرکت که 
هرســال قوی تر و گسترده تر از 
سال گذشته تعقیب می شود به 
آینده ایران کمــک کند و ایران 
سرافراز را برای ما پیش رو داشته 

باشد.«
گفتنی است این مراسم به صورت 
مجازی و با معرفی باشــگاه های 
برگزیــده، نامه هــای برگزیده، 
کلیپ های برگزیده، نویســنده 
برگزیده، تســهیل گر برگزیده 

برگزار  شد.  

علیرضا مختارپور گفت: در 
و  انعــکاس  صــورت 
فعالیت ها  اطلاع رســانی 
کتابداران کشــور، دولت و 
مجلس به جایگاه و اثرگذاری 
کتابخانه هــای عمومی پی 
می برند و در تخصیص بودجه 
به نهــاد بی مهری نخواهند 

کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی و امــور بین الملل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، 
مراســم تکریــم محمدهادی 
ناصری طاهری و معارفه مهدی 
توکلیان، مدیرکل روابط عمومی 
نهــاد  بین الملــل  امــور  و 
کتابخانه های عمومی کشور، با 
حضور دبیرکل و شورای معاونین 

این نهاد برگزار شد.
علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در 
این مراسم با اشــاره به اهمیت 
انعــکاس فعالیت کتابــداران 
گفت:روابط عمومی نهاد نسبت 
به دوران قبل پیشرفت فوق العاده 
ای داشــته با این حــال هنوز با 
شرایط مطلوب فاصله بسیاری 
داریم؛ این فاصله در دو موضوع 
بیشــتر خودنمایی مــی کند؛ 
نخست، مقایسه حجم فعالیت 
های موثر  کار نهاد با دستگاه های 

مشــابه فرهنگــی  و دوم کــه 
مســئله ای مهم است، انعکاس 
فعالیت های فرهنگی کتابداران 

در سطح استان ها است.
وی افــزود: هــزاران کتابدار در 
کتابخانه ها و نیروی انســانی در 
معاونت ها و ادارات مختلف ستاد 
مرکــزی و اســتان ها در حال 
فعالیت هستند. به عنوان مثال، 
کتابــداران بدون درخواســت 
سازمان و به صورت خودجوش، 
در ایــام تعطیلی کتابخانه ها به 
دلیل شــیوع ویــروس کرونا، 
تعطیلات عیــد و … به انجام کار 
فرهنگی می پردازنــد. هزاران 
برنامه فرهنگی توســط نهاد و 
کتابخانه هــای عمومی در طول 
سال برگزار می شود و نهاد هنوز 
نتوانسته اســت با سرعت انجام 
این فعالیت ها بــه انعکاس این 
برنامه ها همراه باشد. این اقدامات، 
فعالیت در عرصه فرهنگ کشور 
محسوب می شود و ارزشمند و 
اثرگذار است. برای نمونه، نشریه 
و یــا کتابی کــه وارد کتابخانه 
می شــود، مورد اســتقبال قرار 
گرفته، محتــوای آن منعکس 
می شود و این محتوا بر مخاطب 
اثر می گذارد؛ دریافت بازخورد از 
کتابــداران بــرای شناســایی 
نشریات پرمخاطب و انعکاس این 

نظرات به ناشران، به رشد جریان 
نشر و ارتقای محتوا می انجامد.

دبیــرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور در ادامه گفت: 
میزان فعالیت های کتابداران در 
کتابخانــه هــا و همــکاران در 
معاونت ها و ادارات ستاد مرکزی 
و استان ها، بسیار زیاد است و ما 
باید برای انعکاس این فعالیت ها 
تدبیری بیندیشــیم؛ چراکه در 
صورت انعــکاس این مجموعه 
فعالیت ها دولت، مجلس و سایر 
دستگاه ها به جایگاه و اثرگذاری 
کتابخانه هــای عمومــی آگاه 
خواهنــد شــد و در تخصیص 
بودجه به نهاد بی مهری نخواهند 

کرد.
در ادامه این نشست محمدهادی 
ناصری طاهری مدیرکل سابق 
روابط عمومی نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور ضمن تبریک ایام 
دهه کرامــت و ولادت حضرت 
ثامن الحجج)ع(، گفت: بیش از ۵ 
سال است که به واسطه اعتماد و 
لطــف آقــای مختارپــور در 
مســئولیت روابط عمومی نهاد 
انجام وظیفه کــرده ام که برایم 

فرصت مغتنمی بوده است.
وی افزود: در دوره مدیریت آقای 
مختارپــور و با تأکیدات و توجه 
ایشــان نقش و اثرگذاری روابط 

عمومی بیش از پیش شده است. 
این توفیق به دلیل نوع نگاه آقای 
مختارپور به حوزه روابط عمومی 
و اعتماد ایشان به همکاران این 
مجموعه بود. بر اســاس رویکرد 
ایشــان از ابتدای کار مقرر شد 
توجه به فعالیت همکاران کتابدار 
در اولویت کار اطلاع رسانی قرار 
گیرد. این کار در عمل موجب شد 
جریان اطلاع رســانی در روابط 
عمومــی نهاد بــه فعالیتی پویا 

تبدیل شود. 
بر این اساس، پایگاه اطلاع رسانی 
نهاد با همکاری آقای متولیان و 
همــکاران حوزه فنــاوری، راه 
اندازی شد و تحول ایجاد شده در 
حوزه نــرم افزاری به اســتفاده 

بیشتر از ظرفیت ها انجامید.
ناصری در ادامه گفت: از فروردین 
ســال ۱۳۹6 تا هفتــم تیرماه 
۱۳۹۹، بالغ بــر ۱6 هزار عنوان 
مطلب در پایگاه اطلاع رســانی 
نهاد منتشر شد که بیش از هشت 
و نیم میلیون بازدید داشته است. 
به علاوه همواره ســعی کردیم 
فعالیت هــای کتابــداران را در 
رســانه های مختلــف کشــور 
منعکس کنیم؛ نمونــه این امر 
انتشــار هفتگــی تجربیــات 
کتابداران برای مدتی در روزنامه 
جام جم بود. تولید و انتشــار 7 
شماره از نشریه کتابخوان، تولید 
و پخــش برنامه هــای ترویجی 
و  تلویزیونــی  کتابخــوان 

مستندسازی فعالیت های انجام 
شده بخشی از اقدامات انجام شده 
بــود. از مجموعه این فعالیت ها، 
آخرین اقدامــی کــه به همت 
همکاران حوزه اطلاع رســانی 
انجام شد،  گفتگو با کتابداران در 
ایام تعطیلی کتابخانه ها به دلیل 
شــیوع ویروس کرونا و انعکاس 
فعالیت های فرهنگی کتابداران 
بود که این مجموعه گفتگوها در 
 قالــب کتابی منتشــر شــده

است.
در ادامــه این نشســت، مهدی 
رمضانی معاون توسعه کتابخانه ها 
و ترویــج کتابخوانــی گفــت: 
شخصیت و توانایی آقای ناصری 
شناخته شده است اما از نگاه من 

صبر زیاد، خصیصه برجســته 
ایشان است؛ نکته ای که بزرگان و 
ائمه اطهار)ع( همواره به آن تأکید 
داشته اند. این ویژگی ایشان باعث 
حل بســیاری از مســائل شده، 
فضای مثبتــی ایجاد می کند و 
اطرافیان از این خصیصه مثبت 
بهره مند می شــوند. خداوند به 
صابران بشــارت های متعددی 
داده که امیدوارم تمامی آن ها بر 
ایشــان نازل شده و در زندگی از 
برکــت آن بهره منــد شــوند. 
امیدوارم همواره منشأ اثر و خیر 

و برکت باشند.
وی افزود: جناب آقای توکلیان 
بــرادری توانمند، ارزشــمند،  
حرفه ای و متعهد هستند. ان شاء 
الله حضور ایشــان باعث خیر و 
برکت برای نهاد و جامعه باشد؛ 
چراکه هر آنچه در کتابخانه های 
عمومی انجام می شود، همچون 
مساجد و سایر مراکز خدماتی، به 
سود جامعه خواهد بود. ما نیز در 
معاونــت توســعه در خدمت 
خواهیــم بود تــا ان شــاء الله 
همکاری هــا و همراهی ها ادامه 

داشته باشد.
معــاون  متولیــان،  امیــن 
برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 
اطلاعــات هــم در بخشــی از 
این نشســت گفــت: کار آقای 

ناصری مصداق استقامت بود؛ ان 
شــاء الله با وجود ایشان، استان 
تهران به الگوی موفق اســتانی 
عمیقا فرهنگی تبدیل شود. برای 
آقای توکلیــان نیــز در انجام 
مسئولیت جدید آرزوی موفقیت 

دارم.
در پایان مهدی توکلیان مدیرکل 
جدید روابط عمومی و امور بین 
الملل نهاد کتابخانه ها، گفت: مایه 
خوشبختی و خوشوقتی است که 
در محضر دوستان خوش محضر 
و خوش منظر و خوش کلامِ جوان 
و پرنشاطی هستم که به حمدالله 
همگی شــیدای کتاب و شیفته 
فرهنگ هستند و تحت مدیریت 
دبیــرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور، به عنــوان پدر 
کتابداران ایران،  فعالیت می کنند. 
این اتفاق در خوش ترین زمان، در 
دهه کرامت و در بازه زمانی تولد 
کریمه اهل بیت حضرت فاطمه 
معصومــه )س( و تولد حضرت 
علی بن موسی الرضا)ع(، رخ داد. 
امیدوارم توفیق خدمت و لیاقتِ 
محبت و اعتماد شــما را داشته 
باشــم و بتوانــم منویــات و 
فرمایشات جنابعالی را که به حتم 
بر اســاس منویات مقام معظم 
رهبری تنظیم و ابلاغ شده است، 

به خوبی به سرانجام برسانم.

پیام صالحی به چهارمین دوره جام باشگاه های کتاب خوانی کودک و نوجوان 

سید عباس صالحی به اختتامیه جام باشگاه های کتاب خوانی که به صورت مجازی 
برگزار شد، پیامی صادر کرد
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رئیس شــورای شهر تهران از 
احتمــال تمدیــد مهلت دو 
هفته ای صدور اوراق مشارکت 

مترو و اتوبوس خبر داد.
محسن هاشــمی گفت: این  

آخرین جلسه شورای شهر قبل 
از تعطیلات تابستانی است و از   
شــورای شــهر به تعطیلات 
تابستانی می رود. البته کمیسیون ها و اعضاء فعال هستند، و ما از 
این فرصت استفاده می کنیم که مشکل کرونا در شورا را حل کنیم 
چرا که دراین مدت تعدادی از کارمندان درگیر کرونا شــدند که 
می توان از این فرصت دو هفته ای برای افزایش نظافت و گندزدایی 

استفاده کرد.
رئیس شورای شــهر تهران درباره آخرین وضعیت تامین ناوگان 
حمل و نقل عمومی گفت: مصوبات خوبی درخصوص خرید واگن 
و اتوبوس داریم اما مشکل اصلی در سیستم بروکراتیک کشور است 

که موانعی را برای اجرای مصوبات ایجاد می کند.
وی با بیان این که یکی از موانع ما در صدور اوراق مشارکت تعیین 
بانک منتشر کننده اوراق بود و حالا پذیرش تضامین است، گفت: 
البته شهرداری تهران فعال شده و امیدواریم گره این موضوع باز 
شــود. واگن ها به ســهمیه فاینانس برخورد کرد اما بالاخره نامه 
فاینانس واگن ها به طرف خارجی داده شده و حالا این عملیات باید 
در خارج از کشور دنبال شود تا موانع بروکراتیک ناشی از تحریم ها 
را رفع کنیم و به نظر می رسد باید تیمی به این کشور سفر کنند تا 
مســاله را پیگیری کرده و احتمالا شــهردار نیز این کار را انجام 

می دهد.
وی در مورد سرانجام اوراق مشارکت مترو و اتوبوس گفت: همتی 
رئیس بانک مرکزی دستور مساعدت داده که از وی تشکر می کنیم. 
اما از آنجایی که   روز آخر است مشکل ایجاد شده که تضمین بانک 
شهر به بانک رفاه هنوز مورد قبول قرار نگرفته و به نظر می رسد باید 
احتمالا فرصت دو هفته ای ای از دیوان محاسبات برای تمدید زمان 
اوراق بگیریم. قانون بودجه آخرین زمان انتشار اوراق را ۳۱ تیر ماه 
اعلام کرده و صدور اجازه تمدید در اختیار دیوان محاسبات است.
هاشمی در مورد شائبه احتمال تعطیلی مترو نیز گفت: من دراین 
مورد صحبت نمی کنم چرا که باید ستاد ملی کرونا تصمیم گیری 

کند. اما بعید می دانم این کار را انجام دهد.

محسن هاشمی:
رایزنی با دیوان محاسبات برای تمدید

 زمان انتشار اوراق مشارکت مترو و اتوبوس

معاون اول رئیس جمهور در جلســه بررسی مسائل و 
مشکلات کامیون داران بر ضرورت تأمین به وفور لاستیک و 

لوازم یدکی برای کامیون داران تأکید کرد.
 اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در جلسه بررسی 
مسائل و مشکلات کامیون داران   با بیان اینکه کامیون داران انسان های 
شریف، زحمتکش و پرتلاشی هستند که سالانه حمل ونقل میلیون ها 
تن کالا و مایحتاج مردم بر دوش آن ها و ناوگان حمل ونقل باری کشور 
قرار دارد، گفت: کامیون داران نقش پراهمیتی در حمل ونقل کالاها 
و مایحتاج مردم ایفا می کنند و دســتگاه های ذی ربط باید نسبت به 

حل مسائل و مشکلات آن ها به فوریت اقدام کنند.
معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید اقدامات لازم در 
جهت حل مشکلات کامیون داران برای تأمین لاستیک، سوخت و 
قطعات و لوازم یدکی انجام شــود، اظهار داشــت: لازم است وزارت 
صنعت، معدن و تجــارت پیش بینی های لازم را برای تأمین اقلام و 
کالاهای موردنیاز کامیون داران و نیز تقویت نظارت بر قیمت این اقلام 
انجام دهد و بانک مرکزی نیز ارز موردنیاز تولید داخل و واردات این 
اقلام را با اولویت فراهم کند.جهانگیری همچنین با اشاره به مطالبه 
دیگر مطرح شده در جلسه برای پرداخت یارانه بیمه تأمین اجتماعی 
کامیــون داران، از وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی خواســت 
برنامه ریزی و پیش بینی های لازم را برای تحت پوشش قرار گرفتن 
کامیون داران انجام دهد.در این جلســه بیژن زنگنه وزیر نفت نیز با 
اشاره به برخی شایعات در خصوص افزایش نرخ گازوئیل برای کامیون 
داران تأکید کرد: وزارت نفــت به هیچ عنوان برنامه ای برای افزایش 
قیمــت گازوئیل در ســال ۹۹ ندارد.در ادامه این جلســه وزیر راه و 
شهرسازی نیز گزارشی از آخرین وضعیت مطالبات رانندگان و کامیون 
داران و اقدامات این وزارتخانه برای حل مشکلات کامیون داران ارائه 
کرد.مهران قربانی معاون وزیر راه و شهرســازی و رئیس ســازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای نیز در این نشســت به تشریح آخرین 
وضعیت بخش حمل ونقل کالا پرداخت و گزارشــی از اهم مطالبات 
رانندگان حمل ونقل کالای برون شهری ارائه کرد که تأمین لاستیک 
و کنترل قیمت آن در حوزه حمل ونقل کالا و مســافر، جلوگیری از 
افزایش بی رویه قیمت قطعات یدکی و ســهولت دسترسی به لوازم 
پرمصرف، تأمیــن منابع پایدار جهت پرداخــت یارانه بیمه تأمین 
اجتماعی و مشــکلات ناشــی از عدم کفایت ســهمیه ســوخت 
تخصیص یافته برای ناوگان فعال در بنادرها و سایر کامیون داران در 
شرایط کرونا ازجمله این مطالبات بود.در این جلسه که رئیس سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نیز حضور داشــت، اهم 
مطالبات رانندگان حمل ونقل کالای برون شهری و آخرین وضعیت 
رانندگان و کامیون داران موردبحث و بررسی قرار گرفت و تصمیمات 

لازم برای پاسخ به این مطالبات اتخاذ شد.
همچنین در این نشست مقرر شــد وزارت راه و شهرسازی و 
وزارت صنعت، معدن و تجــارت هماهنگی های لازم را برای تأمین 
لاستیک و قطعات موردنیاز کامیون داران انجام دهند و بانک مرکزی 
نیز با اولویت نســبت به تأمین ارز موردنیاز واردات و تولید داخل این 

اقلام اقدام کند.

تیم پرسپولیس ۴هفته قبل از پایان لیگ نوزدهم به مقام 
قهرمانی رســید و بازی های باقیمانــده اش در این ۴هفته را به 
بازی هایی تشریفاتی بدل کرد. حالا سؤال مهم این است که یحیی 
گل محمدی در هفته های باقیمانده با چه ترکیب و چه انگیزه ای 
پا به میدان خواهد گذاشت. این سؤال از آن جهت مهم است که 
۳بازی از ۴بازی باقیمانده سرخپوشــان نقش مهمی در رقابت 
تیم های پایین جدول برای سقوط ایفا خواهد کرد. به جز نساجی 
که در میانه جدول جاخوش کرده، ۳حریف دیگر پرسپولیس یعنی 
ذوب آهــن، گل گهر و ســایپا در خطر ســقوط هســتند. اگر 
پرسپولیسی ها بعد از مسجل کردن قهرمانی تصمیم بگیرند با 
انگیزه کمتر و با ترکیبی از جوان تر ها و ذخیره ها برای محک زدن 
تیم فصل آینده خود به میدان بروند، این تصمیم می تواند باعث 
خوشحالی حریفان پرسپولیس و ناراحتی رقبای آنها شود. در لیگ 
شانزدهم که نخستین قهرمانی برانکو با پرسپولیس به دست آمد 
این تیم در هفته آخر بدون انگیزه و با جوان هایی مثل علوان زاده و 
کرملاچعب و... به مصاف ســیاه جامگان رفت که در آخرین روز 
رقابت نزدیکی برای فرار از سقوط داشت. در آن روز سیاه جامگان 
تیم برانکو را شکست داد و با همین ۳امتیاز در لیگ ماندگار شد تا 
صبای قم به جای این تیم سقوط کند. امیدواریم تیم یحیی در 
هفته های باقیمانده با قدرت و انگیزه به کارش ادامه بدهد تا کورس 
قعرنشین ها در شرایطی طبیعی و عادلانه به انجام برسد. فراموش 
نکنیم که در همین هفته های اخیر لیورپول بعد از قطعی کردن 
قهرمانی اش در لیگ برتر انگلیس در بازی های باقیمانده با ترکیب 
کامل و انگیزه بالا به میدان رفت و رئال مادرید هم در آخرین هفته 
لالیگا درحالی که قهرمانی اش مسجل شده بود با قدرت به مصاف 
حریف قعر جدولی اش رفت و نقش مهمی در سقوط لگانس و بقای 
ســلتاویگو در لالیگا ایفا کرد. برای اینکه پرسپولیس هم مثل 
لیورپول و رئال مادرید به لیگ ادامه بدهد، شکستن رکوردهای 
باقیمانده و کسب بالاترین امتیاز تاریخ لیگ هم می تواند انگیزه 

مهمی برای شاگردان یحیی باشد.

علیرضامختارپور:فعالیتهایکتابدارانکشوربیشترمنعکسشود
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من حسنت عشرته کثر اخوانه؛ کسی که معاشرتش نیکو باشد برادرانش بسیار شوند.امام علی)ع(:

رئیس کل بیمه مرکزی: 
راهکارهای مقابله شرکت های بیمه با شرایط همه گیری 

بیماری کرونا را استفاده از روش ها و ارائه محصولات 
جدید بیمه ای است

دکتر غلامرضا سلیمانی ، رئیس کل بیمه مرکزی 
ج.ا.ایران، راهکارهای مقابله شرکت های بیمه با 
شرایط همه گیری بیماری کرونا را استفاده از 
روش ها و ارائه محصولات جدید بیمه ای دانست.

به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی بیمه 
اسیا، دکتر سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران در حاشییه دیدار با 
مدیرعامل بیمه آسیا به مناسبت شصت و یکمین 

سالگرد تاسیس این شرکت، در گفت و گو با بخش خبر روابط عمومی بیمه آسیا، 
سیاست های صنعت بیمه در بحران شیوع کرونا را ترسیم کرد.

رئیس کل بیمه مرکزی استفاده از روش ها و محصولات جدید بیمه ای از جمله در 
بخش های بیمه های مسئولیت، بیمه کیفیت محصول، ضمانت نامه های بیمه ای 
وغیره را در راستای کمک به تولید کنندگان در سال جهش تولید  و هدف شرکت 
های بیمه برای دستیابی به رشد تولید و نیز ارائه خدمت خواند و افزود انتظار داریم  

بیمه آسیا در ارائه این محصولات جدید هم مثل سال های قبل پیشرو باشد.
دکتر سلیمانی با اشاره به تاثیر همه گیری ویروس کرونا بر صنعت بیمه، گفت: با توجه 
به اینکه همه گیری ویروس کرونا بر بخش هایی از اقتصاد از جمله صنعت گردشگری، 
هتل داری، خدمات و صنایع هوایی تاثیر گذار بوده است، شرکت های بیمه در فروش 
محصولات بیمه ای مرتبط با این بخش ها با کاهش در آمد بیمه ای روبرو هستند که 
میدواریم محصولات جدیدی که از سوی شرکت های بیمه از جمله بیمه آسیا طراحی 
می شود این کاهش را جبران کند. رئیس کل بیمه مرکزی افزود: از سوی دیگر در 
بخش بیمه های درمان تکمیلی نه تنها کاهش نداشته ایم بلکه در این بخش با افزایش 
هم روبرو هستیم. وی اضافه کرد: شرکت بیمه آسیا به عنوان شرکت پیشرو در زمینه 
مقابله با گسترش ویروس کرونا و ایفای مسئولیت اجتماعی خود در کنار دیگر شرکت 
های بیمه کارهای خوبی انجام داده است، که پوشش هزینه های درمان کرونا و توزیع 
اقلام پیشگیری از گسترش بیماری در سطح کشور از آن جمله است و انشالله در 
آینده هم این کمک ها ادامه خواهد یافت. در تمام دنیا شرکت های بیمه ضمن رصد 
دائمی بازار، به دنبال بهره گیری از روش های جدید از جمله الکترونیکی کردن کارها 
و استفاده از ظرفیت های بخش IT و نیز استارت آپ ها در صنعت بیمه هستند. بیمه 
آسیا می تواند با بهره گیری از نیروهای خوبی که در مجموعه بیمه آسیا وجود دارد، 

در این زمینه ها و محصولات جدید هم  کار کند.
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بقیه از صفحه اول
این مشکلات از طولانی بودن مسیر و خستگی راننده تا نا همواری جاده ها، 
شــرایط گوناگون آب وهوایی، هزینه تأمین قطعات یدکی و لاستیک و... شامل 
می شود. شاید بسیاری از مردم و حتی مسئولان کشور در جریان ناملایمات، سختی 
کار و مشــکلات عدیده این عزیزان شب بیدار نباشند. اما این وظیفه مطبوعات و 
رسانه های جمعی است که برای معرفی این تلاشگران عرصه صنعت حمل ونقل، 
همت کنند و شرایط را فراهم کنند تا مسئولان و دست اندرکاران کشور به مشکلات 

رانندگان توجه بیشتری کنند.
 ادامه دارد

سرمقاله
صنعت حمل و نقل

 رگ حیاتی اقتصاد کشور )2(

روز عرفه، روز معرفت، روز زدودن قلب از بار عصیان و روز خدا و خدایی شدن است


